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Ne skrbite za varnost.  
Tudi v letu 2023 smo z vami.

Srečno!

Sreča ni v glavi in ne v veljavi
in ne če imaš pod palcem goro zlata.
Sreča je, če se delo dobro opravi
in če imaš koga rad.
(Tone Pavček)

V dnevih, ko se poslavljamo od starega in s pričako-
vanjem zremo v novo, se tudi mi pridružujemo dobrim 
željam. Želimo vam vesele praznične dni, v novem letu 
pa obilo zdravja, sreče, miru in zadovoljstva.

Tatjana, Petra, Marjan, Dejan, Alojz, Tadej, Ivan, Friderik

Vabilo

V soboto, 24. decembra, ob 23.30 
bo v cerkvi sv. Andraža v Leskovcu 

tradicionalni božični koncert Ženske 
vokalne skupine KD Leskovec. 

Letos bo potekal pol ure pred polnočnico, 
zato vljudno vabljeni že ob 23.30 na 

prijetno poslušanje koncerta in kasneje 
na polnočnico.

na božični koncert 
Ženske vokalne skupine KD Leskovec
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Glasilo izdaja Občina Videm, Videm pri Ptuju 54, tel.: 761 94 00, e-pošta: info@videm.si. Uredniški odbor: Tatjana Mohorko (odgovorna urednica), 
Marjan Nahberger (namestnik odg. urednice), Petra Krajnc (lektorica), mag. Ivan Božičko, Friderik Likavec, Alojz Čeh, Dejan Tramšek, Tadej Podvršek.
Oblikovanje in tisk: Vejica, Rado Škrjanec, s. p., Ul. Lackove čete 3, Ptuj, 041 684 910. Na osnovi mnenja Urada Vlade RS za informiranje, št.: 23/90-

541/96-12, se za glasilo plačuje 8,5-odstotni davek. Glasilo Naš glas je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi Urad Vlade RS za informiranje, pod 
zaporedno številko 1332, in razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 356. Glasilo je brezplačno in ga prejmejo gospo-
dinjstva v Občini Videm. Naklada 2150 kosov.

Spoštovani občanke in 
občani!

Čarobni december vztrajno briše spomine na super volilno leto. Lokalne volitve, na katerih smo izvolili 
vodstvo občine, občinski svet in svete krajevnih skupnosti, so za nami. Izredno počaščen in ponosen sem, 
da ste v meni prepoznali dovolj pozitivnih lastnosti in mi zaupali vodenje naše občine za naslednja štiri 
leta. 

Vsako zaupanje prinaša s seboj tudi veliko odgovornost. Trudil se bom, da bom delo opravljal skrbno, 
zavzeto in vestno, pošteno in iskreno, predvsem pa odgovorno do vas. Zavedam se, da me čaka zahtevno 
delo. Vem, da bo pot veliko lažja, če skupaj vlečemo voz na isti strani, in da je naš cilj na koncu iste ceste. 
Hvala vam za zaupanje! Hvala vam, da ste šli na volišča v tako velikem številu.

Za pripravo proračuna in ustanovitev vseh novih odborov je zaradi datuma volitev nekoliko prepozno v 
letu. Tudi občinski svet se je v tem mandatu dodobra spremenil, saj je od sedemnajstih svetnikov deset 
novih. Vendar pa vsi novoizvoljeni kandidati v nov mandat vstopajo v najbolj optimističnem obdobju 
leta. Zato verjamem, da nas bo vse vodila pozitivna energija in želja po doseganju skupnih ciljev. Za 
nami je že prva redna seja, ki jo je vodil najstarejši svetnik Srečko Zavec. S potrditvijo mandatov novega 
občinskega sveta je potekel mandat staremu občinskemu svetu. Tako so delo v občinskem svetu končali 
tudi nekateri svetniki in svetnice. Ob tej priložnosti se jim zahvaljujem za njihov prispevek in trud. Zlasti 
posameznikom, ki so bili vrsto let in več mandatov aktivno vpeti v soustvarjanju družbenopolitičnega 
utripa občine, želim vse dobro v novih izzivih. Posebna zahvala gre tudi dosedanjemu županu Branku 
Mariniču za opravljeno delo. 

Sam sem ob nastopu novega mandata na seji občinskega sveta izrazil iskreno željo, da bi vsi mi, ki smo 
dobili zaupanje volivk in volivcev, delovali kot ena ekipa. Da izbrišemo barve strank in oblečemo eno bar-
vo, to je barva Občine Videm. 

Ker so pred nami praznični dnevi, vam, drage občanke, dragi občani, želim lepe božične praznike, polne notra-
njega miru, ter iskreno čestitam ob dnevu samostojnosti in enotnosti. Želim vam veliko optimizma, medseboj-
nega spoštovanja in zaupanja, vedrih misli, veselja, ljubezni, sreče in zdravja v letu 2023!

Brane Kolednik,
župan Občine Videm

Foto: Rado Škrjanec
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Spoštovane občanke, spoštovani občani!

Končuje se štiriletno mandatno obdobje tretjega 
župana Občine Videm. Priznati moram, da sem 
ponosen na vse pozitivne spremembe, ki so me 
vodile k cilju, da je vsak človek najpomembnejši. 
Po štiridesetih letih delovne dobe sem se leta 2014 
upokojil. Izkušnje v gospodarstvu in v politiki so 
me gnale k temu, da bi lahko še kaj dobrega nare-
dil za lokalno okolje. 

Na volitvah 2018 ste mi zaupali mandat, ki sem ga sprejel odgovorno. Trudil sem 
se po svojih najboljših močeh. Za vse generacije. Nihče ni bil pozabljen. Z ekipo 
občinskega sveta, nadzornega odbora in občinske uprave smo določili prioritete za 
izboljšanje življenjskih pogojev naših občanov.
Z zadovoljstvom ugotavljam, da sem v teh štirih letih spoznal mnogo naših občanov 
in njihovih potreb za bivanje v hribovitem in tudi v ravninskem predelu naše obči-
ne. Potrebe so večje od vsote denarja, s katero razpolaga občina. Zato obžalujem, 
da vsega potrebnega nismo mogli postoriti. Žal tudi tukaj velja – kolikor denarja, 
toliko muzike.
Občina Videm danes posluje kot sodobno urejena javna ustanova. Komunikacijsko 
povezana in odprta za osebne stike z občani. Mnogi projekti so bili uspešno kon-
čani. Sanacija večjih plazov je končana. Mostovi čez vodotoke Psičina, Peklača in 
Polskava so končani ali so v zaključni gradbeni fazi. Projekt poplavne zaščite Pol-
skave ter kanalizacija Šturmovci in Lancova vas, Barislovci, Sela in Trnovec sta v 
fazi izgradnje. Projekt kanalizacije je sofinanciran s strani države v višini milijona 
evrov. Pripravljena je dokumentacija za gradnjo – dozidavo – vrtca v Vidmu pri 
Ptuju. Z državo je podpisana pogodba o sofinanciranju izgradnje vrtca Videm v 
znesku 1.012.000 evrov. Prav tako je v celoti pripravljena dokumentacija za ener-
getsko sanacijo obstoječega vrtca Videm, šole Leskovec, šole Sela in občinske zgrad-
be. Zagotovljena so tudi sredstva države Eko sklada.
Na dan predaje je na transakcijskem računu Občine Videm 1.600.000 evrov, porav-
nane so vse zapadle obveznosti.
V kakšnem stanju zapuščam Občino Videm, prepuščam vam, spoštovani občanke 
in občani.
Hvala za sodelovanje vsem članicam in članom vseh društev, ki delujejo v Obči-
ni Videm. Veliki hvala našim prostovoljnim članom gasilskih društev Sela, Tržec, 
Videm in Leskovec.
Zahvaljujem se vsem, ki ste na kakršen koli način pomagali soustvarjati boljši jutri. 
Hvala direktorju občinske uprave, vsem sodelavkam in sodelavcem občinske upra-
ve in hvala sodelavkam in sodelavcem Režijskega obrata Videm. Hvala tudi vsem 
občankam in občanom za razumevanje in strpnost ob izvajanju posameznih gradbe-
nih del. Novoizvoljenemu županu z ekipo čestitam za dosežen volilni rezultat, vsem 
skupaj pa želim uspešno delo.

Lepo praznovanje božiča, dneva samostojnosti in enotnosti vam želim ter sreče, zdravja 
in uspehov v novem letu 2023!
 

Branko Marinič,
župan Občine Videm v mandatu 2018–2022

Foto: RŠ
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S 1. konstitutivne seje
V sejni sobi Občine Videm je bila v četrtek, 8. decembra 

2022, 1. konstitutivna seja občinskega sveta, ki jo je 
vodil najstarejši član novoizvoljenega občinskega sveta 
Srečko Zavec. Uvodoma je zbrane nagovoril dosedanji 
župan Branko Marinič ter novemu županu in občinskemu 
svetu zaželel uspešno delo.

Občinski svet se je na seji seznanil s poročilom Občinske 
volilne komisije (ObVK) o izidu volitev za člane Občinskega 
sveta Občine Videm in poročilom o izidu volitev za župana 
Občine Videm, ki so bile 20. novembra 2022. 
Poročilo je predstavil predsednik ObVK Marijan Furek. Na 
seji je bila imenovana Mandatna komisija za potrditev man-
datov članov občinskega sveta in ugotovitev izvolitve župa-
na v sestavi: Dejan Tramšek, Andreja Marinič Kozel in mag. 
Darinka Ratajc. Občinski svet je potrdil mandate 17 novoi-

zvoljenim članom občinskega sveta. 
Novoizvoljeni svetniki Občine Videm v novem mandatu 
so: Vesna Vinko (SMS), Peter Jagarinec (SMS), Dušan Ser-
dinšek (SMS), Dejan Tramšek (SMS), Anita Turk (SMS), 
mag. Robert Murko (SMS), mag. Darinka Ratajc (Gibanje 
Svoboda), Urška Hercog (Gibanje Svoboda), Zvonko Kor-
pič (SDS), Žiga Škrabl (SDS), Srečko Zavec (SDS), Ivan 
Krajnc (SDS), Andreja Marinič Kozel (SDS), Andrej Rož-
man (SDS), Matjaž Klasinc (SDS), Friderik Likavec (NSi) in 
Bojan Merc (SLS). 
Na seji je mandatna komisija na osnovi poročila ObVK ugo-
tovila, da je bil za župana Občine Videm izvoljen Brane Kole-
dnik, ki je na konstitutivni seji tudi slovesno prisegel in na 
kratko nagovoril občinski svet. Na seji so svetniki imenovali 
člane Komisije za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja, 
kot svoje stalno delovno telo, člani so postali Dejan Tramšek, 
Andrej Rožman in Darinka Ratajc.

Občinska uprava

Sestava občinskega sveta v mandatu 2022–2026. Foto: Rado Škrjanec

Sejo Občinskega sveta je vodil najstarejši svetnik Srečko Zavec.

Funkcijo je nastopil novi župan Občine Videm Brane Kolednik.



NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – DECEMBER 2022

Stran  6

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – DECEMBER 2022

OBČINA VIDEM                                                                             LOKALNE VOLITVE 2022
Občinska volilna komisija

Na podlagi 5. točke 41. člena in 1. odst. 90. člena Zakona o lokalnih volitvah (Uradni list RS, 
št.  94/07  –  uradno  prečiščeno  besedilo,  45/08,  83/12,  68/17  in  93/20  –  odl.  US;  v 
nadaljevanju ZLV) je Občinska volilna komisija Občine Videm na 13. seji dne 21. 11. 2022 na 
podlagi zapisnikov o delu volilnih odborov pri ugotavljanju izida glasovanja za volitve župana 
in  občinskega  sveta  na  lokalnih  volitvah,  ki  so  bile  dne  20.  novembra  2022,  ugotovila 
rezultate in izid glasovanja ter izdaja naslednje 

P  O  R  O  Č  I  L  O 

O IZIDU LOKALNIH VOLITEV ZA ŽUPANA IN ČLANE OBČINSKEGA SVETA 
OBČINE VIDEM

I.
Občinska volilna komisija je ugotovila:
1. Na lokalnih volitvah dne 20. novembra 2022 je imelo pravico voliti skupaj 4.637 volivcev, 

vpisanih v volilni imenik. Nihče od volivcev ni glasoval s potrdilom.
2. Glasovalo je skupaj 2.760 volivcev oz. 59,52 % od vseh volivcev, ki so imeli pravico voliti, 

in sicer je:
 glasovalo na voliščih po volilnem imeniku 2.760 volivcev, od tega
 na predčasnem glasovanju 52 volivcev,
 na domu 0 volivcev in 
 po pošti 1 volivec.

II.
Rezultati volitev z dne 20. novembra 2022 so naslednji:

1. ŽUPAN

Na volitvah za župana Občine Videm je bilo oddanih skupno 2.760 glasovnic, od tega:
 2.736 veljavnih glasovnic in
 24 neveljavnih glasovnic.

Kandidata za župana sta dobila naslednje število glasov (po številu glasov):

Št. Kandidata Število glasov Odstotek glasov (%)
1. Brane Kolednik 1.405 51,35
2. Branko Marinič 1.331 48,65

V skladu s 1. odst. 107. člena ZLV je izvoljen kandidat, ki je dobil večino veljavnih glasov. 
Občinska volilna komisija  v skladu s 1.  odst.  107.  člena ZLV ugotavlja,  da je za župana 
Občine Videm izvoljen kandidat:

Brane Kolednik, roj. 4. 12. 1982, stanujoč Pobrežje 91, 2284 Videm pri Ptuju

Predlagatelj: Stranka mladih – Zeleni Evrope

III.

2. OBČINSKI SVET

1
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1

Na  volitvah  za  člane  Občinskega  sveta  Občine  Videm  dne  20. novembra 2022  je  bilo 
oddanih:

 skupno 2.759 glasovnic, od tega
 2.710 veljavnih glasovnic in
 49 neveljavnih glasovnic.

Posamezne liste kandidatov so dobile naslednje število glasov:

Št. Ime liste Število glasov Odstotek glasov (%)
1. Gibanje Svoboda 305 11,25
2. Stranka mladih – Zeleni Evrope 928 34,24
3. Nova Slovenija – krščanski demokrati 195 7,20
4. Slovenska demokratska stranka 950 35,06
6. Desus – Demokratična stranka 

upokojencev Slovenije
96 3,54

7. Levica 7 0,26
8. Slovenska ljudska stranka 229 8,54

Skupaj: 2.710 100,00

Na  podlagi  15.  člena  ZLV  je  bilo  v  vseh  treh  volilnih  enotah  skupaj  listam  kandidatov 
podeljenih 8 neposrednih mandatov.
Glede  na  dobljeno  število  glasov  in  izračunan  volilni  količnik  v  volilni  enoti  so  listam 
kandidatov  pripadli  naslednji  mandati  in  so bili  v  skladu s 86.  členom ZLV,  upoštevajoč 
preferenčne glasove (2. odst. 18. člena ZLV), izvoljeni naslednji kandidati:

Volilna  enota  1: Glasovalo  je  1.011  volivcev,  veljavne  glasovnice:  994  in  neveljavne 
glasovnice: 17.
Število mandatov: 6, količnik: 165,67.

Št. Ime liste Št. gl. % gl. Mand. % ostan.
1. Gibanje Svoboda 102 10,26 0 61,57
2. SMS – Stranka mladih – Zeleni Evrope

Izvoljena: mag. Robert Murko in Vesna 
Vinko

355 35,71 2 14,29

3. NSi – Nova Slovenija – krščanski 
demokrati

74 7,44 0 44,67

4. SDS – Slovenska demokratska stranka
Izvoljen: Andrej Rožman

309 31,09 1 86,52

6. Desus – Demokratična stranka 
upokojencev Slovenije

52 5,23 0 31,39

7. Levica 7 0,70 0 4,23
8. SLS – Slovenska ljudska stranka 95 9,56 0 57,34

Volilna  enota  2: Glasovalo  je  687  volivcev,  veljavne  glasovnice:  671  in  neveljavne 
glasovnice: 16.
Število mandatov: 5, količnik: 134,20.

Št. Ime liste Št. gl. % gl. Mand. % ostan.
1. Gibanje Svoboda 80 11,92 0 59,61
2. SMS – Stranka mladih – Zeleni Evrope

Izvoljen: Peter Jagarinec
230 34,28 1 71,39

3. NSi – Nova Slovenija – krščanski 36 5,37 0 26,83

2
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demokrati
4. SDS – Slovenska demokratska stranka

Izvoljen: Zvonko Korpič
245 36,51 1 82,56

8. SLS – Slovenska ljudska stranka 80 11,92 0 59,61

Volilna  enota  3: Glasovalo  je  1.061  volivcev;  veljavne  glasovnice:  1.045  in  neveljavne 
glasovnice: 16.
Število mandatov: 6, količnik: 174,17.

Št. Ime liste Št. gl. % gl. Mand. % ostan.
1. Gibanje Svoboda 123 11,77 0 70,62
2. SMS – Stranka mladih – Zeleni Evrope

Izvoljen: Dejan Tramšek
343 32,82 1 96,94

3. NSi – Nova Slovenija – krščanski 
demokrati

85 8,13 0 48,80

4. SDS – Slovenska demokratska stranka
Izvoljena: Matjaž Klasinc, Žiga Škrabl

396 37,89 2 27,37

6. DeSUS – Demokratična stranka 
upokojencev Slovenije

44 4,21 0 25,26

8. SLS – Slovenska ljudska stranka 54 5,17 0 31,00

V skladu s 16. členom ZLV se preostalih 9 mandatov, ki niso bili razdeljeni v volilnih enotah, 
razdeli na ravni občine na podlagi seštevkov glasov, oddanih za istoimenske liste v vseh treh 
volilnih enotah.

Izhajajoč iz seštevka glasov, ki so jih dobile istoimenske liste v vseh treh volilnih enotah, 
deljenih  s  številom  1  do  17  (število  članov  občinskega  sveta  –  d'Hondtov  sistem),  je 
zaporedje najvišjih 17 količnikov naslednje:

Zap. št. Količnik Ime liste
1. 950,00 Slovenska demokratska stranka
2. 928,00 Stranka mladih – Zeleni Evrope
3. 475,00 Slovenska demokratska stranka
4. 464,00 Stranka mladih – Zeleni Evrope
5. 316,67 Slovenska demokratska stranka
6. 309,33 Stranka mladih – Zeleni Evrope
7. 305,00 Gibanje Svoboda
8. 237,50 Slovenska demokratska stranka
9. 232,00 Stranka mladih – Zeleni Evrope
10. 229,00 Slovenska ljudska stranka
11. 195,00 Nova Slovenija – krščanski demokrati
12. 190,00 Slovenska demokratska stranka
13. 185,60 Stranka mladih – Zeleni Evrope
14. 158,33 Slovenska demokratska stranka
15. 154,67 Stranka mladih – Zeleni Evrope
16. 152,50 Gibanje Svoboda
17. 135,71 Slovenska demokratska stranka

Istoimenskim listam se pri delitvi mandatov na ravni občine dodeli toliko mandatov, kolikor 
znaša razlika med številom mandatov, izračunanih po prej navedenem sistemu, in številom 
mandatov, ki so jih istoimenske liste že dobile v volilnih enotah po 15. členu ZLV (Harejev 
količnik).

3
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Ti mandati se dodelijo istoimenskim listam v tisti volilni enoti, ki ima največji ostanek glasov v 
razmerju do količnika v volilni enoti.
Na ta način so dobile mandate še naslednje liste po posameznih volilnih enotah:

Ime liste Volilna enota
SDS – Slovenska demokratska stranka         1
SDS – Slovenska demokratska stranka         1
Gibanje Svoboda 1
SMS – Stranka mladih – Zeleni Evrope 2
SDS – Slovenska demokratska stranka         2
SLS – Slovenska ljudska stranka 2
Gibanje Svoboda 3
SMS – Stranka mladih – Zeleni Evrope 3
NSi – Nova Slovenija – krščanski demokrati 3

Z upoštevanjem preferenčnih glasov na vrstni  red kandidatov na listah kandidatov so na 
podlagi 2. odst. 18. člena ZLV in 86. člena ZLV, izvoljeni naslednji člani občinskega sveta 
Občine Videm:

Volilna 
enota

Ime in priimek, naslov Ime liste

1 Andrej Rožman, 
roj. 22. 10. 1956, Šturmovci 13

SDS – Slovenska 
demokratska stranka

1 Andreja Marinič Kozel, 
roj. 10. 7. 1983, Pobrežje 8a

SDS – Slovenska 
demokratska stranka

1 Ivan Krajnc, 
roj. 20. 4. 1963, Pobrežje 111                            

SDS – Slovenska 
demokratska stranka

1 Mag. Robert Murko, 
roj. 26. 8. 1976, Videm pri Ptuju 25d

SMS – Stranka mladih – 
Zeleni Evrope

1 Vesna Vinko, 
roj. 10. 6. 1976, Šturmovci 4a

SMS – Stranka mladih – 
Zeleni Evrope

1 Urška Hercog, 
roj. 25. 5. 1986, Videm pri Ptuju 34

Gibanje Svoboda

2 Zvonko Korpič, 
roj. 6. 9.1956, Dravci 4

SDS – Slovenska 
demokratska stranka

2 Srečko Zavec, 
roj. 15. 9. 1953, Trdobojci 22

SDS – Slovenska 
demokratska stranka

2 Peter Jagarinec, 
roj. 26. 6. 1981, Mala Varnica 11b

SMS – Stranka mladih – 
Zeleni Evrope

2 Anita Turk, 
roj. 17. 3. 1991, Mala Varnica 16a

SMS – Stranka mladih – 
Zeleni Evrope

2 Bojan Merc, 
roj. 10. 7. 1965, Soviče 12                    

SLS – Slovenska ljudska 
stranka

3 Matjaž Klasinc, 
roj. 15. 4. 1988, Barislovci 13

SDS – Slovenska 
demokratska stranka

3 Žiga Škrabl, 
roj. 20. 12. 2000, Lancova vas 30

SDS – Slovenska 
demokratska stranka

3 Dejan Tramšek, 
roj. 8. 2. 1991, Barislovci 16

SMS – Stranka mladih – 
Zeleni Evrope

3 Dušan Serdinšek, 
roj. 28. 11. 1968, Tržec 37

SMS – Stranka mladih – 
Zeleni Evrope

3 Mag. Darinka Ratajc, 
roj. 11. 12. 1959, Tržec 26

Gibanje Svoboda

3 Friderik Likavec, NSi – Nova Slovenija – 

4

roj. 18. 10. 1958, Zgornja Pristava 24 krščanski demokrati

IV.
Podrobnejše poročilo o izidu volitev za župana in člane Občinskega sveta Občine Videm na 
volitvah  dne  20.  novembra  2022  je  Občinska  volilna  komisija  dne  25.  novembra  2022 
posredovala  županu  in  predstavnikom kandidatov  oz.  kandidatnih  list.  Izid  glasovanja  je 
Občinska volilna komisija dne 25. novembra 2022 objavila na oglasni deski in spletni strani 
Občine Videm.
Izvoljenim kandidatom za člane Občinskega sveta Občine Videm je Občinska volilna komisija 
na podlagi 91. člena ZLV že izdala potrdila o izvolitvi.
Izvoljenemu kandidatu  za župana Občine Videm se na podlagi  91.  člena v zvezi  s  108. 
členom ZLV izda potrdilo o izvolitvi.
Poročilo  o izidu  lokalnih  volitev za župana in člane Občinskega sveta Občine Videm se 
posreduje županu Občine Videm, Državni volilni komisiji in predstavnikom kandidatur.
Poročilo se objavi na oglasni deski in spletni strani Občine Videm ter v lokalnem glasilu »Naš 
glas«.

Številka: 041-5/2022-117
Datum: 24. 11. 2022

                                 Predsednik ObVK Občine Videm:
Marijan Furek, univ. dipl. prav.

Člani ObVK Občine Videm:
Petra Krajnc, članica

Vlado Trafela, član
Anton Zagoranski, član

5
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Besede zahvale urednici Tatjani Mohorko
Vsaka sled, ki ostane za nami, je odmev koraka. Vsaka pot, ki jo 
prehodimo, je seštevek naših sledi, zapisanih v naše življenje in 
življenja vseh, ki prečkajo naše poti. Vsako dejanje in vdih, vsaka 
beseda in sleherni gib so odgovornost, ki jo nalagamo svojim naj-
bližjim in vsej družbi z zavestno gotovostjo in prepričljivo samo-
zavestjo. Sledi namreč niso zato, da bi se zabrisale v praznino.
(Srečko Kosovel)

Prvega decembra smo se člani uredniškega odbora Naš glas, 
ki smo v preteklem mandatu 2018–2022 soustvarjali naše 
občinsko glasilo, sestali še na zadnji seji v tej sestavi. Hkrati 
smo se ob tej priložnosti poslovili od naše dolgoletne uredni-
ce Tatjane Mohorko, ki se po dolgih letih poslavlja z mesta 
odgovorne urednice.
Tatjana Mohorko je s svojim delom za vedno pustila sledi in 
neizbrisen pečat v življenju in delovanju videmske lokalne 
skupnosti. Več kot 25 let je skrbno, predano in prizadevno 
opravljala tudi zahtevno nalogo odgovorne urednice našega 
lokalnega glasila Naš glas, ki ste ga, spoštovani bralci, mnogi 
sprejeli za svojega. Vsaka nova številka je bila zanjo kot nov 
»otrok« – zanjo je budno skrbela in bdela nad njo od začet-
ka snovanja pa vse do takrat, ko je nova številka prišla v naše 
domače poštne nabiralnike. Vedno se je zavzemala za kultu-
ren in spoštljiv dialog z vsemi deležniki. Delu je bila predana 
z vsem srcem in z vso svojo strokovnostjo. Skrbela je, da je 
glasilo pokrivalo vsa področja delovanja lokalne skupnosti kot 
tudi za to, da so bili videni in »slišani« ljudje in dogodki z 
vseh koncev naše občine. V vseh teh letih je bila pobudnik 
številnih idej in odličnih zamisli, ki so bogatile neštete strani, 

pod katere se je podpisala kot odgovorna urednica.
Draga Tatjana! 
Beseda hvala je premalo za vse, kar si naredila za naš časopis, 
za našo občino. Vedi, da te neizmerno cenimo in smo ti globoko 
hvaležni za vse, kar si nam dala, kar si delila z nami, kar si nas 
naučila. V čast nam je bilo delati s teboj! Zapisano ostane! Za 
vedno! Tako kot bo ostalo zapisano vse tvoje predano delo … za 
nas, za naše bralce, za našo Občino Videm.

Petra Krajnc
v imenu uredniškega odbora Naš glas 2018–2022

IV.
Podrobnejše poročilo o izidu volitev za župana in člane Občinskega sveta Občine Videm na volitvah dne 20. 
novembra 2022 je Občinska volilna komisija dne 25. novembra 2022 posredovala županu in predstavnikom 
kandidatov oz. kandidatnih list. Izid glasovanja je Občinska volilna komisija dne 25. novembra 2022 objavila 
na oglasni deski in spletni strani Občine Videm.
Izvoljenim kandidatom za člane Občinskega sveta Občine Videm je Občinska volilna komisija na podlagi 91. 
člena ZLV že izdala potrdila o izvolitvi.
Izvoljenemu kandidatu za župana Občine Videm se na podlagi 91. člena v zvezi s 108. členom ZLV izda potr-
dilo o izvolitvi.
Poročilo o izidu lokalnih volitev za župana in člane Občinskega sveta Občine Videm se posreduje županu 
Občine Videm, Državni volilni komisiji in predstavnikom kandidatur.
Poročilo se objavi na oglasni deski in spletni strani Občine Videm ter v lokalnem glasilu »Naš glas«.

Številka: 041-5/2022-117
Datum: 24. 11. 2022

Predsednik ObVK Občine Videm: Marijan Furek, univ. dipl. prav.
Člani ObVK Občine Videm: Petra Krajnc, članica,

Vlado Trafela, član, Anton Zagoranski, član

S šopkom cvetja in skromno pozornostjo smo naši urednici izrazili 
globoko zahvalo za dve desetletji in pol predanega dela v uredni-
štvu občinskega glasila Naš glas. Foto: MN
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Spoštovani občanke in občani Občine Videm!

Pred nami so še zadnji dnevi leta 2022, praznični 
decembrski dnevi, ki za mnoge predstavljajo najlepši 

čas v letu. To je čas, ko iz domov zadiši po domačih sveže 
pečenih piškotih, to je čas, ko lučke krasijo naše domove 
in ulice, in je čas, ko si stisnemo roke in zaželimo le dobro. 
Preživimo ta čas v družbi tistih, ki jih imamo resnično radi, 
in v družbi tistih, ki so nam vse leto stali ob strani.

Konec leta običajno tudi pregledamo aktivnosti preteklega 
leta. Bilo je naporno in polno novih preizkušenj, smo si pa 
skozi leto zagotovo nabrali nove izkušnje, zato iz njega sto-
pamo močnejši in pogumnejši. Zadnja četrtina leta 2022 je 
moje delo v Državnem zboru zaznamovala s proračunom za 
prihodnji dve leti, spremembo zakona o dohodnini in tema-
tiko, povezano z obstojem kmetij na haloškem koncu. Le 
tem področjem bom v nadaljevanju namenila tudi nekaj več 
besed.
Spremembe proračuna za leto 2023 so dvignile proračunsko 
porabo na rekordnih 16,7 milijarde evrov in načrtovanim pri-
manjkljajem v višini 3,3 milijarde evrov. V letu 2024 se načr-
tujejo prav tako izredno visoki odhodki v višini 15,5 milijar-
de. Še nikoli ni bila država tako potratna. Najhuje pri tem pa 
je, da državljani tega ne občutijo, saj je pomoč v večini mini-
malna ali pa je sploh ni. Po napovedih nas čakajo še doda-
tne obdavčitve premoženja. Višja obdavčitev dela je že uvelja-
vljena s spremembo zakona o dohodnini, ki znižuje splošno 
davčno olajšavo, kar pomeni, da bodo prihodnje leto prav vsi, 
glede na do sedaj veljaven zakon, imeli nižje neto plače. Prav 
tako ne bo uskladitve z indeksom rasti cen, kar pomeni, da 
bodo plače realno še nižje. Delo bi se moralo splačati, a vla-
dajoča politika s svojimi ukrepi pelje ta naš vlak žal v drugo 
smer. 
Trenutno razmere ne v Sloveniji ne drugod po Evropi in sve-
tu niso dobre. Pri nas se že soočamo s padcem gospodarske 
aktivnosti, naša največja gospodarska partnerica Nemčija pa 
že drsi v recesijo, kar pomeni le še slabšo napoved za nas. 
Zadnje mesece je inflacija v Sloveniji okoli 10–11 %. Tisto, 
kar sami najbolje veste, pa je, da je dvig rasti cen določenih 
izdelkov, storitev in energentov tudi 20–40-odstotni, kar se 
seveda že odraža v previdnosti potrošnikov in posledično nižji 
potrošnji.
Spremenjen zakon o dohodnini nerazumno povečuje tudi 
obremenitve za slovenske kmete, ki kmetujejo na obmo-
čjih omejenih možnosti za kmetovanje in so hkrati najbolj 

zaslužni, da se slovensko podeželje ohranja za naše zanamce 
ter pomembno prispevajo k prehranski varnosti države. Ob 
tem so spremenili še sitem točkovanja za plačila za kmetije, 
ki delujejo na območjih z omejitvami (OMD) na način, da 
več točk pridobijo kmetije na nadmorski višini nad 500 m, 
strmina, ki bi morala bili ključna pri tem, pa je skoraj popol-
noma zanemarjena. S tem načinom lahko izgubijo vse kme-
tije, ki delujejo na območju Haloz, saj je nadmorska višina 
tukaj le 300–600 m. Obdelava pa je zaradi izrednega naklona, 
dostopnosti in konfiguracije terena izredno zahtevna – bistve-
no bolj kot marsikje drugje na višji nadmorski višini. Zaradi 
izpostavljene problematike s strani več haloških kmetov je bila 
na mojo pobudo v Državnem zboru sklicana nujna seja odbo-
ra za kmetijstvo, na kateri so kmetje tudi predstavili nastali 
položaj. Ministrica si je isti dan v popoldanskem času v živo 
ogledala nekaj kmetij na haloškem koncu in obljubila, da 
bodo pregledali, kaj lahko naredijo v danem položaju. Resnič-
no upam, da bodo ponovno preučili izhodišča in ustrezno 
popravili model točkovanja na način, da bo ta pravičen za vse, 
tudi za tiste, ki sicer kmetujejo na nižji nadmorski višini, a na 
zahtevnih območjih.

Spoštovani, 
želim vam mirne in blagoslovljene božične praznike ter ponosno 
praznovanje dneva samostojnosti in enotnosti. Leto 2023 pa naj 
bo zdravo, mirno in uspešno. Vse le dobro!

Suzana Lep Šimenko, 
poslanka DZ RS

POSLANSKI KOTIČEK
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6. kongres Evropske zelene stranke

Slovenska delegacija na kongresu Evropske zelene stranke
Foto: arhiv Andrejke Vidovič

Med 2. in 3. decembrom 2022 smo se štiri predstavni-
ce Stranke mladih – Zeleni Evrope udeležile 6. kon-

gresa Evropske zelene stranke (European Greens), ki je 
potekala v Kopenhagnu na Danskem.

V petek dopoldan smo začele ogled danskega parlamenta 
(Christiansborg Palace) pod vodstvom gostiteljske stranke, 
danske SF (Socialistisk Folkeparti) oz. Green Left.
Po registraciji so potekale vzporedne seje; polovice naše ekipe 
se je udeležila seje o zelenem volilnem telesu v osmih državah 
južne in vzhodne Evrope. Hkrati je potekala seja o spodbuja-
nju zelene agende in ciljev trajnostnega razvoja (po konferenci 
COP27 v Egiptu, kjer se je sestala Generalna skupščina ZN), 
ki sta se je udeležili preostali dve predstavnici SMS. Govora 
je bilo o globalnih sporazumih ter prizadevanjih in izzivih, s 
katerimi se srečujemo zelene stranke.
Razstava v konferenčni dvorani z naslovom Moje telo – moja 
izbira nam je skozi vse dni dala misliti o pravicah žensk. Zele-
ni so se v zgodovini borili za pravico do izbire in si prizadeva-
jo zaščititi pravico do varnega splava po vsej Evropi. Pozvali 
so k pravici do brezplačnega, varnega in zakonitega splava ter 
vključitvi pravice do splava v Listino EU o temeljnih pravi-
cah.

parlamentu vodja predstavništva Budimpešte pri EU opozo-
ril, da imajo na Madžarskem 95 % stanovanj v zasebni lasti in 
zato ni dovolj delati na zelenem prehodu na državni ravni – 
treba je pomagati ljudem, ki so ujeti v svojih stanovanjih, brez 
finančnih sredstev za energetsko obnovo. Izpostavil je tudi 
problem obdavčitve – podjetja plačujejo višje davke na plače 
kot na onesnaževanje okolja (!).
Razprava je tekla tudi o masivni inflaciji. Na Madžarskem, 
na primer, je cena kruha zrasla za 80 %, cena mleka za 43 %, 
povprečno so se cene hrane dvignile za 30–40 %, kar ni samo 
okoljsko, ampak tudi družbeno regresivno. Vse to pa zahteva 
evropsko odgovornost in ni nič drugega kot posledica politič-
nega vodenja. Tokratna ulična akcija je potekala v luči ener-
getske krize in klimatskih sprememb: Heat homes, not the pla-
net!
Navezujoč se na dokumentarec PUSH nagrajenega režiserja 
Fredrika Gerttena, ki raziskuje, zakaj si ne moremo več pri-
voščiti življenja v svojih mestih, čeprav je stanovanje temeljna 
človekova pravica, pogoj za varno in zdravo življenje, in smo 
si ga lahko ogledali od novembra naprej, smo se udeležile seje 
prav o tej tematiki – Dom je osnovna pravica. Številni primeri 
po Evropi nam kažejo, da je možno omogočiti dostojno sta-
novanje za vse, če je le za to politična volja. Trenutno stanje 
stanovanjskega trga ni naraven, neizogiben pojav. Vse bolj se 
uporablja kot instrument za ustvarjanje dobička. In lahko se 
spremeni. Evropska unija je prav zato ustanovila nov družbe-
ni sklad, namenjen prenovam stavb; tistim, ki si energetske 
obnove ne morejo privoščiti. 
Za začetek lahko začnemo vsak pri sebi, v svojem domu. 
Mogoče bi lahko na lokalni/regionalni ravni država (regio-
nalna, lokalna skupnost) zagotovila osebo, ki bi pomagala lju-
dem pri svetovanju, kako si lahko sami s preprostimi, cenov-
no dostopnimi dejanji pomagajo pri energetski krizi (izolacija 
oken itd.).
Na plenarnem zasedanju ta dan smo govorili o prehrambni 
nestabilnosti in zelenih rešitvah za bolj vzdržljiv prehram-

Na kongresu so številni ministri, predsedniki/podpredsedniki 
vlad v svojih osrednjih govorih na plenarnem zasedanju pred-
stavili, kako Zeleni sprejemajo pomembne politične odločitve 
o socialnih in okoljskih vprašanjih, pravni državi, enakosti, in 
poudarili, kako lahko zelena večina spremeni vsakdanje življe-
nje državljanov na boljše. 
Dogajanje čez ves dan nas je napolnilo z dodatno motivacijo 
po udejstvovanju v domačem lokalnem okolju in kljub utru-
jenosti smo se veselile naslednjega dne. 
V soboto dopoldne je na plenarnem zasedanju Zelene in soci-
alne rešitve za energetsko krizo skupine Zelenih v Evropskem 
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Tudi v občini Videm vojni veterani prejeli 
spominske medalje

Prejemniki spominskih medalj v občini Videm?, ki so se odzvali na povabilo.

ben sistem. Ekstremni vremenski dogodki preteklo poletje so 
znova pokazali, da naši trenutni proizvodni modeli niso niti 
približno dovolj stabilni v podnebni krizi. V regijah, ki se že 
spopadajo z gospodarsko krizo in politično nestabilnostjo, bo 
to imelo katastrofalne posledice za prebivalstvo. Hkrati nara-
ščajoče cene energije in hrane skupaj z inflacijo vplivajo tudi 
na države članice EU in zlasti na njihove najbolj ranljive pre-
bivalce. 
Tokratni govorci so opozorili na klimatske spremembe, zaradi 
katerih je najbolj na udaru prav Afrika, saj pomeni dvig tem-
perature za vsako stopinjo poglobitev krize pri pridelavi hra-
ne; nekonkurenčnost malih kmetij, kako prehrambna nesta-

bilnost predstavlja grožnjo demokraciji (politično, etnično 
idr.), kako (lahko) zanašanje na fosilna goriva predstavlja gro-
žnjo proizvodnji hrane. (Še) več pozornosti bi morali posveča-
ti podpiranju in razvijanju ekološkega kmetovanja in vlagati 
v pridelavo hrane na lokalni ravni. Prihodnost je v alternativ-
nih virih energije (na Danskem bi to bilo npr. kmetovanje na 
zeleno energijo iz mlinov) in pa: Sonce je dar!
Kongres je minil, kot bi trenil. Kot že večkrat smo tokratni 
predstavniki Stranke mladih – Zeleni Evrope s ponosom 
zastopali vse tiste, ki v našem okolju z nami dihate in živite 
zeleno.

Andrejka Vidovič

V prostorih občine Videm so konec 
novembra pripravili krajši spre-

jem za člane Območnega združenja 
veteranov vojne za Slovenijo, pre-
jemnike spominskih medalj ob 30. 
obletnici samostojne Slovenije in 
neodvisne države, ki jih je izdala prej-
šnja vlada. 

Spominske znake sta podelila predse-
dnik združenja Vlado Žgeč in takratni 
aktualni župan občine Videm Branko 
Marinič, slovesnosti pa se je udeležila 
dobra polovica od vabljenih članov. Na 
slavnostnem dogodku sta tako Žgeč kot 

tudi Marinič poudarila, da je še kako 
pomembno ohranjati spomine izpred 
treh desetletij in se spominjati časov, 
ko je bila želja Slovencev po samostoj-
ni državi zelo močna. Strinjala sta se, da 
je danes to treba še bolj spoštovati ter 
imeti več domoljubja in spoštovanja do 
lastne države.

Besedilo in foto: TM
Spominski medalji sta prejela tudi Jože Hrga in Jože Murko, prvi poveljnik 730. Učnega 
centra na Ptuju.
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Kurjenje z drvi v malih kurilnih napravah

Aktualno iz KS Dolena

Prenovljena fasada doma krajanov

Les je obnovljivi vir energije, z zgorevanjem v kurilnih 
napravah pa ne povečuje izpustov toplogrednih pli-

nov. Pri zgorevanju lesa žal nastajajo tudi trdi delci, ki so 
manjši kot 10 mikronov (PM10) in predstavljajo nevarnost 
za zdravje ljudi in živali. 

Za male kurilne naprave je značilno, da imajo v izpustih več 
kot 90 % mase delcev manjših od 10 mikronov. Za doseganje 
pričakovane kakovosti zraka je zato treba znižati tudi izpuste 
PM10 iz kurilnih naprav. To še posebej velja v gosto pose-
ljenih območjih, kjer so koncentracije delcev v času kurilne 
sezone pogosto previsoke.

ZAKAJ JE LES ZAHTEVEN ZA KURJENJE
Pri kurjenju lesa je pomembno upoštevati, da je večina gorlji-
vih sestavin hlapnih, praviloma nad 60 %. Če les izpostavimo 
temperaturam zgorevanja, te hlapne sestavine izhlapijo, zato 
je treba zagotoviti, da tudi zgorijo. Zgorevanje hlapnih sesta-
vin je vidno kot plamen. Če te hlapne sestavine ne zgorijo 
(CO, CxHy), gredo z dimnimi plini skozi dimnik v okolico, 
kar ima za posledico zniževanje izkoristka zgorevanja. 
Uredba o emisiji snovi v zrak iz malih in srednjih kurilnih 
naprav določa, da se v malih kurilnih napravah lahko kuri le 
mehansko obdelan les, ne pa tudi prebarvan les, ostanki pohi-
štva, embalaža iz lesa, embalaža pijač in hrane itd. 

PRIPRAVA DRV ZA KURJENJE
V kurilnih napravah se lahko kurijo le zračno suha drva, pole-
na pa morajo biti primerne velikosti. To dosežemo z nasle-
dnjimi ukrepi: podiranje dreves naj se izvaja v jesensko-zim-
skem času. Najprimernejša oblika polena je trikotnega prese-
ka s stranicami približno 7–9 cm oziroma z obsegom polena 

Zložba hrastovih drv 

približno 21–25 cm. 
Nasekana drva se zložijo na podstavek, ki zagotavlja nemote-
no gibanje zraka okoli drv. Drva naj bodo pokrita, priporo-
čljiv čas sušenja drv iz smreke in topola je približno eno leto, 
iz jelše, lipe, breze približno 1,5 leta, iz bukve, gabra, sadnega 
drevja približno dve leti, iz hrasta pa dve do tri leta.
Učinkoviti ukrepi za zmanjšanje emisij trdih delcev PM10 so 
poleg vgradnje primernih kurilnih naprav z visokim izkorist-
kom še uporaba zračno suhih drv s primerno velikostjo polen, 
pravilna zakuritev in pravilno dodajanje drv v kurišče, pravil-
na regulacija zgorevalnega zraka in redno vzdrževanje kurilnih 
naprav. 
Le ob upoštevanju naštetih dejstev bodo emisije CO in trdih 
delcev še sprejemljive za življenjsko okolje.

Besedilo in foto: mag. Ivan Božičko

Dom krajanov Dolena dobiva končno podobo. Napo-
vedano delo v jesenski izdaji Našega glasila se je 

izvedlo. Izgradili smo novo energetsko učinkovito fasado 
hrama društvenega, družbenega in družabnega življenja 
naše krajevne skupnosti. 

Da nove podobe doma ne opisujem, je najboljše, da si jo ogle-
date na priloženi fotografiji, še boljše pa bo, da ga obiščete. 
Do miklavževanja smo obnovili še elektroinštalacijske omare 
skladno z današnjimi standardi, do konca leta pa bo (če bodo 
temperature naklonjene) končana tudi prenova ograje južne 
terase. 
Napovedana sanacija mostu čez potok Peklača v Staro grabo 
je opravljena. Prenovljena je vozna površina, z betonsko škar-
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Urejanje avtobusnega postajališča v Popovcih

Trgatev v Dravcih, pri Korpičevih in etnološkem muzeju, je bila letos še posebej vesela, saj 
je trta dala kar 84 grozdov. Foto: arhiv društva

Najtežji grozd, ki je dozorel na potomki 
stare trte v Dravcih.

po utrjene brežine potoka. Med mostičem in cesto v Doleno 
pa je vse pripravljeno za postavitev novega avtobusnega posta-
jališča. Hvala občini za sodelovanje s strojno ekipo in nabavo 
potrebnega gradbenega materiala, hvala vaščanom za prosto-
voljno izvedena strokovno-tehnična in druga ročno opravlje-
na dela. Hvala pa tudi predsedniku KS Dušanu Hebarju za 
vso potrebno koordinacijsko delo.

V KS imamo tudi veliko ciljev za prihodnost. Že v povabilu 
na lokalne volitve ob izteku mandata smo zapisali, da naša do 

sedaj izvoljena ekipa sveta KS ni dajala obljub, kaj bo stori-
la, temveč je strpno in premišljeno postavljala letne ali etapne 
cilje. Večina je bila realiziranih. Opisovanje ni potrebno, saj 
je videti veliko, veliko več kot dopušča finančni zalogaj obči-
ne, in prav tu se skriva uspeh KS v sodelovanja z občino pri 
kandidiranju in pridobivanju namenskih sredstev iz državne-
ga proračuna. V tem glasilu smo vas o novostih vsako četrtle-
tje sprotno obveščali. Berite jo tudi v prihodnje, da vas bomo 
lahko tudi naprej prijetno presenečali.

NOVOLETNO SREČANJE BO 1. JANUARJA
Prvega januarja ob 14. uri člani sveta KS vabimo vse kraja-
ne na novoletno srečanje. Ni vstopnine in ne prispevkov, le 
vsak lahko kaj prinese v degustacijski namen. Do sedaj je bilo 
vedno vsega dobrega dovolj in odlično smo se imeli. Koordi-
nacijo v kuhinji bodo vodile članice aktiva žena Dolena.
Ob prihajajočih decembrskih praznovanjih božiča, dneva samo-
stojnosti in enotnosti ter novega leta vam člani sveta KS želimo 
obilo veselja, zdravja, sproščenosti in igrivosti. Ob vsem pa ne 
pozabimo na varnost pri uporabi tako priljubljenih pirotehnič-
nih izdelkov. Upoštevajmo zakonska določila in bodimo prijazni 
do najranljivejših skupin naše skupnosti in do živali. 
Hvala! Imejmo se radi in SREČNO v letu 2023 tudi v mojem 
imenu!

Besedilo in foto: FL

Obilen pridelek modre kavčine
Modra kavčina, potomka sta-

re trte z mariborskega Lenta, 
odlično uspeva tudi pri etnološkem 
muzeju v Dravcih. Letos je dala še 
posebej obilen in kakovosten pride-
lek.

Nekateri člani Društva za ohranjanje 
dediščine Haloz in KTD Klopotec Sovi-
če - Dravci so se zbrali ob potomki stare 
trte ter z veseljem potrgali vse grozde, ki 
so lepo dozoreli. Zaupali so nam, da so 
letos natrgali 84 grozdov, skupaj pa so 

tehtali 31,6 kg. Najtežji grozd je tehtal 
0,881 kg. Ob martinovem so že nazdra-
vili z novim letnikom in podali oceno, 
da je odličen.

TM
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V Lancovi vasi postavili brajde 

Veselo martinovanje v Skorišnjaku

Vesela družba po uspešno končanem delu, ko so brajde že bile 
postavljene in so nazdravili novi pridobitvi.

Na dogodku so za dobro voljo poskrbele tudi pevke ljudskih pesmi 
FD Lancova vas. Foto: arhiv KS

V KS Lancova vas so se v tem letu odločili, da bodo 
območju pri krožišču ob AC dali vsebino in ta del 

spodnjega konca vasi tudi primerno uredili. Po uredi-
tvi komasacijskih del in končani izgradnji kanalizacije so 
aktivno pristopili k izvedbi posameznih del.

Območje je dobilo zelenico, nameščena je urbana oprema, v 
bližini je tudi avtobusno postajališče, okoljski prispevek pa 
sta tudi dve lipi, ki bosta dajali prijetno senco vsem tistim, ki 
bodo želeli posedeti za mizo. V sredo, 12. oktobra, so izvedli 
še sklepno dejanje – s skupnimi močmi so namreč postavili 

brajde, ki bodo dobra opora za pet trsov kvintona, ki so jih 
posadili aprila letos. Delo so spretno opravili domači mojstri, 
poskrbeli so tudi za zaščitni premaz lesa, vse skupaj pa pove-
zali v lep družabno-delovni dogodek. 
Največ zaslug za uspešno izpeljan projekt ima skupaj s KS 
Lancova vas Jože Klinc, ki se je ves čas zavzemal za lepo ure-
jen kotiček ob Čohovi kapeli. Sedaj bo treba le še počakati, da 
bo trta dala prvi pridelek in s tem še kakšno priložnost več za 
prijetna druženja v tem delu vasi. 

P. Krajnc

Letos martinovanje v Skorišnjaku ni potekalo tako, kot 
smo ga bili vajeni v predkoronskem času, saj smo se 

tokrat odločili za Martinov pohod. Začeli smo tako kot 
vedno – z zahvalno sveto mašo pri Blaževi kapeli. Mašo je 
daroval leskovški župnik pater Klemen Slapšak. 

Nato je sledil še tradicionalni blagoslov mošta, ki so ga prine-
sli okoliški vinogradniki in kletarji. Po sveti maši smo pokusili 
pravkar blagoslovljeno dobro kapljico in si izmenjali mnenja 
o letošnjem pridelku. Po krajšem druženju smo se podali na 
pot, sprva po grebenu navzdol, mimo vikendov in domačij, 
kjer so nas že pričakali s kozarcem domačega, kot se to spo-
dobi za čas martinovanja. Pot smo nadaljevali po dolini pro-
ti Velikemu Okiču in se ponovno povzpeli mimo Zavčevih, 
kjer so nas prav tako pričakali z dobro kapljico in okusnimi 
rogljički. Po postanku smo pot nadaljevali po lepo razgle-
dnem grebenu nazaj v Skorišnjak do Jožice in Jožeta Kozela, 
kjer smo pohod tudi končali ter ob dobrem golažu 

Tradicionalno martinovanje v Društvu Kocil v Skorišnjaku so letos 
združili s pohodom med vinskimi griči, še pred pohodom pa je bil 
blagoslov mošta pri Blaževi kapeli.
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Veselo na martinovanju v Leskovcu
Kakor da bi trenil, tako je tudi čas hitel in že se leto 

izteka. Vsega načrtovanega v TD Klopotec Leskovec v 
Halozah nismo mogli opraviti, kljub temu pa smo izpelja-
li nekaj aktivnosti in o njih so že pisali v Našem glasu. Za 
nami so tudi jesenska opravila – od trgatve do martino-
vanja v Leskovcu, zdaj pa se že pripravljamo na praznične 
decembrske dni.

Opravili smo prvo trgatev naše vinske trte pri društvenih 
prostorih, se družili, prav tako pa smo organizirali občinsko 
martinovanje, ki nam ga je zaupala občina Videm. Hvala za 
zaupanje. Kot ponavadi, če bodo to dopuščale vremenske raz-
mere, bomo letos spet pripravili tradicionalni božični pohod, 

nato pa zaključno druženje. Upamo, da bodo pogoji za delo v 
naslednjem letu ugodnejši in da bomo lahko dosti bolj aktiv-
ni. Zahvaljujemo se vsem, ki ste z nami sodelovali, pomagali 
pri našem delu, z željo, da še naprej sodelujemo in smo skupaj 
v ponos našega kraja in občine Videm.
Ob prihajajočih praznikih vsem krajankam in krajanom, občan-
kam in občanom želimo vesele, blagoslovljene in mirne božične 
praznike. Novo leto 2023 pa naj bo zdravo, polno upanja, dobre 
volje in sreče.

TD Klopotec
Leskovec v Halozah

Na martinovanju v Leskovcu je vedno veselo. Foto:RŠ

in veselem razpoloženju nadaljevali druženje do poznih večer-
nih ur. Za dobro voljo je tako kot vedno poskrbel naš domači 
ansambel, ki mu vedno radi prisluhnemo. 
Lepo se zahvaljujemo patru Klemnu Slapšaku, domačemu 

ansamblu in Kozelovim ter vsem udeležencem pohoda. Prav 
tako vas že zdaj vabimo na tradicionalni velikonočni pohod 
na velikonočni ponedeljek prihodnje leto.

Besedilo in foto: Ignac Topolovec
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V Etnografskem muzeju v Tržcu martinovali

Pospravili klopotec in blagoslovili mošt

Preužitkarska hiša, replika 

Na letošnjem veselem druženju v Dravcih, kjer so nazdravili sv. 
Martinu in novemu vinskemu letniku. Foto: arhiv društva

Člani Etnografskega društva Tržec so pripravili tradicio-
nalno martinovanje, na katerem ni manjkalo tradicio-

nalnih jedi in pijače s haloškega roba.

Čas Martina ima v ljudskih šegah in navadah prav posebno 
mesto, je čas, ko se končujejo dela zunaj na zemlji in ko kme-
tje in vaščani med seboj poravnajo morebitne dolgove, ki so 
nastali med letom. Temu načelu so sledili tudi člani društva 
in se na dan praznovanja zahvalili vsem, ki so na kakršen koli 
način pomagali pri razvoju društvenega življenja.
Predsednik društva Andrej Gašpar se je v drugem delu nago-
vora zahvalil vsem, ki so kakor koli pripomogli k izvedbi pro-
jekta preužitkarske hiše, še zlasti Občini Videm. V nadaljeva-
nju je opisal pomen preužitkarice, saj je ta v preteklosti odi-
grala pomembno vlogo pri skrbi za starejše in njihovo kako-
vost bivanja.
Zaključil je z mislijo, da je preužitkarica res pod streho in ima 

lepo fasado, toda dela je še na pretek. Zato vabimo vse, ki vam 
je blizu ohranjanje kulturne dediščine, da se nam pridružite.

Besedilo in foto: mag. Ivan Božičko

Društvo za ohranjanje dediščine Haloz je v sodelova-
nju s KTD Klopotec Soviče - Dravci 10. novembra pri 

etnološkem muzeju v Dravcih pripravilo tradicionalno 
martinovanje z blagoslovom mošta in pospravljanjem 
klopotca.

Vse navzoče so pozdravili Zvonko Korpič, predsednik DOD 
Haloze, takratni župan Občine Videm Branko Marinič, Stan-
ko Vegan, predsednik KTD Klopotec, predsednik KS in sve-
tnik Občine Videm ter predsednik ŠD As Bojan Merc. Nato 
je domači duhovnik p. Benjamin Mlakar opravil blagoslov 

mošta. Člani so ob tej priložnosti pospravili klopotec do pri-
hodnjega leta.
V kulturnem programu so nastopili Tio škorci, humoristki 
Cila in Liza iz skupine za ohranjanje šeg in navad TD Podleh-
nik pa sta občinstvo nasmejali do solz. Ob koncu prireditve so 
opravili še šaljivi krst mošta. 

Zdenka Golub
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Trgatev in kostanjev piknik na Petrovi domačiji

Trgatev na Petrovi domačiji Vesela družba na kostanjevem pikniku. Foto: arhiv društva

Jesen nas je letos ponovno bogato obdarila. Kostanjev 
je bilo v izobilju, tudi trta je dobro obrodila. 

Zato smo v Šturmovcih na Petrovi domačiji v organizaciji TD 
Šturmača 2. oktobra izvedli trgatev, 8. oktobra pa kostanjev 

piknik. Na obeh dogodkih ni manjkalo dobre hrane, pijače, 
prijetnega vzdušja in dobre družbe. Na trgatvi pa sta se nam 
pridružila še harmonikarja Lan in Jože ter poskrbela še za 
dobro glasbo.

LRK

Lancovski koranti na ptujskem martinovanju

Ekipa lancovskih korantov, ki je sodelovala na ptujskem martinovanju.

Po dveh letih premora zaradi 
koronske krize so se letos široma 

po državi spet odvila številna marti-
novanja. Tako je bilo tudi na bližnjem 
Ptuju, kjer je potekalo eno največjih 
tovrstnih druženj v državi sploh, na 
njem pa so se ponovno predstavili in 
aktivno sodelovali koranti iz Lancove 
vasi.

Člani društva, okrog 30 se jih je zbralo, 
so ob pomoči Zveze društev kurentov in 
Ptujske kleti, ki jim je odstopila svojo 
hiško, s hrano in pijačo razvajali udele-
žence martinovanja kot tudi naključne 
mimoidoče. Glede na obseg dela, nje-
govo zahtevnost, pripravljenost na delo 
in številnost, tako velik zalogaj lahko 
organizirajo le redka tovrstna društva. 
Koranti iz Lancove vasi tukaj kotirajo 
zelo visoko, verjetno kar najvišje, zato 
so bili tudi letos osrednji nosilci ponud-
be Zveze društev kurentov in korantov. 

Obiskovalci so bili nad postrežbo in 
prijaznostjo »natakarjev in »kuharjev« 
z lancovskega konca navdušeni in tudi 
člani društva so martinov petek na Ptu-
ju preživeli v sproščenem vzdušju, kjer 
kljub delu ni manjkalo smeha in zabave. 

Tradicijo aktivnega sodelovanja na ptuj-
skem martinovanju, ko se po ljudskem 
izročilu začne »mali fašenk«, bodo lan-
covski koranti nadaljevali tudi v priho-
dnje.

Besedilo in foto: Tadej Podvršek
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Na veselem martinovanju se je tudi letos zbralo veliko domačinov 
in prijateljev vinske kapljice.

Za veselo vzdušje je poskrbel Blaž Hameršak s prijatelji.

Branko Marinič v družni novega kletarja Stanka Simoniča in njego-
vega pomočnika Rudija Štelcerja

Spet veselo martinovanje v Pobrežju
V Pobrežju so krajani prinesli letošnjo vinsko kapljico. Pobreški mošt je blagoslovil p. Klemen Slapšak.

Pred martinovim so se v vaškem domu Pobrežje zbra-
li krajani, ki nekaj dajo na tradicijo in spoštujejo delo 

kletarjev, ki jim je zaupan vinski letnik.

Večer pred martinovim, 10. novembra, so se po treh letih 
ponovno zbrali v vaškem domu krajani, željni druženja, in 
prinesli letošnji mošt v vaško klet. Prišli so tudi skoraj vsi 
dosedanji kletarji in podkletarji, ki so kasneje po kulturnem 
programu pomagali odnesti letošnji mošt v klet. Dosedanji 
kletar od leta 2019 Franc Drevenšek in njegov pomočnik 
Andrej Forstnerič sta predala ključ vaške kleti novemu kle-
tarju Stanku Simoniču, ki si je za podkletarja izbral prijatelja 
Rudija Štelcerja. Na martinovanju je poleg predsednika KS 
Andreja Forstneriča spregovoril še takrat aktualni župan Bran-
ko Marinič. 
Na martinovanja v Pobrežju sta bila navzoča tudi takrat še 
aktualna 8. ptujska vinska kraljica Monika Kovačič ter občin-
ski kletar in viničar Rudi Potrč. Nagovorila sta obiskovalce 

ter povedala nekaj poučnih o delu v vinogradu in predelavi 
ter kletarjenju. Tudi čisto pravi blagoslov mošta je potekal v 
pobreški dvorani, zanj pa je poskrbel farni župnik p. Klemen 
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Otroška FS je nastopila na odprtju razstave 
v Lancovi vasi.

Utrinek z mednarodnega festivala »etno 
frizure sveta«

Pobrežanke so letos ponudile rulade z domačo marmelado.

Slapšak. Zapela sta zakonca Svenšek, za zabavnoglasbeni del 
pa je poskrbel Blaž Hameršak s svojimi prijatelji. 
Ob tej priložnosti so lahko tisti, ki so zamudili predstavitev 
knjige Marije Černila z naslovom Preloz na našem dvorišču, 
to tudi videli, saj so kulturniki iz Vidma poskrbeli za še eno 
predstavitev. Društvo žensk iz Pobrežja je pripravilo zanimivo 
razstavo, na kateri so postavile na ogled rulade, za katere so 
uporabile domače marmelade, ki so jih, kot je povedala pred-
sednica Dragica Erhatič, v poletnih mesecih tudi skuhale. 
Letos je menda zelo dobra in kakovostna letina, saj sta pobre-
ška kletar in podkletar v vaški kleti zbrala nekaj več kot 240 
litrov belega in rdečega mošta. Druženje se je nadaljevalo v 
prijetnem vzdušju, kletarja pa sta obljubila, da bosta dobro 
kletarila in to kapljico vaščanom ponudila ob različnih prilo-
žnostih.

Besedilo in foto: MN

Dogodki iz FD Lancova vas 
Za člani in članicami Folklorne-

ga društva Lancova vas so pestri 
meseci delovanja. Svoje bogato kul-
turno izročilo so skozi ples, petje in 
glasbo predstavljali na številnih odrih 
doma in v tujini. 

Predsednica Barbara Sitar je povedala, 
da so v poletnih mesecih nanizali veliko 
nastopov. Sodelovali so na Vidovi nede-
lji, otroška FS je zaplesala ob odprtju 
junijske razstave DPŽD Lancova vas, v 
začetku julija so zaplesali ob blagoslovu 
Turkovega križa v domači vasi, mlade 
pevke in FS pa so popestrile tudi julijski 
praznik KS Sela. 

NA DNEVIH NARODNIH NOŠ 
– OBLAČILNE DEDIŠČINE 

V začetku septembra so se odpravili v 
Kamnik, kjer so sodelovali na jubilejni, 
50. prireditvi Dnevi narodnih noš – obla-
čilne dediščine, ki jo organizira Občina 
Kamnik v sodelovanju s tamkajšnjo OI 
JSKD. V nedeljskem popoldnevu so se 
udeležili povorke »narodnih noš« po 
ulicah starega mestnega jedra Kamnika, 
oblečeni v nove kostume. Sitarjeva je 
ob tem dodala: »Za strokovno pomoč smo 
naprosili sicer že dolgoletnega sodelavca 
dr. Bojana Knifica, vodilnega raziskoval-
ca oblačilne dediščine v slovenskem etnič-
nem prostoru. Za predstavitev kostumskih 

podob, vezanih na izročila po različnih 
vidikih, je za 'reprezentativni' del jubi-
lejne povorke pripravil predlog '50 podob 
narodnih noš'. Tako v povorko namreč 
pomenljivo umešča tudi FD Lancova vas z 
na novo raziskano kostumsko podobo Lan-
cove vasi in okolice med letoma 1930 in 
1940.«

NA FESTIVALU ETNO 
FRIZURE SVETA

Med 16. in 18. septembrom so sode-
lovali na 13. mednarodnem festivalu 

Ethno hairstyles of the world (Etno fri-
zure sveta) v Vinkovcih. Festival poteka 
v okviru enega največjih in najstarejših 
hrvaških folklornih festivalov – Vinko-
vačke jeseni, na katerem potekajo tudi 
različne povorke hrvaških skupin, držav-
na folklorna srečanja, tamburaški kon-
certi, tradicionalna kulinarična doživetja 
idr. Predstavili so se z novo lancovsko 
nošo in pripadajočo frizuro, kar bo sku-
paj z drugimi državami predstavljeno v 
izdani reviji o etno frizurah sveta za leto 
2022.
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Konec novembra so folklorniki brusili svoje pete na intenzivnih vajah v planinskem domu 
na Boču. 

Utrinek z nastopa pevk ljudskih pesmi na pevskem srečanju v Krašnji pri Lukovici
Foto: arhiv društva

PEVKE LJUDSKIH PESMI NA 
ŠTEVILNIH NASTOPIH

Aktivne so biel tudi starejše pevke ljud-
skih pesmi. Slišali smo jih lahko na sre-
čanju skupin ljudskih pevcev v Krašnji 
pri Lukovici, kjer je potekalo srečanje 
pod naslovom »Na vasi je lepo, ko pod 
lipo na kanalu zapojo«, zapele so na 
odru pevskega srečanja Fantov iz Jurovc, 
ob 20-letnici društva korantov Demo-
nov, s pesmijo pa so za dobro razpolo-
ženje poskrbele tudi ob postavitvi brajd, 
ko so v Lancovi vasi pri Čohovi kapeli 
pripravili delovno-družabno srečanje. 

PRIROČNIK SIJA, BIJA, KAM 
PA GRE?  

V začetku oktobra je izšel prvi strokov-
ni priročnik za otroško ljudsko izročilo 
v šoli z naslovom Sija, Bija, kam pa gre? 
avtoric dr. Nine Novak, Nežke Lubej 
in Mojce Kmetec. V njem so opisi raz-
ličnih otroških ljudskih iger in plesov, 
dodatna vrednost priročnika pa so tudi 
QR-kode do povezave do 72 posnetkov 
ljudskih iger, plesov in pesmi. »Izre-
dno ponosni smo, da je soavtorica tako 
pomembnega priročnika za slovensko 
šolstvo tudi naša strokovna sodelavka 
Nežka Lubej,« je še povedala Barbara 
Sitar.

INTENZIVNE VIKEND VAJE NA 
BOČU

Zadnji vikend v novembru so se odpra-
vili še na intenzivne vaje, ki so potekale 

v planinskem domu na Boču. Tri dni so 
plesali, peli in igrali ter izpopolnjeva-
li svoje znanje. Hkrati pa so že snovali 
program za 40-letnico njihovega dru-
štva, ki jo bodo slovesno obeležili v pri-
hodnjem letu.

VPISUJEJO NOVE ČLANE 
Vse njihove plesne skupine so začele 
redne vaje, ki potekajo v vaškem domu 
Lancova vas po naslednjem urniku: 
otroška FS (nedelja 18.00), mlajša odra-
sla FS (nedelja 19.00), starejša odra-
sla FS (sreda 19.00) in starejše pevke 

(petek 19.00). Ob tem iz FD Lancova 
vas dodajajo: »Rad plešeš, poješ ali igraš 
kak instrument? Si rad v dobri družbi, 
rad potuješ? Potem smo mi pravi naslov. 
V svoje vrste vabimo plesalce, plesalke, 
muzikante, pevce, pevke, male in velike. 
Več informacij: fd.lancovavas@gmail.
com, odrasla FS: 031 417 709 (Barba-
ra), otroška FS: 040 518 441 (Katja) in 
pevke: 031 443 351 (Irena).

PRAZNIČNO VOŠČILO
Danes po vseh krajih zemlje, nekaj nov' ga 
se godi,
sivi starček slovo jemlje, mlado dete se 
rodi.
Sivi starček, staro leto v jamo večnosti 
beži,
mlado dete, novo leto pa med nami oživi.
(Slovenska ljudska)

FD Lancova vas želi vsem vse dobro v 
letu, ki prihaja. Obilo zdravja in osebnega 
zadovoljstva, predvsem pa naj bo leto pre-
pleteno z glasbo in plesom. Miren božič in 
srečno 2023!

Barbara Sitar, PK
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Gostovanje lancovskih folklornikov v Litvi

Na letošnje gostovanje v Litvi ostajajo lepi spomini.

Lancovski folklorniki ob Baltskem morju. Foto: arhiv društva

Folklorniki iz Lancove vasi že leta 
ohranjamo in prenašamo kultur-

no izročilo, šege in navade našega 
kraja. S tem predstavljamo svoj kraj, 
svojo občino in tudi našo državo 
povsod po svetu. Letos smo naše kul-
turno izročilo predstavili v manjšem 
mestu Plunge v Litvi na že 14. med-
narodnem folklornem festivalu »Sau-
ele raudona«, ki je trajal od 16. do 
20. junija. Združeni mlajša in starejša 
odrasla folklorna skupina, skupina 
pevk in muzikantov smo se pridno 
pripravljali na vajah, da smo lahko na 
festivalu pokazali, kaj vse zmoremo in 
znamo.

V torek, 14. junija, smo se v večernih 
urah zbrali pred vaškim domom v Lan-
covi vasi, kjer smo vse naše rekvizite, 
noše in druge stvari zložili v avtobus ter 
z velikim navdušenjem in polni priča-
kovanj krenili proti Litvi. Po dvajsetih 
urah vožnje smo se ustavili na Poljskem, 
kjer smo pomalicali in se malo razgiba-
li, nato pa nadaljevali vožnjo proti Litvi, 
kamor smo prispeli 16. junija zjutraj.
V mestu Neringa smo spoznali naši 
vodički in se skupaj z njima odpravili 
proti mestu Klajpeda, kjer smo si ogle-
dali kulturne znamenitosti. Najbolj so 
nas navdušile njihove značilne sipine v 
Nidi in pogled na Baltik. Na tržnici smo 

si ogledali tipične izdelke iz jantarja. Po 
kosilu in celodnevnem ogledovanju smo 
v večernih urah končali našo dolgo pot, 
saj smo prispeli v mesto Plunge in v 
naše prenočišče. 
Naslednji dan smo si zjutraj najprej 
ogledali mesto Palanga, njihovo naj-
popularnejše mesto zraven Baltskega 
morja. Najbolj pogumni so preizkusili 
tudi temperaturo Baltskega morja in se 
v njem okopali. Zvečer je bil pred nami 
prvi nastop na mestnem trgu v Plungah. 
Kasneje smo se udeležili še koncerta 
ene izmed njihovih lokalnih vokalnih 
skupin, sledil je še light show. V sobo-

to smo v dopoldanskih in popoldanskih 
urah na ulici skupaj z drugimi skupina-
mi animirali mimoidoče v mestu Plun-
ge. Odziv domačinov na naše plese je 
bil odličen. Najraje so z nami zaplesali 
»pobreško polko«, najbolj všeč pa jim je 
bil naš ples »pumerl petros«. V poznem 
popoldnevu smo se s sprehodom skozi 
mesto predstavili občinstvu, zvečer pa 
je sledil največji koncert na festivalu, na 
katerem smo nastopili tudi mi. Čutilo se 
je, da je občinstvo želelo z nami zaplesa-
ti. Bilo je nepozabno. 
Naslednji dan je sledil nastop v enem 
od bližnjih muzejev, po nastopu smo si 
muzej tudi z veseljem ogledali. Zvečer 
je sledil poslovilni večer za folklorne 
skupine, kjer smo si izmenjali darila in 
se poveselili ob plesih, pesmih in igrah 
vseh skupin. Tako se je naše gostova-
nje končalo, saj smo se po poslovilnem 
večeru odpravili na dolgo pot proti 
domu.
Festival si bomo zapomnili po zelo 
lepem mestu, prijaznih ljudeh in 
dobrem vzdušju. Spoznali smo ogromno 
o njihovi kulturi in tudi kulturi drugih 
nastopajočih. Spletlo se je veliko prija-
teljskih vezi in upamo, da se v Plunge še 
kdaj vrnemo ter zaplešemo, zaigramo in 
zapojemo, kot smo letos.

Urška Vidovič
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V FD Lancova vas se lahko pohvalijo z novimi kostumi. Terensko raziskavo in izdelavo so 
omogočila sredstva, pridobljena na javnem razpisu. Foto: arhiv društva

Lancovski folklorniki uspešni na javnih razpisih 
V Folklornem društvu (FD) Lancova 

vas se lahko tokrat pohvalimo z 
dvojno uspešno prijavo na javni raz-
pis za izbor predlogov za sofinancira-
nje najnujnejših prostorskih pogojev 
in opreme za razvoj ljubiteljske in 
nevladne kulture za leto 2022. Smo 
namreč eno redkih društev v Sloveni-
ji, ki imamo v lasti vaški dom, ki je v 
celoti namenjen ohranjanju dedišči-
ne. 

Zgodovina vaškega doma sega v leto 1996, 
ko smo člani društva in vaščani Lancove 
vasi prirejali Fašenk v Lancovi vasi, šlo je 
za 10-letni projekt, v katerem smo vsako 
leto organizirali večdnevne zabave pod 
pustnim šotorom. S prisluženim denarjem 
smo kupili parcelo, pridobili vso potrebno 
dokumentacijo in zgradili vaški dom, ki je 
bil leta 2003 predan svojemu namenu. S 
tem smo rešili svojo prostorsko stisko dru-
štva, hkrati pa celostno na lokalni ravni 
poskrbeli za vsa društva v našem kraju 
in Krajevno skupnost Lancova vas ter jim 
ponudili streho nad glavo. Kot lastnike 
objekta nas bremenijo vsi stroški rednega 
letnega vzdrževanja in obratovalni stroški. 
Kljub rednemu lastnemu vzdrževanju se 
pojavlja potreba po obnovi prostorov, saj je 
dom redno v uporabi že skoraj 20 let.
Prostori v domu so prvenstveno name-
njeni FD Lancova vas, jih pa brezplačno 
uporabljajo tudi druga društva (Društvo 
podeželskih žena in deklet Lancova vas, 
Športno društvo Lancova vas, kegljači 
Lancova vas in Kulturno-etnografsko 
društvo Orači Lancova vas) ter KS Lan-
cova vas in vaščani.
Brez vaškega doma si ne predstavlja-
mo ohranjanja kulturne dediščine, saj v 
prostorih vadimo, imamo občne zbore 
in različne prireditve, ki jih spremljajo 
tudi razstave. Zaradi omejenih financ 
različnih društev si ne predstavljamo 
finančnega vložka, ki bi zajemal najem 
prostorov. Zato smo se v društvu odloči-
li za prijavo na razpis, kjer se je ponudila 
možnost za pridobitev dodatnih sred-
stev. 
Na omenjenem razpisu smo bili uspešni, 

zato smo se lotili notranje prenove pro-
storov vaškega doma – zgornjega nad-
stropja in stopnišča. Novo podobo so 
tako dobili vadbeni prostori, garderoba, 
kuhinja in sanitarni prostori.

PRIMERNI PROSTORI 
OSNOVA ZA KAKOVOSTNO 
DELO

Z obnovo smo zagotovili našim članom 
in članom drugih društev kar se da naj-
ugodnejše prostore za namen razvoja in 
ohranjanja nesnovne kulture dediščine, 
vpisane tudi na seznam nesnovne kul-
turne dediščine Unesca. Z obnovlje-
no podobo vaškega doma se nadejamo 
še aktivnejšega delovanja vseh društev 
in sekcij, dobrega medgeneracijskega 
povezovanja, povezovanja vseh društev 
in vaščanov. Primerni prostori so osno-
va za dobro in kakovostno delo. V njih 
bomo tudi v prihodnje prirejali tradicio-
nalne prireditve (miklavževanje, srečanje 
z Božičkom, delavnice, seminarje, sre-
čanja ljudskih godcev in pevcev, redne 
tedenske vaje, sestanke, razstave, delav-
nice idr.).

FOLKLORNIKI V NOVIH 
KOSTUMIH

Hkrati smo se prijavili na razpis za pri-
dobitev sredstev za »terensko raziskavo 
in izdelavo kostumov Lancove vasi in 
okolice med letoma 1930 in 1940« in 
bili tudi tukaj bili uspešni. Raziskavo 
smo najprej začeli s teoretičnimi osno-

vami in obiskom dveh seminarjev že v 
letu 2021, sledili so terensko delo, zbira-
nje starih fotografij, izpraševanje starej-
ših, iskanje morebitnih originalov, izbor 
in nakup pravih materialov ter končna 
izdelava pri izbrani šivilji, čevljarju in 
klobučarju. 
Smo eno redkih društev, ki predstavlja 
izključno kulturno dediščino svojega 
kraja. Kljub pestri paleti kulture oblače-
nja, šeg in navad ter plesnega in pustne-
ga izročila se je porodila želja po razši-
ritvi programa ob prihajajoči 40-letnici 
društva.
Obstoječi, obširni raziskavi kulture 
oblačenja, ki je potekala s pomočjo dr. 
Marije Makarovič in Mirka Ramovša 
med letoma 1991 in 1993, smo dodali 
še eno raziskavo in s tem razširili obdo-
bje prikazovanja bogate kulturne dedi-
ščine Lancove vasi in okolice. Folklorni-
ki in koranti bomo z dodatnimi kostu-
mi dober glas o kraju, Občini Videm in 
državi še z večjim ponosom predstavljali 
doma in po svetu.

Barbara Sitar, 
predsednica FD Lancova vas
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Nekdanji videmski sošolci na veselem druženju

Nekdanji videmski sošolci so se srečali po štiridesetih letih
Da čas hitro teče, so bili priča 

sošolci generacije, ki je končala 
osnovno šolanje na videmski osnov-
ni šoli leta 1982. Tokrat sta zavihali 
rokave sošolki Anica Škvorc (v šoli 
Flajs) iz Pobrežja in Marica Vajda (v 
šoli Merkuš) iz Lancove vasi, ki sta 
dejali, da se moramo srečati, preden 
se izteče leto, saj prav letos obele-
žujemo 40 let od zaključka osnovne 
šole. 

V začetku novembra smo se slišali in že 
šestindvajsetega isti mesec sedli za oblo-
žene mize v gostilni Rajh v Dražencih, 
kjer so poskrbeli za prijeten ambient in 
odlično hrano. Nekateri sošolci se danes 
profesionalno ali ljubiteljsko ukvarjajo z 
vinogradništvom, zato dobre kapljice ni 
manjkalo. Ob tej so se hitro razvezali v 
začetku sramežljivi jezički, ki so nato z 
navdušenjem izdali marsikatero šolsko 
prigodo. Seveda smo se ob spominih na 
osnovnošolske vragolije vsi skupaj odlič-

no zabavali in nasmejali ter si obljubili, 
da se sedaj, ker smo že nekoliko starejši, 
srečamo vsaj na vsakih pet let. Povabili 
smo tudi razrednika Jožeta Šmigoca, ki 
pa se srečanja zaradi zdravstvenih težav 
ni udeležil, je pa poskrbel za prijazno 
sporočilo, ki nam ga je Marica tudi pre-

brala. V začetku smo se z minuto molka 
spomnili tudi žal že preminulih sošol-
cev. 
Leta tečejo, spomini in prijateljstva pa 
ostajajo. Samo upamo lahko, da bo tako 
še mnogo let.

Besedilo in foto: MN

Tople kapice in odeje izpod rok videmskih Zankic

Zankice pri ustvarjanju …
Foto: arhiv Milošič Tople kapice za novorojenčke

Zankice, ustvarjalne ženske iz sek-
cije Kulturnega društva Franceta 

Forstneriča Videm pri Ptuju, smo že 
spoznali skozi nekatere dobrodelne 
akcije. Še nedolgo nazaj so se lotile 
kvačkanja prav posebnih hobotnic, 
nazadnje pa so pletle in kvačkale 
tople kapice za novorojenčke v ptuj-
ski porodnišnici. 

Marta Milošič, vodja Zankic, je pove-
dala, da so porodnišnici podarile že kar 
lepo število kapic in da so ponosne, da 
po odhodu iz porodnišnice kapice osta-
nejo novorojenčkom.
Pletene kapice, ki se uporabijo v poro-
dni sobi, da preprečijo izgubo toplo-
te novorojenčka takoj po rojstvu, so 
namreč del dobrodelnega projekta, ki so 
se mu Videmčanke z veseljem pridruži-
le.
Poleg kapic so spletle tudi še kar nekaj 

toplih odej za starejše, ki so na invalid-
skih vozičkih in jim odeja pri gibanju 
pride še kako prav. Vsi ti izdelki pa so 
plod pozitivne, ustvarjalne energije, ki 

je v skupini Zankic ne manjka, tudi v 
tem prazničnem decembru, ko se dobi-
vajo na delavnicah.

TM
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V Leskovcu srečanje zakoncev jubilantov

Srečanje s sv. Miklavžem v naši župniji

V cerkvi sv. Andraža v Leskovcu je bilo v nedeljo, 13. 
novembra, še posebej slovesno za sedemnajst parov 

zakoncev jubilantov. Na letošnjem srečanju so bili združe-
ni zakonski pari, ki so v letih 2021 ali 2022 praznovali 5, 
10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 45, 50, 55, 60, 65 let poroke. 

Potem ko so se duhovno napolnili in prejeli dušni blagoslov 
ob obnovitvi zakonskih obljub, je sledilo družabno srečanje 
v gasilskem domu, kjer so se zakonci skupaj poveselili in se 
spomnili na dobre, kdaj tudi malo manj lepe trenutke zako-
na. Srečanja se je udeležil tudi takratni aktualni župan Branko 
Marinič, ki je zakonce nagovoril in jim izročil darilo v ime-
nu Občine Videm, sedanji leskovški župnik pater Klemen 
Slapšak in nekdanji leskovški župnik pater Jože Petek pa sta 

zakoncem namenila nekaj spodbudnih besed ter jih z dobrimi 
željami pospremila v prihodnja leta zakona.

Besedilo in foto: DC

Zakonci jubilanti na druženju v župnijski cerkvi sv. Andraža

Občinska dvorana je bila polna otrok, ki so nestrpno čakali na pri-
hod dobrega moža. Foto: Helena Zamuda

Tudi na selski podružnici je bil sv. Miklavž 
radodaren. Foto: PK

Sv. Miklavž s svojimi spremljevalci v družbi ekipe, ki je poskrbela 
za lep Miklavžev večer v videmski župniji. Foto: Helena Zamuda

Na obeh koncih župnije, pri sv. 
Vidu v Vidmu in pri sv. Druži-

ni na Selih, je bilo v ponedeljek, 
5. decembra, na predvečer godu 
sv. Nikolaja, bolj znanega pod 
imenom sv. Miklavž, pričakujoče 
vzdušje. Na obisku se je namreč 
ustavil dobri mož, ki je prišel pogle-
dat in preverit, ali so bili naši otroci 
čez leto pridni.

V Vidmu se je srečanje začelo s sv. 
mašo, nato pa se je dogajanje pre-
selilo v videmsko občinsko dvora-
no, ki je bila tega večera zasedena do 

zadnjega kotička. Zbrani so si najprej 
ogledali dramsko igrico, v kateri sv. 
Miklavž reši pomorščake in prebival-
ce mesta Mira. Pod režijo se je tudi 
letos podpisal Jožef Kozel s svojo 
odlično ekipo, v igrici pa so nastopili 
videmski veroučenci. Sledilo je vese-
lo obdarovanje, sv. Miklavž pa se je 
nato odpravil še na selski konec, kjer 
ga je že čakala pričakujoča množica 
otrok. Otroci so ob slovesu obljubili, 
da bodo pridni in bodo delali dobra 
dela, saj sv. Miklavž vse vidi.

P. Krajnc
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Miklavževanje v Leskovcu

Utrinki z letošnjega miklavževanja v cerkvi sv. Andraža v Leskovcu. Foto: Jasmina Vindiš Vidovič

V ponedeljek, 5. decembra, je tudi 
v Leskovcu otroke obiskal sv. 

Miklavž. V cerkvi sv. Andraža so naj-
prej otroci uprizorili igrico ob spre-
mljavi angelskega zborčka. Nato so 
otroci dobrega moža priklicali kar 
sami. 

V družbi parkeljnov je Miklavž obdaril 
kar 132 otrok in prav vsakemu na usta 
izvabil širok nasmeh. Po koncu prire-
ditve so se tudi starši otrok zunaj lahko 
posladkali z dobrotami ter se pogreli s 
kuhanim vinom in čajem, ki so ju pri-
pravili skrbni farani. Posebna zahvala za 
požrtvovalno delo pri organizaciji daril 
gre Minki Feguš, Slavici Vidovič, Tatja-
ni Šulek, Nataliji Senekovič, Damjani 
Cebe in Marjani Emeršič. 
Kulturni program, ki je popestril doga-
janje, je pripravila Sandra Vidovič Mla-
kar. Zahvala gre tudi patru Klemnu 

Slapšaku za sodelovanje pri pripravi 
dogodka, vsem staršem nastopajočih 
otrok in vsem faranom, ki so nesebično 
pomagali pri izvedbi zdaj že tradicional-
nega miklavževanja.
Vsega tega pa finančno ne bi zmogli 
brez naslednjih donatorjev, ki so pri-
stavili pomemben del k darilom za 
otroke: Janez Krajnc – avtoprevozni-
štvo, s. p., Mitja Šmigoc – krovstvo, kle-
parstvo in tesarstvo, s. p., Servis vozil 
in strojev Denis Pomer, s. p., Elektro-
-tech AMD Lovrenc na Dravskem polju, 
d. o. o., Tesarstvo in krovstvo Peter Merc, 
s. p., Frizerski salon Visoki vrh – Min-
ka Feguš, s. p., Leska trgovina in kava 
bar – Boris Širec, s. p., Prodajalne Žerak 
– Jana Žerak, s. p., Slaščičarna Samanta 
– Samanta Arnečič, Etnografsko društvo 
Orači Repišče, Miran Hribar – Mercator 
Ljubljana in drugi donatorji, ki ne želijo 
javne objave.

Kljub premraženim ličkom so naše 
otroke ob pogledu na Miklavža in kup 
daril spremljali ta večer na poti domov 
veselje, zadovoljstvo in sreča. Naj osta-
ne tako vse leto, šiba pa naj le sameva 
v kotu.

Sandra Vidovič Mlakar

Skupina Šurci se spogleduje z novim letom
Zakorakali smo v december in le še nekaj časa nam 

ostaja, ko se bomo razveselili veselega prihoda 
betlehemskega deteta. Potem bomo vstopili v novo 
leto, a še prej se bomo poslovili od starega, ki je zelo 
hitro minilo. Z zadovoljstvom lahko rečemo, da je bilo 
zadovoljno in uspešno. 

Čeprav nismo mogli opraviti dela v celoti, kot smo načrto-
vali, pa smo Šurci vendar opravili nekaj manjših nastopov 
na prireditvah, pritrkovalci pa so redno pritrkovali ob različ-

nih praznikih, ki so potekali v naši župniji. Upamo, da nam 
bo novo leto prineslo več možnosti za delovanje. Vsem, ki 
ste z nami sodelovali in nas podpirali pri našem delu, se 
iskreno zahvaljujemo ter si želimo še naprej dobrega sode-
lovanja.
Ob prihajajočih praznikih želimo vsem krajankam in kraja-
nom, občankam in občanom vesele, mirne in blagoslovljene 
božične praznike. Sreča, zdravje in veliko uspehov pa naj vas 
spremljajo skozi vse dni v letu 2023.

Doki Šurc
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Miklavžev večer v Lancovi vasi
Prešerno in pričakujoče vzdušje je 

bilo na predvečer sv. Nikolaja, ki 
goduje 6. decembra, tudi v vaškem 
domu Lancova vas, kjer je Folklorno 
društvo Lancova vas izpeljalo zdaj že 
tradicionalni Miklavžev večer. Sreča-
nje je bilo tudi letos dobro obiskano.

Številne otroke, teh je bilo letos več kot 
štirideset, je najprej razveselil prijeten 
kulturni program. Predstavile so se mla-
de pevke FD Lancova vas, mladi harmo-
nikar David Vajda je raztegnil meh svoje 
harmonike, zapeli in zaigrali sta Manca 

in Zala, ob koncu pa so malčki pozorno 
prisluhnili še Miklavževi pravljici. Sku-
paj so nato medse priklicali sv. Miklav-
ža, ki je tudi letos pripeljal s seboj svoje 
zveste spremljevalce – angele in par-
klje. Otroci so najprej skupaj zmolili in 
mu povedali, da so bili vse leto pridni. 
Dobri mož se je nato izkazal s svojo 
radodarnostjo in obdaril prav vsakega 
izmed njih. Razšli so se z obljubo, da 
se prihodnje leto spet snidejo, otroci pa 
bodo čez leto poskrbeli, da jih bo spet 
lahko obdaril.

Besedilo in foto: PK

Za prijeten glasbeni uvod so poskrbele tudi mlade pevke FD 
Lancova vas.

Izdelava venčka Postavitev venčka. Foto: arhiv Vidovič

V pričakovanju prvega decembrskega dobrega moža sv. Miklavža 
v Lancovi vasi

Otroci so pogumno pristopili do sv. 
Miklavža, ta pa je imel darila za prav vse, 
ki so se ta večer želeli srečati z njim. 

Pobrežje krasi adventni venček

Pobrežje že drugo leto krasi velik 
adventni venček pri Mlakarjevem kri-
žu. Članice Društva žensk Pobrežje 
smo si zadale kot vsakoletno aktiv-
nost izdelavo adventnega venčka in 
tudi letos pristopile k pripravi venčka. 
Postavile smo ga v soboto pred prvo 
adventno nedeljo, dogodek pa smo 
obeležile s kratkim sobotnim druže-
njem.

Andrejka Vidovič
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Pobrežanke aktivne na različnih področjih

Praznični adventi čas pri sv. Družini na Selih

Članice Društva žensk Pobrežje so se odlično odrezale tudi v igra-
nju kart, kjer so osvojile 3. mesto.

Ekipa žensk iz Pobrežja je zmagala na tekmovanju v izdelavi 
domačih rezancev v Dražencih.

Sveto mašo je na prvo adventno nedeljo 
daroval p. Tarzicij Kolenko.

Prizadevna faranka Rozika Murko s Sel je 
tudi letos poskrbela, da je pred cerkvijo 
sv. Družine na Selih velik adventni venec, 
ponos kraja v tem prazničnem času.

Ko pobreške »babnice« stopijo skupaj, se jih je treba 
bati, saj pokažejo, kaj znajo, in znajo veliko stvari. V 

soboto, 19. novembra, je potekal v Domu vaščanov Dra-
ženci 19. Gospodinjski večer s tekmovanjem v ročni izde-
lavi domačih rezancev v organizaciji Društva gospodinj 
Draženci. Sodelovalo je 13 ekip društev žena in deklet s 
Ptuja in okolice. 

Med 13 ekipami se je pri izdelavi rezancev v Dražencih naj-
bolj izkazala tričlanska ekipa Društva žensk Pobrežje in osvo-
jila nagrado za prvo mesto. Pred tem so 10. novembra žen-
ske v sklopu martinovanja v vaški dvorani pripravile razstavo 
rulad, ki so jih namazale z domačimi marmeladami. Nato pa 
so se 26. novembra odpravile še v Gerečjo vas, kjer je pote-

kal turnir v paver šnopsu. Med 38 udeleženkami jih je bilo iz 
Pobrežja osem in osvojile so 3. mesto, za kar jim čestitamo. 
Ker smo v adventnem času, ne smemo pozabiti, da so pred 
odhodom na igranje kart še tisti dan poskrbele za postavitev 
adventnega venca pri Mlakarjevem križu v Pobrežju. Čaka jih 
še postavitev smrekice in jaslic v centru Pobrežja, pri dovozu 
v vaški dom. Pobrežanke so vesele in ponosne, da se veliko 
družijo in tkejo prijateljstva, pa tudi naučijo se marsikaj kori-
stnega druga od druge.

Besedilo in foto: MN

Zadnjo nedeljo v novembru smo 
vstopili v adventni čas, čas pri-

prave na najlepši družinski praznik – 
božič. Z adventnim časom se v Cerkvi 
začenja novo cerkveno leto, latinska 
beseda adventus pa pomeni 'prihod'. 
Nanj so se lepo pripravili tudi pri sv. 
Družini na Selih, kjer so za tamkajšnje 
veroučence organizirali delavnico 
izdelave adventnih venčkov, Sela pa 
tudi letos krasi lep adventni venec 
pred cerkvijo.

Otroci so se pod vodstvom nekaterih 
spretnih ženskih rok dan pred prvo 
adventno nedeljo zbrali v tamkajšnji 
veroučni učilnici in sami izdelali vsak 
svoj venček. Pri tem so pokazali veliko 
mero ustvarjalnosti, nekaj več pomoči 
so nekateri potrebovali le pri opletanju 
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Izdelovali adventne venčke in praznovali na andraževo 

venčka z zelenjem. Prevladovali so naravni materiali in vijoli-
časta barva svečk, ki v liturgiji zaznamuje adventni čas.
Sv. mašo je na prvo adventno nedeljo, 27. novembra, daro-
val p. Tarzicij Kolenko, s petjem pa je slovesnost obogatil tudi 
MeCPZ sv. Družine. Med mašo je p. Tarzicij blagoslovil venč-
ke, ki so jih otroci po maši odnesli na svoje domove.

Besedilo in foto: Petra Krajnc

Otroci so si sami izdelali adventne venčke na delavnici, ki je dan 
pred prvo adventno nedeljo potekala v selski veroučni učilnici.

Na adventni delavnici so nastali prelepi adventni venčki.

Praznovanje Andraževe nedelje v Leskovcu
Adventni venec tudi letos krasi cerkveno obzidje v Zg. Leskovcu.

V soboto, 26. novembra, je v 
prostorih veroučne učilnice v 

Leskovcu potekala tradicionalna 
otroška delavnica izdelovanja adven-
tnih venčkov. Letošnja delavnica 
je bila zelo lepo obiskana, saj smo 
izdelali več kot 60 venčkov, ki krasijo 
domove naših veroučencev. 

Na delavnici smo izdelali tudi venček 
za cerkev in učilnico, družina Kmetec 
iz Sp. Leskovca pa je s prijatelji tudi 
letos izdelala velik adventni venec, ki 
krasi cerkveno obzidje. Vse venčke sta 
naslednji dan, na Andraževo nedeljo, ko 
je leskovški farni praznik, blagoslovila 
pater Klemen Slapšak in pater Milan 
Kos. Prav tako sta blagoslovila zunanji 
veliki venec. Po končani maši so otroci 
svoje venčke ponesli na svoje domove.
Na cerkveni slovesnosti sta se nam pri-

družila takrat še aktualni župan Branko 
Marinič in sedanji župan Brane Kole-
dnik ter župljane nagovorila z nekaj 
pozdravnimi besedami in jim zaželela 
lepo praznovanje.
Praznovanje Andraževe nedelje se je 
končalo na cerkvenem dvorišču, kjer 

so se farani lahko zadržali in družili 
ob dobrotah, ki so jih pripravili člani 
župnijske Karitas in pastoralnega sveta. 
V prijetnem vzdušju smo skupaj zakora-
kali v čas pričakovanja, čas adventa. 

Besedilo in foto: DC
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Jesenski čas v aktivu žena Dolena

V Doleni so ličkali koruzo …

Naredili so tudi koruzno stopo.

Novoletne voščilnice, ki so jih naredile ženske v Doleni.
Foto: Slavica Petrovič

Jesenski čas, čas dozorelih sadov narave, je lahko tudi 
čas obujanja spominov na ročno spravilo pridelka. Na 

pobudo Slavice Petrovič so se člani aktiva žena Dolena ob 
ročnem trganju in ličkanju (kožuhanju) koruze vrnili za 
pol stoletja v preteklost. 

Kljub skromni udeležbi na dogodku smo ugotovili, da spre-
tnosti iz polpreteklih časov še obvladamo. Najprej se je koru-
za potrgala, nato posekalo koruznico in postavilo v stope. Po 

končanem delu na njivi smo opravili še kožuhanje. Vsega je 
bilo za vzorec, a dovolj za prijetno vzdušje in vrnitev v čas, ki 
je še tekel počasi.
Štefka G. je ponovno navdušila spretne rokodelke za izdelavo 

voščilnic zakonskim jubilantom v videmski fari. Z vso natanč-
nostjo pri vezenju in prijetnim večernim druženjem je kar 
hitro nastalo zadostno število unikatnih voščilnic. 
Zadnji petek v novembru so se članice aktiva posvečale izde-
lovanju adventnih venčkov. Izdelki niso bili namenjeni zgolj 
za družinsko rabo, saj nekateri krasijo tudi cerkev sv. Družine 
na Selih.
V decembru bodo članice aktiva sodelovale pri organizaci-
ji srečanja starostnikov in mlajših otrok v okviru božično-
-novoletnih sprejemov v KS. Nato ostane le še skrb za doma-
če ognjišče, za tradicionalno božično kuhinjo in pravilno 
pospravljene domače koline. Na novoletni dan 2023 bodo 
kulinarično popestrile srečanje krajanov. Urnik še sporočimo.
Aktiv žena Dolena želi vsem bralkam in bralcem glasila bla-
goslovljene božične praznike in srečno v letu 2023. Hkrati vas 
vabijo v svoje vrste, v njihovi domski kuhinji bo vse leto veliko 
dogodkov.

FL
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Videmčanke pletle kapice za novorojenčke v ptujski 
porodnišnici
Natančno preračunano število zank in sedenje s pletil-

kami v rokah prepletajo naša razmišljanja o dobro-
delnem delu. Nič ni lepšega kot splesti majhno kapico 
novorojenčku za njegovo novo pot v življenju in mu zaže-
leti sreče in vsega lepega ter mu podariti mehko toplino 
doma narejenega izdelka.

Projekt »Pletenje kapic« v Društvu kmetic občine Videm nam 
je v septembru ponudil kolektiv porodnega oddelka ptujske 
porodnišnice. Kapice so v bolnišnici Ptuj tudi razstavili. Naj-
več kapic sta spletli Anica Hrga in Danica Spevan. Pri plete-
nju so se pridružile še Katica Purg, Marjana Sitar in Marija 
Kolednik Črnila.

Kapice za novorojenčke v ptujski porodnišnici

Medene srčke smo pekle v Tržcu.

Na Osnovni šoli Videm smo sodelovale na tradicionalnem sloven-
skem zajtrku z recepti naših babic. Foto: arhiv društva

DELOVANJA NAŠIH ČLANIC
Članice DPŽD Lancova vas so nas v oktobru povabile na 
meddruštveni turnir v igranju igre Človek, ne jezi se. Igre so 
se udeležile Marjana Sitar, Danica Spevan, Angela Mohorko 
in Marija Kokol. V začetku novembra sta se naši članici Maj-

da Šeruga in Marjana Sitar pomerili v peki jabolčnega zavitka 
v Zavrču. V Dražencih pa je skupina naših članic zastopala 
izdelavo domačih rezancev.
Na Osnovni šoli Videm smo sodelovale na tradicionalnem 
slovenskem zajtrku z recepti naših babic: Slavica Merc – skuti-
na gibanica, pečena v cimpetu, Marica Plajnšek – skutine pala-
činke, Anica Hrga – ajdova sirova pogača, Breda Seka – skutin 
štrudelj, Marinka Vaupotič – pirine skutne palačinke, Majda 
Šeruga – peka lene gospodinje, Marija Kolednik Črnila – kuha-
na sirova pogača.
Konec novembra smo v kuhinji v Tržcu izvedle peko medenih 
srčkov. Pogreli smo se ob domačem čaju, poklepetali, iz kuhi-
nje pa je zadišalo po medenjakih in cimetu.
Naj vas v prazničnih dneh spremlja naše iskreno voščilo:

Srečo je treba srečati.
Ne prenehajte verjeti v čudeže 
in si prizadevajte za nove višine.
»Bodi prijazen in dober, kadar koli je to mogoče. 
In vedno je mogoče.«
(Dalai Lama VIX)

MKČ
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Lancovljanke aktivne v zadnjih mesecih leta

Pokali za najboljše ekipe v igranju igre Človek, ne jezi se v družbi 
predsednice Jožice Maroh (skrajno desno). Foto: Darja Maroh

S kuharjem Jako so tokrat pripravljale okusne jedi na žlico. Foto: 
Darja Maroh

Prizadevne članice so poskrbele, da se tudi Lancova vas letos 
ponaša z velikim adventnim vencem, ki so ga postavile pred 
vaškim domom. Foto: PK

Pestri in razgibani meseci so tudi za članicami Društva 
podeželskih žena in deklet Lancova vas. Časi korone 

so minili, društvena dejavnost pa je spet v polnem razma-
hu, kar so s pridom in veseljem izkoristile tudi gospodinje 
iz Lancove vasi.

Po dveh letih premora je v soboto, 22. oktobra, njihov med-
društveni turnir v igranju igre Človek, ne jezi se le dobil dru-
go nadaljevanje. V vaškem domu Lancova vas se je zbralo 
sedem ekip tekmovalk – gostile so članice Društva žena in 
deklet Občine Hajdina, Društva gospodinj Draženci, Dru-
štva kmetic Občine Videm in aktiva žena Sela, tri ekipe pa 
so bile iz domačega društva. Na začetku sta vse navzoče poz-
dravila predsednica DPŽD Lancova vas Jožica Maroh, veli-
ko sreče z metom kocke pa je zbranim zaželel tudi takratni 
župan Branko Marinič, ki je s predsednico prav tako odigral 
eno igro. Tekmovanje je budno spremljala strokovna komisi-
ja, ob koncu pa so najboljšim podelili tudi pokale. Zmaga je 
ostala v Lancovi vasi, na 2. mesto so se uvrstile članice aktiva 
žena Sela, pokal za 3. mesto pa so si priigrale članice Društva 
gospodinj Draženci. Prijeten večer so sklenile s pogostitvijo za 
skupno mizo. 

IZDELALE VELIK ADVENTNI VENEC 
Predsednica J. Maroh je letos dala idejo, da bi tudi Lancovo 
vas v prazničnem času krasil velik adventni venec, kot je to 
lepa tradicija v marsikaterem kraju. Ideja je hitro padla na 
rodovitna tla. Na eni izmed delavnic so tako izdelale velik 
adventni venec, za katerega je kovinsko ogrodje izdelal Stanko 
Vidovič, ki je daroval tudi material za izdelavo. V soboto pred 
1. adventno nedeljo so venec ponosno postavile tudi pred 
vaški dom in tako poskrbele za še lepše praznično vzdušje v 
domači vasi. 
Marohova je še povedala, da se je njihova članica Anica Goj-
košek 17. novembra udeležila srečanja predsednic društev 
žena in aktivov v okviru UE Ptuj, ki je letos potekalo v Dor-
navi. Sredi novembra smo jih lahko srečali tudi na Gospo-
dinjskem večeru v Dražencih, kjer so se še posebej odlično 
izkazale, saj si je njihova ekipa priborila 2. mesto na tekmova-
nju v izdelavi domačih rezancev. Lancovljanke pa niso le spre-

KUHALE JEDI NA ŽLICO
V začetku novembra so v svoji kuhinji spet gostile kuharja 
Jako, saj so organizirale kuharsko delavnico na temo enolonč-
nic. Na tečaju so pod vodstvom priznanega mentorja pripra-
vile kar osem jedi na žlico, med drugim tudi domačo sirovo 
juho s kruhovimi kockami, kremno korenčkovo juho s kole-
rabo in popečeno čičeriko, zimsko juho, zelenjavno mineštro 
s krompirjevimi svaljki, lečino juho z vratovino in fižolom ter 
krompirjevo kremno juho s porom. Ob koncu so sedli za sku-
pno mizo in pokušali pripravljene enolončnice, ki jih bodo 
poslej zagotovo dodale na svoje domače jedilnike. 
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tne gospodinje, kar šest članic se je 26. novembra odpravilo 
k svojim stanovskim prijateljicam v Gerečjo vas, kjer so se v 
organizaciji DŽD Gerečja vas udeležile tekmovanja v paver-
šnopsu. 
Ves čas pa od jeseni potekajo vsakotedenske ponedeljkove 
ustvarjalne delavnice, na katerih pripravljajo izdelke za novo 
razstavo. Eno izmed delavnic so namenile tudi izdelavi pra-
zničnih božično-novoletnih voščilnic, ki jih vsako leto pošlje-
jo društvom, s katerimi sodelujejo.
Pestro in delovno leto 2022 so sklenile prvo soboto v decem-
bru, ko so se ob živi glasbi in za skupno mizo poveselile na 

zaključku leta v gostilni Rajh v Dražencih. Smeha in dobre 
volje ni manjkalo, obiskali pa so jih tudi znameniti dornavski 
cigani.

PRAZNIČNO VOŠČILO
DPŽD Lancova vas želi vsem svojim članicam in članom ter 
občankam in občanom Občine Videm blagoslovljene božične pra-
znike, novo leto pa naj prinese zdravja, sreče in lepih trenutkov 
za vse!

Petra Krajnc

Praznične delavnice v aktivu žena Sela
Praznični december so za skupne ustvarjalne delavni-

ce izkoristile tudi članice aktiva žena Sela. Po odmev-
ni razstavi buč in jedi iz njih so tokrat čas namenile temi, 
povezani z božično-novoletnimi prazniki, ki so pred vrati. 

Članice aktiva žena Sela so letos izdelale posebne adventne venč-
ke – uporabile so tehniko kvačkanja.

Čas so namenile tudi izdelavi prazničnih voščilnic in posebnih 
angelčkov iz ličja, ki krasijo praznično smreko pred kulturnim 
domom na Selih. Foto: arhiv društva

Iz društvene kuhinje je decembra zadišalo tudi po slastnih mede-
njakih.

Že v začetku novembra so začele izdelovati vse potrebno za 
adventne venčke; letos so se namreč na pobudo njihove člani-
ce Milene Sitar odločile za nekoliko drugačne venčke. Izdelale 
so različne okraske, rože in še kaj, in sicer v kvačkani tehniki. 
Ko je bilo vse pripravljeno, pa so vse skupaj povezale v celoto 
in izdelale zares unikatne izdelke. Čas so namenile tudi izde-
lavi božično-novoletnih voščilnic, ki so jih izdelale v različ-
nih tehnikah, na eni izmed delavnic pa so izdelovale poseb-
ne angelčke iz ličja, s katerimi so okrasile praznično smreko, 
ki je postavljena pred kulturnim domom na Selih. V sredini 
decembra pa je iz njihove društvene kuhinje zadišalo še po 
slastnih medenjakih, ki so jih okrasile z belim snegom.  

VOŠČILO
Aktiv žena Sela vošči vsem svojim članicam in občanom Občine 
Videm radostne božične praznike ter zdravo, srečno in ustvarjal-
no novo leto 2023!

PK
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Aktivnosti DU Videm ob koncu leta

Upravni in nadzorni odbor DU Videm, delno prenovljena sestava 
Foto: arhiv društva

Videmski upokojenci na jesenskem izletu. Foto: Franci Hliš

Na obisku pri Martinu Zajšku, članu DU Videm, ki je praznoval 
90. rojstni dan. V imenu DU Videm ga je obiskal in mu čestital taj-
nik društva Franci Hliš. Foto: Sonja Jerenko

Prižgana svečka na adventnem venčku nam nazna-
nja, da božično-novoletni prazniki trkajo na vrata. To 

je tudi čas, ko ocenjujemo delo iztekajočega se leta in 
načrtujemo aktivnosti za leto, ki je pred nami. Čez leto so 
se zvrstili številni dogodki, ki so polepšali jesen življenja 
mnogim našim članicam in članom. 

V vodstvu društva, ki mu od letošnjega zbora članov pred-
seduje Mirko Rihtarič, se trudimo, da bi z našimi druženji 
članicam in članom polepšali del življenja. Načrt aktivnosti, 
ki smo si ga zadali v začetku leta, se je izvrševal tudi v jesen-
skih mesecih. V oktobru se je nekaj članov udeležilo trgatve 
pri Gregorečevih v Majskem Vrhu. Ob prazniku spomina na 
mrtve smo v spomin na naše pokojne člane upravnega in nad-
zornega odbora prižgali svečko. V torek, 8. novembra, smo 
obiskali turistično kmetijo na koncu vasi, v Cvenu blizu Lju-
tomera. Lastnica kmetije Suzana nam je postregla z malico, 
nato pa nas je pot vodila v Ljutomer, kje smo si ogledali zna-
menitosti Ljutomera in nato Razkrižja. Ob vrnitvi na kmetijo 
smo bili deležni obilnega martinovega kosila in dobre kaplji-
ce. Za veselo vzdušje pa je poskrbel član našega društva Jožek 
Topolovec s svojo harmoniko. V večernih urah smo se vračali 
domov z ugotovitvijo, da smo lepo preživeli dan. 
V decembru je predviden zaključek leta za naše člane v gosti-
šču Pal. Z vsem spoštovanjem pa bomo v prazničnem decem-
bru na domovih obiskali naše člane, stare nad 80 let, in inva-
lide, se z njimi pogovorili in jih skromno 
obdarili, tudi z društvenim koledarjem. Pred-
videnih je 106 obiskov. 
Skozi leto smo obiskali šest slavljencev, ki so 
praznovali 90. rojstni dan, in tri pare zlatopo-
ročencev. V znak pozornosti smo 38 članom, 
ki so praznovali okrogli rojstni dan, poslali 
voščilnice. Slavljencem še enkrat iskreno česti-
tamo!
Dobro deluje tudi sekcija za šport – pikado in 
vrvično kegljanje, enako tudi prostovoljci pro-
grama Starejši za starejše. Pridejo pa tudi žalo-
stni trenutki. Na pročelju našega društva je 

19-krat visela črna zastava. Za vedno se je poslovil tudi koor-
dinator programa Starejši za starejše Anton Hliš. Pogrešali vas 
bomo, spoštovane članice in člani!
Da pa lahko izvedemo razne dogodke, se moramo zahvaliti 
svojemu članstvu za finančne prispevke in Občini Videm. Del 
sredstev ob vsakem druženju prispevamo iz blagajne DU, ki 
jih pridobimo s članarino.
Z novim letom začnemo vpisovati članarino v društveni pisar-
ni vsako sredo od 9. do 11. ure. Članarina znaša 10 evrov, 12 
evrov pa vzajemni posmrtni sklad. Članarino je treba porav-
nati do 30. aprila v tekočem letu. Februarja je načrtovan redni 
zbor članov, ki je volilni. Na zboru bomo predstavili tudi 
načrt aktivnosti za leto 2023. O dogodkih vas bomo sproti 
obveščali prek obvestil po domovih, oglasne deske našega dru-
štva in strani Facebook.
Spoštovani članice in člani, veselimo se druženja z vami. Vse lepo 
do naslednjega druženja. Prihajajoče praznike in novo leto preži-
vite zadovoljni, zdravi in veseli.

Franci Hliš, 
tajnik DU Videm
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Aktivno v DU Leskovec
Društvo upokojencev Leskovec vsakega dvajsetega v 

mesecu skozi vse leto pod vodstvom Lenke Krajnc 
organizira pohode po terenu KS Leskovec. V novembru 
smo se odpravili na pohod v Veliko Varnico. Tam smo si 
ogledali etnografski muzej in na novo zgrajeno kapeli-
co svete Marije Kraljice Haloz, ki sta jo dala postaviti Fride-
rik in Julijana Bračič. 

Bračičeva sta nas prijazno pričakala in pogostila, za kar smo 
jima zelo hvaležni. V novembru smo se podali še na pohod 
v Skorišnjak na povabilo družine Baniček, kjer smo sodelo-
vali pri blagoslovu obnovljenega Freglačevega križa z novimi 
podobami Marije in Jezusa. Blagoslov je opravil farni župnik 
p. Klemen Slapšak. Po blagoslovu so nas Danica, Janko in 
Matej povabili v vinsko klet na pokušino vin in likerjev, nato 
pa na ogreto teraso z bogato obloženimi mizami. Bilo je res 
prijetno in veselo, nato pa smo se odpravili peš domov. Za vse 
dobrote se iskreno zahvaljujemo družini Baniček in gospodu 
župniku za opravljen blagoslov.
V novem letu želimo vsem upokojencem Društva upokojen-

Leskovčani, člani društva upokojencev, so se v novembru odpravili po krajih svoje krajevne skupnosti. Obiskali so Veliko Varnico in 
Skorišnjak. Foto: arhiv  DU

Na slovesnosti pri obnovljenem Freglačevem križu v Skorišnjaku

cev Leskovec ter tudi občankam in občanom Občine Videm 
veliko zdravja, sreče in zadovoljstva, da se nam v čim večjem 
številu pridružijo pri izvajanju društvenih aktivnostih, organi-
zaciji izletov, kegljanju, pohodih in drugih druženjih.

Franc Stopajnik,
predsednik DU Leskovec

Novice iz DU Dolena 
Po srcu mlade/-i in časovno manj obremenjene/-i vete-

ranke in veterani smo radi veseli. Prav zato smo si v 
društvu po uspešni trgatvi priredili tudi martinovanje. V 
ponedeljek, 14. novembra, smo se ob 11. uri in 11 minut 
zbrali v Domu krajanov Dolena. 

Članice društva DU, ki so hkrati tudi članice aktiva žena, so 
pripravile pojedino iz kotla, pri sosedovih so spekli domači 
kruh iz krušne peči, ljubiteljice peke peciva (potice, rogljiči, 

keksi, gibanice idr.) pa so nam pripravile pestro sladko-slano 
kulinarično izbiro. Tudi delodajalci sedanjih članov DU so 
nam gmotno pomagali. Hvala jim.
Ker ni martinovega brez krsta mošta, so vlogo škofa, župnika 
in mošteka odlično odigrali naši najbolj zabavni sotrpini. Za 
ljudsko glasbo je poskrbela naša društvena skupina ljudskih 
godcev (harmonika, pisker in piščal) trio HPP. Za finale pred 
odhodom pa smo spekli še slasten kostanj.
Na veselo srečanje je bil povabljen tudi domačin, takratni 
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V DU Sela nazdravili novemu letu

Vodstvo DU Sela se je v decembru zbralo na zadnji letošnji seji. Foto: arhiv društva

Člani Društva upokojencev Sela so 
letos uspešno izpeljali kar nekaj 

nalog, ki so jih sprejeli na občnem 
zboru. Organizirali so redne mesečne 
sestanke, uspešno nadaljevali projekt 
Starejši za starejše, zelo uspešni so 
bili na tekmovanjih z moško in žen-
sko ekipo kegljačev, obiskovali so čla-
ne, stare na 90 let, in tiste, ki potrebu-
jejo pomoč, lepo besedo in stisk roke. 

Žal so se morali od nekaterih svojih čla-
nov tudi posloviti, a jih bodo, kot pravi 
predsednica Tilika Vidovič, ohranili v 
lepem spominu. Še zadnjič v letu 2022 
so se 14. decembra v gostilni Svenšek 
srečali člani upravnega in nadzorne-
ga odbora društva ter na kratko strnili 
vtise leta, od katerega se poslavljajo, ter 
nazdravili uspešnemu delu in dobremu 
sodelovanju v letu 2023. 
Vidovičeva je še povedala, da bodo v 
decembrskih dneh krajane in člane 
društva obiskali s koledarji, obiskali pa 

tudi tiste člane, ki so bolni, onemogli 
in v domovih upokojencev, ter jim ob 
voščilu in stisku roke izročili še majhno 
pozornost DU Sela.
DU Sela se vsem svojim članom in tudi 
drugim zahvaljuje za dobro sodelovanje 

in podporo v letu, ki se izteka. Novo leto 
naj bo radodarno z zdravjem, srečo in 
zadovoljstvom. Vsem pa želijo vesel božič 
in kar najlepše praznične dni.

TM

Veselo martinovanje v Doleni

župan Branko Marinič. Vzeli smo si tudi čas, da smo se za 
dolgoletno predsedovanje in delo v društvu zahvalili dosedanji 
predsednici Zofiji Hebar. Skromno pesniško zbirko ji je predal 
predsedujoči Alojz Stramič. Namesto velikih besed smo zapeli 
nekaj ljudskih napevov, ki jih ima naša Zofka še posebej rada.
V društvu kljub kratkim dnevom še nadalje potekata vise-
če kegljanje in pikado. Potekajo pa tudi potrebne priprave za 
veseli december. Zbrali smo fotografije iz dejavnosti skozi vse 
leto, da jih umestimo v društveni koledar. Vodstvo društva in 
društvene poverjenice bodo skrbeli za obisk in obdaritev bol-

nih in starejših članov (80 let in več) na domu. Obiski bodo 
med Miklavžem in božičem. 13. decembra smo se člani zbra-
li na zaključku leta v gostilni Svenšek na Selih. Tudi zaplesali 
smo ob zvokih družinskega ansambla Potočnik.
Vsem bralcem »našega časopisa« Naš glas ob decembrskih prazno-
vanjih želimo obilo sreče, zdravja ter sožitja v družini. Želimo si 
tudi, da naša zrela leta sprejemate kot dozorel sadež, a ne pustite, 
da odpade tam nekje. Obožujte ga, saj je dozorel najlepši in naj-
slajši!

Besedilo in foto: FL
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Oktober – mesec požarne varnosti
Za nami je oktober, mesec požarne 

varnosti. To je mesec, ko vse gasil-
ske organizacije in druge pristojne 
službe opozorijo na pomen požarne 
varnosti. Požarna varnost se začne 
in izvaja kot preventiva pri vsakem 
občanu, društvu ali organizaciji pri 
opravljanju svoje dejavnosti. Čas, ko 
zapoje sirena, pa je znak, da je bilo 
nekaj narobe, da je potrebna inter-
vencija, tj. naslednja faza požarne 
varnosti. 

Ob mesecu požarne varnosti želijo gasil-
ci opozoriti občane in službe na tvega-
nja, ki obstajajo v življenju, na potrebo, 
da pazimo nase in na svoje imetje že 
takrat, ko je to varno. Hkrati pa gasilci 
opozarjajo na pomen gasilskega dela, na 

Mladi gasilci so letos lahko znova sodelovali na tekmovanjih.

Operativna vaja PGD Videm pri Ptuju

Gasilci PGD Tržec na vaji Tudi v PGD Sela so preverjali operativne sposobnosti.

povabilo h gasilcem, na prošnjo po soli-
darnosti in pomoči. 
Po letih korone je prišel čas, ko lahko 
gasilci neposredno predstavijo svojo 
dejavnost, ki je predvsem kontaktna in 
neposredna. Požarne varnosti se ne da 
opravljati na daljavo, tako so bile tudi 
metode učenja in izobraževanja v času 
korone manj uspešne. 
V mesecu požarne varnosti smo v okviru 
vaj in letnega preverjanja opravili ope-
rativno preverjanje pri PGD Podlehnik. 
Na vaji smo si zadali tiste delovne toč-
ke, ki se v življenju pojavljajo največ-
krat. Scenarij vaje je zajemal vse možne 
aktualne nesreče in je postregel z mno-
gimi različnimi izzivi. Gasilci so tako 
reševali na množični nesreči, pomagali 
ponesrečenim ob prometni nesreči, ob 
nesreči pri delu, ob padcu zrakoplova, 
nesreči pri delu na različnih področjih 
in podobno.

Vaja je pokazala vse razsežnosti več 
nesreč, ko gasilci ob intervenciji nima-
jo takoj na razpolago vseh reševalnih in 
drugih služb, a se morajo kljub temu 
znajti. V tem primeru niso le gasilci, so 
reševalci iz različnih okolij in tudi bol-
ničarji za tiste, ki to pomoč potrebujejo. 
Vajo sta si tudi ogledala tudi takrat 
župan Občine Videm Branko Marinič 
in župan Občine Podlehnik mag. Seba-
stian Toplak. 
Analiza ob koncu vaje je pokazala izre-
dno zadovoljstvo vseh, ki so na vaji 
sodelovali. Vaja je bila po eni strani 
kot vaja za udeležence, po drugi pa kot 
izkušnja, kjer so gasilci med seboj tudi 
menjali vloge. Pri vsem je prišla do izra-
za raznolikost gasilskega dela. 
Tema letošnjega meseca požarne varno-
sti je bila pod sloganom Tudi baterije 
lahko zagorijo. Preprečite požar bate-
rij. V vsakdanjem življenju se poveču-
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Leto 2022 se je po koroni ponovno odprlo, zaživelo je jav-
no življenje, vsi smo pohiteli ven v družbo, ob tem pa smo 
pozabili, da je motivacija mnogokrat močnejša od dejavni-
kov tveganja. Ob tem ne moremo mimo izpuščenih progra-
mov dela, predvsem izobraževanja, dela z mladimi in še česa. 
Zato se je v programu našlo toliko potreb, da smo s težavo 
našli čas za realizacijo vsega, kar bi potrebovali. 
S polno paro smo začeli delati z mladimi, kljub temu pa se 
bojimo koronske lise v kadrovski sliki društev. Čeprav so 
dejavnosti mladih (krožki, tekmovanje zveze, gasilski kviz, 
gasilska orientacija in tabori) zelo pospešili, se zavedamo, da 
smo kar nekaj ljudi izgubili in da se to lahko pozna v kadro-
vski vrzeli PGD. Pri delu s starejšimi smo organizirali stro-
kovno ekskurzijo in vključili starejše v tekmovanja in druže-
nja. 
Kar nekaj potreb se pojavlja pri delu operative, saj nam je 
ni uspelo vključiti v tekmovanja, smo pa zato okrepili vaje. 
V letu je zmanjkalo časa za srečanje, smo pa se zelo aktivno 
vključili v požare na Krasu, kjer so bila vključena vsa PGD. 
Ti požari so najboljša vaja. Pokazala je, da je na vsako tako 

pot treba iti v popolni pripravljenosti, z logistiko za prvi dan, 
z ustrezno opremo za delo na terenu in z ustreznimi oblačili 
in opremo za dolgo pot. Pohvale vsem za herojsko delo, za 
veliko pripravljenost in za pomoč v pravem pomenu besede.
Poleti je bila v Celju gasilska olimpijada, maja pa so na Ptuju 
potekali Dnevi zaščite in reševanja. Veličastne prireditve, ki 
so pokazale vso razsežnost gasilskega dela, dobre organizaci-
je in javni pomen vsega, kar počnemo gasilci. To, kar poč-
nemo, je namenjeno tistim, ki nas bodo morda potrebovali, 
katerim smo edino upanje, katerim prinašamo premoženje 
in celo življenje. 
Ob vsem naštetem pa ne moremo mimo tečajev, ki smo jih 
opravili na Gasilski zvezi Videm ali v sodelovanju v regiji. 
Stalno izobraževanje je edini način, da bomo gasilci vedno 
pripravljeni na nove izzive.
Naj ob tej priložnosti izrazim zahvalo družinam, ki smo jim 
vzeli čas, partnerja, starša, otroka za to, da bomo tudi naprej 
prinašali srečo najbolj nesrečnim. 

Mag. Janez Merc,
predsednik GZ Videm

Gasilski zaključek leta 2022

Operativci PGD Leskovec v akciji ...

je uporaba naprav z litij-ionskimi baterijami. Najdemo jih 
v mobilnih telefonih, prenosnih in tabličnih računalnikih, 
predvajalnikih glasbe, fotoaparatih, kamerah, igračah, orodju, 
invalidskih vozičkih, radijsko vodenih modelih, brezpilotnih 
zrakoplovih (dronih) in podobno. Vsako leto vse več upo-
rabnikov za prevoz uporablja prevozna sredstva na električni 
pogon (električna vozila, električna kolesa, električne skiroje 
in podobno), ki jih prav tako poganjajo baterije.
Gasilski domovi so v oktobru dobili posebno podobo, saj so 
člani poskrbeli, da so uredili vse tisto, za kar med letom ni 
bilo časa. Opravili so mnoge naloge vzdrževanja in čiščenja, 
marsikje so bili opravljeni tudi večji posegi, ki imajo vedno za 

cilj izboljšati delovne pogoje in ambient. Mesec požarne var-
nosti je tudi čas za vzdrževanje in ureditev gasilske tehnike in 
opreme in vsega, kar sodi k potrebam gasilstva. 
Urejeni domovi, orodišča in oprema pa nudijo priložnost, da 
se gasilska dejavnost predstavi javnosti, tj. občanom, še pose-
bej mladim. Tokrat gasilci niso mogli pokazati vsega, zato 
naj ta izziv ostane za neko drugo priložnost. Cilj promocije 
dejavnosti je, da se v tem ogledalu vidijo vsi: tisti, ki pomoč in 
sodelovanje ponujajo, in tisti, ki to pomoč potrebujejo. Prav 
bi bilo, da v tej ponudbi in povpraševanju rešimo čim več, 
kajti lahko se zgodi, da povpraševanje preseže ponudbo.
Čeprav je vse manj videti gasilce s sirenami, je vse manj vaj, 
čeprav smo se vse manj videli, ker so nas pravila potiskala v 
hiše, pa ne pozabimo, da moramo pri vsakem delu upoštevati 
pravila varnosti. Tako se učimo, tako ravnamo preventivno in 
tako varujemo to, kar nam je najdražje. Varujmo svoje zdravje 
in svoje premoženje na vsaki potezi, le tako bomo srečni. 
Ko govorimo o mesecu požarne varnosti, naj ne bo odveč 
ugotovitev, da je ta mesec le pika na »i« in da je ta mesec vsak 
dan, kajti tveganje za neopravljeno delo nas lahko pokliče že 
danes, zato ne čakajmo z izzivi na jutri. O ustrezni varnosti je 
treba misliti že takrat, ko jo imamo, in ne šele takrat, ko smo 
ogroženi. Naj ne bo odveč spomniti, da za mnogo dejavnikov 
svoje varnosti odgovarjamo sami in da neodgovoren odnos za 
marsikoga pomeni pogubo, prepozna spoznanja pa izgubo. 

Mag. Janez Merc,
predsednik GZ Videm



NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – DECEMBER 2022

Stran  40

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – DECEMBER 2022

Šola, imamo te radi!
»Tudi ti si zelo lepa!« To so bile v sre-
do, 9. novembra 2022, ene izmed 
uvodnih besed, ki jih je mladi voditelj 
namenil sovoditeljici kulturne priredi-
tve, namenjene praznovanju 110-letni-
ce šole Leskovec.
 
Da se v šoli dogaja nekaj velikega, 
pomembnega, se je videlo že od zunaj. 
V šolo je prihajala množica ljudi, parkir-
ni prostori okrog šole so bili zapolnjeni. 
Pogled na do zadnjega kotička napolnje-
no šolsko telovadnico in na oba odra je 
vzbujal občutke, ki se jih z besedami ne 
da opisati, še zlasti, ko gre za tako maj-
hen kraj, kot je Leskovec.
Šolstvo v Leskovcu ima že dolgo tra-
dicijo, saj je iz zapisov v kroniki razvi-
dno, da segajo začetki v leto 1769, ko je 
imelo takratnih 380 šoloobveznih otrok 
pouk v stavbi pri cerkvi. 
Pomemben mejnik za Leskovčane je leto 
1912, bolj natančno 5. november 1912, 
saj je bilo takrat odprtje nove šolske 
zgradbe, ki je za tisti čas veljala za eno 
najlepših in največjih šol v okolici. V 
času do danes je doživljala lepe in tudi 
manj prijetne čase, a kar je bistveno, 
že ves čas v njej poteka pouk. Zaradi 
demografskih posebnosti se je število 
učencev zmanjševalo, a se zadnja leta 
spet povečuje. V letošnjem šolskem letu 
je vpisanih okroglih 100 učencev od 
prvega do devetega razreda. Sto učencev, 
sto ponosnih mladih Leskovčanov, ki 
so na prireditvi ponovno dokazali, da z 
znanjem, voljo in vztrajnostjo ob pomo-
či svojih učiteljev zmorejo več, kot si 
upajo sami pričakovati. 
Najprej je vse prisotne pozdravil in 
nagovoril ravnatelj šole mag. Robert 
Murko, sledil je pozdrav vodje podru-
žnice Marjane Srdinšek, ki je na kratko 
orisala zgodovino šole. Nato so zbrane 
pozdravili še nekateri povabljeni gostje 
in že je sledil kulturni program. Na pri-
reditvi so prikazali življenje v teh krajih 
v preteklosti in odnos preprostih ljudi 
do šole. Pozabili pa niso niti na priho-
dnje generacije, zlasti tiste čez približno 
devetdeset let, ko bo šola praznovala 

200 let. V ta namen so pripravili časov-
no kapsulo, v katero so shranili glasilo, 
izdano ob 110-letnici, fotografije dana-
šnjih učencev in zaposlenih, predme-
tnik, logotip šole, šolska pravila, kratek 
zapis zgodovine šole z gibanjem števila 
učencev, mini kuharski priročnik, ruti-
co, miško in še kaj. Kapsulo so zaprli, 
shranili pa jo bodo v upanju, da jo bodo 
čez devetdeset let odprle takratne gene-
racije učencev in učiteljev in tako spo-
znale življenje in delo na šoli pred pri-
bližno 100 leti. 
Prireditev, namenjena praznovanju 
»110. rojstnega dne leskovške lepotice«, 
kot so jo nekoč imenovali, je očarala 
učence in njihove starše, druge krajane 
in goste. Starejši so podoživljali svoja 
šolska leta, starši so se poskušali vživeti v 
čas pred nekaj desetletji, takratni župan 
Občine Videm Branko Marinič, državni 
sekretar na ministrstvu za šolstvo, pred-
stavnica Zavoda za šolstvo, enote Mari-
bor, ravnatelji nekaterih sosednjih šol in 
šole iz Hrvaške pa so ob programu pre-
prosto uživali, hkrati pa so spoznali, da 
je Leskovec majhen kraj, v katerem živi-
jo ljudje velikega srca ter dobra volja, saj 
je zaključek prireditve popestril še šolski 
ansambel s pevko; petja in glasbe pa ni 
manjkalo niti med prireditvijo. 
Kot se za tako častitljiva praznovanja 
spodobi, so bili vsi prisotni tudi pogo-

ščeni. Ker pa je bilo vsega, dogodkov in 
dobrot, na dan praznovanja preveč, so se 
vsi na šoli posladkali s torto 
naslednji dan, ko je v miru zagotovo še 
bolj teknila. 

Dragica Majhen

Kdo je pravi 
prijatelj?

Lahko je bradati ali kosmati,
lahko je reven ali bogat,

lahko je mali, veliki, suh ali debel,
a bo tvoje družbe vedno vesel.

Pravi prijatelj tvoje skrivnosti pozna,
ampak jih nikoli ne izda.

A pravi prijatelj bo vedno tam, 
kjer ne moreš biti sam.

Vedno bo s tabo na poti,
občasno na pravi, občasno v zmoti.

Pravi prijatelj ti vedno stal bo ob 
strani,

zato se nikoli pravega prijatelja in pri-
jateljstva ne brani.

Alina Hribar Lauda, 4. e
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Projekt Mala 
pozornost Maček Molto
»Narišimo nasmehe na obraze starejših 
po centrih in domovih širom Slovenije. 
Prižgimo iskrice v njihovih očeh,« se je 
glasilo naše vabilo staršem in otrokom 
vseh enot Vrtca Videm.
Medgeneracijsko sodelovanje v projektu 
Mala pozornost za veliko veselje, v kate-
rem se trudijo zbrati 22.000 prazničnih 
voščil za starostnike po centrih in domo-
vih za ostarele po celotni državi, smo 
uspešno izvedli.
Verjamemo, da bo naš prispevek priva-
bil nasmeh na usta, ogrel srca in zanetil 
iskrice v očeh starejših, ki morda dobijo 
v svoj nabiralnik le še reklame in polo-
žnice.
Bodimo nekdo za nekoga, brez razloga!

Saša Kamenšek

Dobro, sočno, sladko je.
Vsakdo vanj zaljubi se.
Skozi vsak želodček gre.
Jabolko mu je ime!

Na svetovni dan jabolk, 21. oktobra, 
smo pri zajtrku pokusili jabolčni čips. 
Peli smo pesmi o jabolkih, plesali, brali 
knjige o njih in jih opazovali zunaj, na 
drevesih. Nato smo jabolka iz različnih 
materialov tudi izdelali in jih obesili na 
drevesa, ki so čakala nanje.
Hvala, svetovni dan jabolk! Dal si nam 
priložnost, da se skupine vrtca spet malo 
povežemo, se zabavamo in se skozi igro 
naučimo novih, zanimivih stvari.

Saša Kamenšek

Učenci 2. a razreda pridno urijo 
bralno tehniko na različne načine. V 
oktobru so učenci Mark Vogrinec, 
Lara Furek in Niko Varnica obiskali 
učence razredne stopnje in jim pre-
brali slikanico z naslovom Maček 
Molto. Obisk so popestrili še s sesta-
vljanko, ki so jo sami izdelali. Njiho-
vega obiska so bili veseli tudi najmlaj-
ši – otroci iz vrtca. Posebno doživetje 
pa je bilo branje slikanice učencem, 
ki obiskujejo dopolnilni pouk slo-
venščine na Hrvaškem. Srečanje je 
potekalo prek Zooma, izvedli pa so 
ga že štirikrat. Na srečanje čaka še kar 
nekaj skupin. 
Ponosni smo na mlade bralce, ki z 
veseljem in zanosom širijo bralno 
kulturo doma in izven naših meja.

Biserka Selak
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Teden otroka v enoti 
Leskovec

Mednarodni dan 
prijaznosti

Peka piškotov za 
starostnike

Teden otroka je potekal pod sloganom Skupaj se imamo dobro. 
Res smo se imeli, dobro namreč. Dneve smo si popestrili z 
različnimi zabavnimi dejavnostmi. Najlepše pa smo se imeli 
v četrtek, ko smo se skupaj otroci, starši in vzgojiteljice zaba-
vali v popoldanskem druženju ob športnih igrah z naravnimi 
materiali in sladkanju z odlično pečenimi kostanji. 

Smiljana Štrucl,
vzgojiteljica

13. novembra smo obeležili mednarodni dan prijaznosti. Vse-
slovenskemu gibanju organizacije Humanitarček smo se pri-
družili tudi otroci, vzgojiteljice in vzgojitelj vrtca Videm. V 
tednu med 7. in 11. novembrom smo skupaj ustvarjali in bar-
vali kamenčke ter se veliko pogovarjali o prijaznosti.
Nastavili smo jih v okolici vrtca in šole ter jih podarili mimoi-
dočim. Upamo, da smo vam polepšali ta dan.

Urška Tikvič

Ste morda tudi vi našli kakšen kamenček 
pisanih barv?

Zadnji teden v novembru smo z otroki 
v vrtcu Videm na vseh treh lokacijah 
pekli piškote za starostnike. Projekt smo 
naslovili Nekdo misli na vas. S to gesto 
želimo pričarati nasmeh na obraz starej-
šim, naj bodo to babice, pradedki, sose-
di ali znanci. Otroci so z zanimanjem 
in veseljem gnetli, valjali in oblikovali 
testo, iz katerega so potem nastali piško-
ti. Te so otroci spakirali v lične vrečke in 
jih odnesli domov, od tam pa najdražji 
starejši osebi. V projektu so sodelova-
li otroci iz skupine Hrast iz Leskovca, 
Modre in Rumene skupine s Sel ter sku-
pini Lune in Snežinke iz Vidma.

Zdenka Čeh,
koordinatorka 
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Mednarodni dan strpnosti
V Vrtcu Videm smo 16. novembra obeležili mednarodni dan 
strpnosti, ki ga je na pobudo Unesca razglasila Organizacija 
združenih narodov. 

Otroci vseh oddelkov so si uvodoma ogledali lutkovno pred-
stavo Pod medvedovim dežnikom, ki je bila odlično izhodi-
šče za pogovor o prijateljstvu, strpnosti in medsebojnem spo-
štovanju. Spoznali so, da je strpnost zelo pomembna v naših 
odnosih in da je pogoj za to, da sodelujemo, se skupaj igramo, 
ustvarjamo, se imamo radi in smo prijatelji.
Ob koncu dejavnosti smo ustvarili še »drevo strpnosti in pri-
jateljstva«, kamor je vsak otrok in zaposleni obesil svojo posli-
kano dlan. Tako smo stkali močno mrežo prijateljstva, ki nas 
povezuje in vedno znova spomni na vrednote, kot so spošto-
vanje, strpnost, prijateljstvo in ljubezen.
Najstarejši otroci so o strpnosti povedali:
Strpen sem, ko ne prehitevam v koloni. (Kevin)

Strpnost je, da smo prijazni in potrpežljivi tudi do mlajših. 
(Ema in Zarja)

Strpen sem bil, ko je bratec imel celi dan tekmo, pa sem ga prija-
zno čakal. (Matija)

Strpni smo, ko imamo radi sebe takšne, kot smo. (Erik)

Strpni smo, ko gremo na sladoled in počakamo v vrsti. (Gal)

Strpni smo, ko smo vsi skupaj prijatelji in se igramo. (Antej)

Strpni smo, ko se igramo tudi s tistimi, ki niso enaki kot mi. 
(Gašper)

Strpni smo, ko počakamo na igračo, ki jo ima nekdo drug.

(Teo D.)

Strpni smo, ko ne kričimo takrat, ko govori nekdo drug. (Gal)

Vesna Sodec Grula

Rene Vogrin, 1.a
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Mi gremo pa v toplice, se plavat naučit

Tretješolci na plavalnem tečaju v Termah Ptuj

Za učence od 1. do 3. razreda je od 26. 
do 30. septembra potekal plavalni tečaj. 
Tretji razred je nadaljeval plavalni tečaj 
še med 10. in 14. novembrom. Vsak 
dan so se vsi najprej zbrali v manjšem 
bazenu za otroke. Tam so jih pričakali 
njihovi plavalni učitelji in jim pripravili 
različne vodne zabavne igre.
Prvi dan tečaja so pokazali svoje plaval-
no znanje in se nato razvrstili v skupine, 
kjer so urili različne tehnike. Učenci so 
z veseljem hodili na plavanje in bili na 
koncu vedno ponosni nase, saj so vsi 
napredovali. Zadnji dan so vsi dobili 
zaslužen bombonček. 

Janja Medvešek

Letos so učenci tretjih razredov opra-
vili 20-urni plavalni tečaj, in sicer v 
dveh delih. Prvi teden, od 26. do 30. 
septembra, so plavali v popoldanskem 
času. Nato so uživali in se skupaj imeli 
dobro v Tednu otroka. 10. oktobra so 
nadaljevali čofotanje v vodi v dopoldan-
skem času in 14. oktobra uspešno kon-
čali plavalne urice. Vsi učenci so zbrano 
poslušali in opazovali svoje plavalne uči-
telje. Prav tako so navezali stik z učenci 
s Sel in iz Leskovca, stkali nova prijatelj-
stva in se skupaj poveselili.

Mateja Gabrovec in Tanja Godec 
Mogel,

učiteljici

Žan Smolinger, 1.a Eva Kolednik, 1.a 
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Otroci enote Vrtec Sela na plavalnem tečaju

Plavalni tečaj

Tudi v tem šolskem letu so se otroci 
Vrtca Sela skupaj z otroki Vrtca Videm 
in enote Vrtca Leskovec udeležili plaval-
nega tečaja v Termah Ptuj, in sicer od 
11. do 14. oktobra.
Zgodnji začetki plavanja imajo za otro-
kov razvoj veliko pozitivnih učinkov, 
predvsem na gibalnem, socialnem in 
psihofizičnem področju. Voda (bazen) 

Najstarejši otroci vseh enot Vrt-
ca Videm so v Termah Ptuj od 10. 
do 14. oktobra obiskovali plavalni 
tečaj. Skozi različne igralne obli-
ke so se navajali na vodo in usvajali 
(pred)znanje za plavanje. Ta teden je 
izjemno hitro minil, saj so v bazenu 
doživeli številne prijetne dogodivšči-
ne. Prav tako je bila vožnja z avtobu-
som vsak dan v tednu posebno doži-
vetje, še posebej za tiste otroke, ki se 
s tovrstnim prevoznim sredstvom še 
niso nikoli peljali. 
Ob zaključku tedna so otroci posta-
li že pravi plavalci – nekateri čisto 
zares, pri drugih pa je bilo pomemb-
no, da so premagali strah pred vodo 
oziroma plavanjem. Bila je čudovi-
ta izkušnja, otroci pa so zadnji dan 
spraševali: »Lahko gremo drugi teden 
še enkrat?«

Uroš Prelog,
vzgojitelj

predstavlja za otroke novo okolje, v 
katero jih plavalni učitelji uvedejo 
postopoma in prek igre. Osnovni cilj 
dejavnosti plavalnega tečaja je pred-
vsem približati otrokom elemente 
zgodnjega učenja plavanja, navajanje 
na vodo, sproščeno gibanje v njej in 
odpravljanje morebitnega strahu pred 
vodo.
Na plavalnem tečaju so se otroci posto-
poma učili vseh potrebnih veščin pla-
vanja, tako da so nekateri tudi že nare-
dili prve samostojne plavalne zamahe. 
Otroci so poleg veščin plavanja na teča-
ju razvijali tudi veščine samostojnosti, 
varnega gibanja ob bazenu in v vodi.

Iz enote Sela se je plavalnega tečaja 
udeležilo 12 otrok, spremljale smo jih 
strokovne delavke vrtca, ki smo skrbele 
za njihovo varnost, navezovanje stikov 
s plavalnimi učitelji in pri nekaterih 
pomagale pri premagovanju strahu pred 
vodo.
Posebno doživetje poleg plavalnega 
tečaja pa je bila tudi vožnja z avtobu-
som, kajti nekateri otroci so se z avto-
busom peljali prvič. Na poti domov so 
obujali spomine na doživetja na plaval-
nem tečaju in prepevali. Vse lepo hitro 
mine, tako tudi plavalni tečaj in vožnja 
z avtobusom, čeprav bi si otroci želeli, 
da bi vse skupaj trajalo dlje.

Sonja Valant Godec,
vzgojiteljica

Prijatelj
Prijatelj je ta,

ki te nikoli ne izda.

Prijatelj ti vedno pomaga,
pa čeprav sam kdaj omaga.

Prijatelj je tisti,
ki ni s teboj zaradi koristi.

Če kdaj v življenju bom prizadet,
vem, da prijatelj dal mi bo nasvet.

Gašper Jagarinec, 4. e

Moj dobri prijatelj
Moj dobri prijatelj je tisti,

ki ima podobne misli.
Mi pomaga pri nalogi 

in mi ni v nadlogi.
Pravi prijatelj je tisti,

ki bušk ne deli.
Ko me je strah,
ob meni stoji

in me samega ne pusti.

Tim Vidovič, 4. e
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Predstava Zverjasec v izvedbi staršev za 
otroke vrtca Videm

Teden požarne varnosti v enoti Leskovec

Najlepše darilo, ki so ga otroci vrtca lahko dobili ob vsto-
pu v veseli december, je bilo druženje s starši. Poleg 
ustvarjalnih delavnic in čajanke so za otroke vrtca Videm z 
enotama Sela in Leskovec starši pripravili predstavo Zver-
jasec. 

Zverjasec je zgodba, polna preobratov, humorja in odličnih 
rim pisateljice Julie Donaldson. V vlogah miške, lisice, sove, 
kače, Zverjasca in povezovalke so se predstavile mamice oddel-
kov vrtca Videm in Leskovec. Poleg napete zgodbe o tem, 

kako se premaga strah, so odlično vpeljale dialog z najmlaj-
šimi, ki so dopolnjevali rime v predstavi in v njej zelo uživali.
Kot piše v kurikulumu za vrtce, je proces sodelovanja med vrt-
cem in starši pomemben kazalnik kakovosti predšolske vzgoje. 
V vrtcu Videm se zavedamo nenehnih sprememb, ki se doga-
jajo okoli nas in imajo vpliv na udeležence vzgojno-izobraže-
valnega procesa. V duhu teh sprememb se spreminjajo tudi 
pričakovanja strokovnih delavcev in pričakovanja staršev.  
Oblike sodelovanja s starši zato v našem vrtcu neprestano 
dopolnjujemo in izpopolnjujemo s ciljem zagotoviti še boljše 
medsebojne odnose.

Valentina Jurko

V tednu požarne varnosti smo kot pravi 
gasilci na igriv način razvijali svoje spre-
tnosti. V igri požar, potres, poplava smo 
se urili, kako se odzvati v nevarnosti. 
Preizkusili smo se na spretnostnem poli-
gonu in v igrah z vodo. Otroci so se ob 
igrah zelo zabavali. Naučili smo se tudi 
pesem o gasilcih in si sestavili svoj gasil-
ski avto.

Smiljana Štrucl,
vzgojiteljica
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Vaja evakuacije
V Tednu otroka vsako leto izvedemo vajo evakuacije. V torek, 
4. oktobra, se je okrog 9. ure oglasil alarm, ki je naznanil, da 
je v šoli prišlo do požara, na srečo samo namišljenega.
Učenci so z učitelji na čelu v kolonah po evakuacijskih poteh 
varno in mirno zapustili učilnice in se zbrali pred šolo na 
označeni zbirni točki. Od tam so opazovali delo gasilcev PGD 
Videm in PGD Tržec, ki so v polni opremi hiteli v šolo. Ugo-
tovili smo, da pogrešamo tri učence. Gasilci so na srečo vse 
tri hitro našli. Dva učenca so prinesli, eno učenko pa samo 
pospremili, saj je lahko hodila. Poškodovanim učencem so 
nudili prvo pomoč. 
Vodja PGD Videm Tomaž Muršek je spregovoril učencem 
in zaposlenim o pomenu vaje evakuacije in učence pohvalil, 
da so se držali navodil učiteljev. Nato so prikazali postopek 
oživljanja, pri čemer so sodelovali tudi učenci, ki so pokazali 
dobro znanje.
Po končani vaji so si učenci lahko ogledali še predstavitev 
gasilske opreme in avtomobila na šolskem igrišču. Nato so se 

vrnili v učilnice in nadaljevali pouk. Tudi v vrtcu je bila vaja 
evakuacije uspešno izvedena.

Manja Vinko

Jaz in moja 
prijateljica

Prijatelj vedno ti pomaga, 
vedno je najboljše volje,

nikoli ne omaga.

Nikoli ni nesramen,
vedno je prijazen.

Ko sva sama doma,
se zabavava.

Vedno misliva enako,
skočiva v isto mlako.
In pobereva vse blato.

Žana Jelen, 4. e
Božični čas
December je mesec številnih praznikov. 
Moja družina se za božič vedno zbere pri babici in dedku. Takrat pridejo bratranci, 
tete in strici. Vsi smo zelo veseli, ker se že dolgo nismo videli. Z bratranci iz kock 
zgradimo veliko ladjo, beremo knjige ali pa se pogovarjamo. Vedno si imamo kaj 
zanimivega povedati. S sorodniki se zelo radi družimo. Vsi v družini odigramo eno 
ali dve namizni igri, otroci pa tudi zelo radi izdelujemo iz papirja ali pa rišemo. 
Letos je babi naredila tekmovanje, kdo nariše lepšo risbo. Jaz sem bil drugi. Zmago-
valec dobi knjigo iz zbirke Pet prijateljev. Vsi bi jo radi dobili. Babi vsako leto skuha 
praznično večerjo. Ko se najemo, odpremo darila, se pogovarjamo in pozno zvečer 
odidemo domov. 
Vsako leto komaj čakam na praznike, saj se z bratranci, strici in tetami že dolgo 
nismo videli.

Lan Emeršič, 5. e

Julija Sitar, 1.a
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Mladi podjetniki
V začetku oktobra smo z učenci 6. in 
7. razreda začeli izvajanje projekta Z 
ustvarjalnostjo in inovativnostjo do 
podjetništva, v sklopu katerega so učen-
ci spoznavali podjetniško okolje, poslov-
ne modele, pripravili pa so tudi lastno 
poslovno idejo. Dejavnosti jim bodo 
pomagale, da se osredotočijo na prepo-
znavanje problemov in na iskanje kon-
kretnih rešitev za te probleme. V prvih 
urah so pod vodstvom dr. Lidije Tušek 
in mag. Tjaše Glažar iz ZRS Bistra 
Ptuj ob predavanju in ob igri spozna-
vali osnovne pojme podjetništva. Že na 
začetku so pokazali veliko znanja.
V sklopu dejavnosti so se odpravili tudi 
na krajšo strokovno ekskurzijo v Lju-
bljano. Ker smo se tja in nazaj odpra-

Kako sem doživljala svoj prvi voditeljski nastop
Pred dvema mesecema je učiteljica vprašala mene in sošolca 
Žaka, ali bi bila voditelja na prireditvi ob 110-letnici šole. 
Oba sva bila navdušena.
Ko sem dobila vlogo, sem bila zelo počaščena. Želela sem 
si, da pridem čim prej domov in staršema povem, kako 
pomembno nalogo sem dobila. Med počitnicami smo imeli 
vaje. Bilo je super, zato sem takrat bila še bolj pomirjena. 
Doma sem veliko vadila in nestrpno pričakovala prireditev. 
Že je bil dan za generalko. Pred generalko sem bila malo 
negotova, ali si bom zapomnila vse, kar moram povedati, 
ampak je šlo vse kot po maslu, zato sem mislila, da pred 

prireditvijo ne bom čisto nič živčna. Bilo pa je povsem dru-
gače. Pred prireditvijo sem imela veliko treme, predvsem, 
ko sem pogledala in videla, da je telovadnica čisto polna. 
Na začetku sem bila precej nervozna, a sem se že čez nekaj 
trenutkov povsem sprostila in se počutila, kot da nastopam 
doma pred starši. 
Ta dan si bom zagotovo zapomnila, saj sem ugotovila, da si 
počaščen, če ti nekdo zaupa pomembno nalogo, pa čeprav 
je za to treba vložiti veliko volje in truda.

Vita Šulek, 5. e

Teden otroka v enoti vrtca Sela
Teden otroka smo tudi v vrtcu Sela obeležili od 3. do 7. okto-
bra pod sloganom »Skupaj se imamo dobro«. V vrtcu smo 
poskrbeli, da smo se imeli zelo dobro in tudi vreme nam je 
bilo naklonjeno. V ponedeljek smo v vrtcu izvedli kros, na 
katerem so si otroci prislužili medaljo za udeležbo. V torek 
smo izvedli simbiozo giba z dedki in babicami. Skupaj smo 
odšli na pohod v gozd, kjer smo uživali ob nabiranju goz-
dnih plodov. Nabrani material smo naslednji dan uporabili za 
matematične igre (razvrščanje, štetje idr.). V popoldanskem 
času smo izvedli ustvarjalne delavnice s starši in kostanjev 

piknik. Na ustvarjalnih delavnicah so nastali čudoviti izdel-
ki – sovice – izpod rok naših otrok in staršev. Ob koncu so 
se posladkali še s pečenim kostanjem. V četrtek so si otroci 
ogledali pravljico z naslovom Preveč korenja v izvedbi strokov-
nih delavk. Teden otroka smo končali s spontano in sproščeno 
igro z naravnimi materiali iz gozda. Skratka, z otroki smo pre-
živeli prekrasen teden, imeli smo se lepo, predvsem pa smo se 
zabavali.

Sonja Valant Godec,
vzgojiteljica



Stran  49

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – DECEMBER 2022

Komemoracija ob dnevu spomina na 
mrtve

vili z vlakom, je že to bila za marsiko-
ga nova izkušnja, ki je le še spodbudila 
radovednost do tega, kaj vse nas še čaka. 
V Ljubljani smo obiskali Hišo eksperi-
mentov. Učenci so na ustvarjalen način 
iskali pristope k uspešnemu reševanju 
izzivov. Pokazali so, da znajo razmišljati 
ustvarjalno, saj jim nobena od ponuje-
nih nalog ni ostala uganka, kljub temu 
da so se nekaterih morali lotiti večkrat. 
Pripravili so nam tudi zanimivo delav-
nico o plinih. Sledila sta krajši sprehod 
po centru našega glavnega mesta, vožnja 
proti domu in s tem se je raziskoval-
ni dan končal. Dan so izkoristili tudi 
za pogovor o zadnji nalogi, ki je še bila 

pred njimi – predstavitev lastnih pod-
jetniških idej, ki so jih pripravljali v 
manjših skupinah. 
Ideje so v začetku novembra v obliki 
poslovnega modela predstavili strokovni 
komisiji. Komisijo so sestavljali lokalni 
samostojni podjetnik Mitja Šibila, rav-
natelj šole mag. Robert Murko, strokov-
na sodelavka mag. Tjaša Glažar in men-
torica učencev Damjana Hliš. Vrednoti-
le so se izvirnost, uporabnost poslovne 
ideje in predstavitev. Strokovna komi-
sija je imela zahtevno delo, saj so bile 
ideje res dobro pripravljene. Učenci so 
dokazali, da se v njih skrivajo bodoči 
podjetniki in predstavili Muuu kmetijo, 

Samostojno tablo, Robofrienda, Frizer-
ski salon z avtoizdelki, Zavetišče, Pet 
trgovino in Hotel ter Ekolažo. Izmed 
vseh se je najbolje izkazala skupina, ki 
je pripravila idejo za samostojno tablo. 
Skupino so sestavljale Laura Božičko, 
Lara Šori, Nina Selinšek in Zoja Spe-
van. 
S tem so mladi podjetniki za to šolsko 
leto svoje aktivnosti končali. Verjame-
mo, da bodo svojo ustvarjalnost razvija-
li še naprej in to pokazali v naslednjem 
šolskem letu. 

Damjana Hliš

Novembra praznujemo dan spomina na mrtve ali praznik 
vseh svetih. To je dan, ko se pri nas in tudi drugod po svetu 
spominjamo tistih, ki jih ni več z nami. Tistih, ki so na neki 
način zaznamovali naša življenja. 
Dan spomina na mrtve tradicionalno obeležujemo z obiskom 
grobov, kjer pokojnim prižgemo sveče, nesemo rože in ven-
ce. Spominjamo se ljudi, ki smo jih izgubili, hkrati pa ta dan 

izkoristimo tudi za to, da se srečamo z ljudmi, ki jih že dolgo 
nismo videli. 
Spominjamo pa se tudi tistih, ki jih nismo poznali. Tistih, ki 
so svoje življenje izgubili v vojni. V času, ko se dnevno sreču-
jemo z informacijami o vojnah, je še toliko pomembnejše, da 
se zavedamo pomembnosti miru in da smo hvaležni za ljudi, 
ki so dali svoje življenje za to, da lahko danes živimo v mirni 
državi.
Prav zato smo se učenci zbrali ob spomeniku v spomin žrtvam 
NOB in osamosvojitvene vojne. Pripravili smo krajši program 
in se s prižigom sveče poklonili padlim.

Urška Krajnik
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Tradicionalni slovenski zajtrk v šoli Leskovec

Ciciplaninci

Tudi na naši šoli že tradicionalno obeležimo tradicionalni 
slovenski zajtrk. Tradicija je lepa, saj smo zajtrk spremenili v 
dan dejavnosti. Dan se nam torej začne z okusnim zajtrkom, 
kjer nista smela manjkati med in mleko. Ko smo se posladka-
li, smo po razredih začeli aktivnosti, s pomočjo katerih smo 
se spomnili zdravega načina življenja. Med drugim smo si 
ogledali predstavitve o pomenu zdravega zajtrka in prisluh-

nili zanimivim predavanjem. Da pa nismo ostali lačni, smo 
za degustacijo pripravili čisto pravo haloško gerpo in različne 
vrste namazov. Tudi zapeli smo. Zahvaljujemo se Idi Vindiš 
Belšak, ki je z doniranimi mlečnimi izdelki dodatno polepšala 
naš dan.

Iztok Roškar

Otroci iz vrtcev Videm, Sela in Leskovec že pridno hodimo 
na planinske pohode. Tako smo v oktobru izvedli pohod s Sel 
do Hebarja, to je hrib nad vasjo Sela, kjer smo nabirali kosta-
nje.
V novembru smo se podali na pot po delu Videmske planin-
ske poti. Na tem pohodu nas je čakalo presenečenje, saj nas 
je ob poti pri Pernatovi kapelici pričakala pisateljica Marija 
Kolednik Črnila. Prebrala nam je zgodbo z naslovom Buca, 

Đeki in klavir. Nato smo pot nadaljevali proti Majskemu 
Vrhu.
Že se veselimo naslednjega planinskega pohoda. Največje 
zadovoljstvo je, ko otroci spoznajo, koliko zmorejo, in se ima-
jo ob tem lepo. Na pohodih nas spremlja tudi vodnik PD 
Naveza. 

Zdenka Čeh,
mentorica



Stran  51

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – DECEMBER 2022

Tabor mediacije

Tradicionalni slovenski 
zajtrk v vrtcu Sela
Tudi letos je v našem vrtcu v Modri in 
Rumeni skupini potekal Tradicionalni 
slovenski zajtrk. V sklopu projekta smo 
otrokom predstavile pomen zdravega 
zajtrka. Letošnji slogan je bil Zajtrk z 
mlekom – super dan. Zato smo otrokom 
predstavile, kdo nam daje mleko, kako 
dobimo mleko, ki ga pijemo, katere 
izdelke imamo iz mleka. 
Skupaj z otroki smo pripravili kakav, 
žitno kavo in sladkano kavo. Otroci so 

okušali barvo, vonj, okus. Ob koncu 
smo si izdelali plakat mlečnih izdelkov 
in ga namestili v avlo vrtca oz. šole. Po 
želji so si ogledali knjige o mleku in nji-
hovih izdelkih. Otrokom je bil pomen 
tradicionalnega slovenskega zajtrka pri-
bližan na njim razumljiv način, z misli-
jo, da jim bo ta dan ostal v lepem spo-
minu.

Darja Merkuš,
vzgojiteljica

V petek, 25., in v soboto, 26. novembra, je bilo v prostorih 
šole veselo, saj so se učenci iz OŠ Videm in PŠ Leskovec ude-
ležili tabora iz mediacije. 
Mediacija je proces, ki pomaga rešiti konflikte na konstruk-
tiven način in jo že nekaj let uspešno uvajamo v svoje delo. 
Tokrat smo naredili še korak naprej, saj so na taboru učenci 
pridobivali različne spretnosti in znanja, obenem pa so se urili 
za vrstniške mediatorje. Tabora se je udeležilo kar 20 sedmo- 
in osmošolcev. Dejavnosti so izvajali v večjih in manjših sku-
pinah. Obenem so pokazali tudi veliko mero samostojnosti, 
saj je bilo treba pripraviti prostor za spanje ter poskrbeti za 
večerjo in zajtrk. Pri vseh dejavnostih so se odlično odrezali 
in pokazali, da so na dobri poti in imajo odgovoren odnos 
do dela. Čeprav so se nekatere dejavnosti izkazale za zahtevne, 
so se ob njih zabavali in se jih je kar nekaj odločilo, da bodo 
nadaljevali naslednje faze, ki jim bodo omogočile, da bodo 
lahko postali šolski vrstniški mediatorji. 

Po vikendu, preživetem v šoli, so povedali: 

Na tabor mediacije smo prišli ob 16.30. Najprej smo se razdelili 
v skupine, kjer smo se urili v znanjih, ki jih ima mediator. Po 
večerji smo si ogledali film. Ob 7.30 smo se zbudili in šli na zaj-
trk. Do 12. ure smo se učili faze mediacije. Bilo nam je zelo lepo. 
(Lea Majcen, Leja Farič, Nej Majcen)
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Dogodki v PD Haloze

Na Pristovškem Storžiču

V novembru so se planinci povzpeli na Sabotin.

V oktobru smo v PD Haloze organizirali spominski 
pohod za naše preminule člane. Podali smo se čez 

Majski Vrh krožno do Vidma pri Ptuju. Med potjo smo 
obujali spomine na naše nekdanje člane, ki so nekoč sou-
stvarjali in bogatili PD Haloze.

5. novembra smo se podali na Pristovški Storžič (1759 m), 
izredno razgledan vrh nad Jezerskim. Na vrhu stoji značilen 
križ, od koder se razprostira čudovit razgled na sosednji Grin-
tavec in Julijske Alpe.
V novembru smo se povzpeli na Sabotin (609 m), vzpetino 
nad Solkanom in Novo Gorico. Pohod je potekal pod vod-
stvom naše nove vodnice Manje Trstenjak, ki je organizacijo 
in vodenje izpeljala odlično.
Vsem članom, vodnikom, članom UO se ob koncu leta lepo 

zahvaljujemo za udeležbo na pohodih in sodelovanje.
V novem letu 2023 pa vsem želimo predvsem srečno in zdravja 
polno leto ter varen korak na vseh poteh. 

Besedilo in foto: PD Haloze

Na taboru je bilo zelo fajn. Zabavali smo se in tudi naučili veli-
ko novega. Najbolj mi je ostalo v spominu, da smo morali za vse 
poskrbeti sami (zajtrk, večerja). Zanimivo je bilo tudi spati v 
učilnicah. Čeprav so bile blazine trde, je bilo super. Družba je 
bila fenomenalna, ni nam zmanjkalo idej za pogovor. Zelo smo 
se zbližali. (Ana Franc)

Moji vtisi o taboru mediacije so zelo pozitivni, saj sem se veli-
ko naučil. Najboljše je bilo zvečer, ko smo si skupaj ogledali film 
Čudo in nismo takoj zaspali. (Emanuel Feguš)

Na taboru mediacije mi je bilo zelo zabavno in zanimivo. Zelo 
smo se zabavali ter skozi igro veliko naučili. Vse, razen spanja, 
mi je bilo zelo všeč, zato bi tabor še enkrat ponovila.

Tabor mediacije je presegel moja pričakovanja. Pred taborom 
smo se sošolci že dobili, saj smo se dogovorili, da gremo skupaj do 
šole. Ko smo prišli, mi je bilo najbolj všeč, da smo začeli z igro, 
saj so učiteljice takoj naredile tabor zanimiv. V skupini mi je bilo 
všeč to, da smo se spoznali in zabavali. Najbolj pa je bilo fajn 

skupaj spati, kar ni bilo najbolj fajn učiteljicam. Tabor je bil 
poučen, zanimiv in v pomoč, saj sem kar na taboru rešila nekaj 
sporov. Predlagam, da bi bilo tega več in tudi za druge razrede. 
(Evelin Kolednik)
 
Tabor mediacije je name naredil dober vtis. Imeli smo se fajn. 
Bilo je poučno in zanimivo, tako da bi ga bilo vredno kdaj še 
ponoviti. Super smo spali, sploh se nismo zbudili zgodaj … (zju-
traj ob petih). (Iona Ratajc Potrč)

Na taboru mi je bilo zanimivo. Všeč so mi bile delavnice in igre 
vlog. Bilo je tudi zabavno. (Asja Katarina Vaupotič)

Na mediaciji mi je bilo super, saj sem se naučila veliko novega. 
Čeprav sem ugotovila, da vloga mediatorja ni zame, sem hvale-
žna za znanje, ki sem ga pridobila. Bilo je tudi zelo zabavno, saj 
sem imela ob sebi prijatelje, ki so delili to izkušnjo z mano.

Aleksandra Kukovič, Damjana Hliš,
mentorici



Stran  53

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – DECEMBER 2022

Pomen gibanja za krepitev zdravja
Tokrat bom kotiček za zdrav življenjski slog namenil 

hoji. V osnovi se gibamo (hodimo) že zaradi zadovo-
ljevanja osnovnih življenjskih potreb. Zakaj se ne bi gibali 
še za zdravje? Že mislec Hipokrat je rekel: »Hoja je naj-
boljše zdravilo.« Če pa dodamo še dr. Riklija s sloganom 
»Voda, zrak, svetloba«, pa že dobimo popolnost gibanja 
za zdravje – in to v naravi. 

Hoja je najosnovnejša gibalna veščina, ki se je skozi evoluci-
jo človeka razvijala iz povsem sključene (hoja primatov) do 
popolnoma zravnane drže današnjega človeka. Za splošno 
razumevanje je pomembno, da že samo s hojo močno poveča-
mo pretok krvi. Drugače povedano: s krvjo prinašamo v celo-
ten organizem kisik, »naše pogonsko gorivo« in hranila. Ob 
boljši prekrvavitvi celega telesa pa si samo možgani vzamejo 
20 % kisika od celotne oskrbe telesa, kar jim omogoča sestava 
s približno eno tretjino krvno-žilnega sistema. Za nas nepo-
znavalce pa je najbolj pomembno, da povečana prisotnost 
kisika (goriva) spodbuja sproščanje endorfinov (zmanjšujejo 
bolečino, vzbujajo občutek ugodja, zmanjšujejo stresne poja-
ve, izboljšuje razpoloženje), zmanjšuje inzulinske rezisten-
ce (regulacija sladkorja v telesu idr.) ter daje druge pozitivne 
rezultate, kot so izboljšan spomin, ustvarjalni tok in podaljša-
no življenje. 
Kljub vstopanju v zimski čas, ko nas večina misli, da so lahko 
rekreacija le smučanje ali druge gibalne discipline na snežnih 
poljanah, nam v vsakodnevnem življenju ostaja kot učinkovit 
dejavnik zdravja in srečanja z naravo hoja. Že s samo polur-
no aktivno hojo in nekaj razgibalnimi vajami bomo primerno 
skrbeli za ohranjanje zdravja in gibalnega aparata. Med 25 in 

Planinski pohod na Planino pri Ingotu

Medgeneracijska hoja po razpotju Larisa Krajnc, 5. e

40 % bomo zmanjšali dejavnike tveganja srčno-žilnih, slad-
kornih bolezni, ohranjali ravnotežje, zmanjšali tveganje raka 
dojk (ali prsi, velja tudi za moški spol) in debelega črevesa.
Ko združimo zapisano v zadnjih odstavkih in dodamo še 
možnost druženja, smo na pravi poti k zdravemu življenjske-
mu slogu. Z zmerno prehrano in omejeno količino alkohol-
nih napitkov pa bomo tudi odlično praznovali in proslavljali 
prihajajoče leto in pomlad, ki nas kar sama izvabi izza peči.
Pozor! Opisana hoja je dodana vrednost gibanju in hoji zaradi 
obveznosti. Kdor reče, saj sem bil že vse dopoldne po trgovi-
nah in zadosti hodil, goljufa. 
Vesela praznovanja s prijatelji, čudovit in doživet družinski božič 
ter odločen skok v novo leto! Ostanite zdravi in fit!

Besedilo in foto: FL
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Uspeh atletinje Hane Jeromel
in odbojkarske ekipe starejših dečkov

V NŠ Klopotec so zelo zadovoljni
s prvim tekmovalnim polletjem

Novo šolsko leto je vnovič prineslo tudi številna špor-
ta tekmovanja. Ta se začnejo na lokalni (medobčin-

ski) ravni, najuspešnejši posamezniki in kolektivi pa lah-
ko nato dobijo možnost nastopanja na področni in tudi 
državni ravni.

V začetku oktobra je Zavod za šport Ptuj v sodelovanju z OŠ 
Hajdina na Hajdini izpeljal medobčinsko tekmovanje v kro-
su. Na razgibani trasi je nastopilo kar 394 učenk in učencev, 
med njimi pa je bilo tudi 30 tekačic in tekačev iz OŠ Videm 
- Leskovec. Najbolje se je odrezala Hana Jeromel, ki je med 
učenkami 9. razredov OŠ zasedla odlično 2. mesto. 
Nekoliko slabše je šlo nogometašem OŠ Videm - Leskovec, ki 
so sredi novembra obstali v predtekmovanju medobčinskega 
tekmovanja, potem ko je iz vsake izmed štirih skupin s štirimi 
moštvi napredoval zgolj zmagovalec skupine.
V Juršincih je 1. decembra potekal finalni del medobčinske-
ga tekmovanja za učenke letnika 2008 in mlajše. Mlade varo-
vanke Gorazda Černile in Bena Repiča so se v zaključni del 
zlahka uvrstile, potem ko so v predtekmovanju sredi novem-
bra v Markovcih brez težav ukanile domačinke in Dornavo. 
V finalnem delu so odbojkarice OŠ Videm - Leskovec nato 
zasedle 4. mesto. 

Odbojkarji OŠ Videm - Leskovec so se uvrstili na področno tekmo-
vanje. Foto: Črtomir Goznik

Na področno tekmovanje so se z 2. mestom na medobčin-
skem prvenstvu uvrstili njihovi vrstniki med fanti, ki so 
v finalu v Cirkovcah 5. decembra morali priznati premoč 
domačinom, premagali pa so OŠ Majšperk. Pred tem so bili 
mladi videmski odbojkarji suvereni v predtekmovanju med-
občinskega tekmovanja v Markovcih. 

Tadej Podvršek

Na srečo so teze mnogih strokovnjakov o tem, kako 
hitro bo propadla novoustanovljena Nogometna 

šola Klopotec, le še oddaljen spomin, saj pogumna odlo-
čitev športnih, predvsem pa nogometnih zanesenjakov 
Vidma, Tržca in Podlehnika že žanje prve sadove. 

Kljub številnim težavam v uvodu delovanja lahko z zanesljivo-
stjo trdimo, da je bila skupna NŠ Klopotec za klube, ki so se 
združili pod tem imenom v mlajših selekcijah, zadetek v pol-
no, čeprav je šele dobrega pol leta od začetka delovanja.
NŠ Klopotec se lahko trenutno po številu otrok kosa z marsi-
katerim slovenskim drugoligašem, čeprav je v tem segmentu 
še daleč od dejanskega domicila. Šola ima kar deset selekcij in 
z njimi usposobljen trenerski kader. 
Najmlajše U7 vodi Alen Paljnšek, U8 Gregor Cafuta, U9 Žiga 
Zdovc, U10 Vid Hrga, U11 Nejc Kovačič, U12 David Žalar, 
U13 Jure Gojzdnik, U15 Daniel Indjić, U17 Jernej Simonič 
in U19 Damijan Vinko. Kljub uvodnim težavam s trenerji in 
tudi nekaterimi igralci se je nato kmalu vzpostavila kohezija 

in tako so prav vsa moštva uspešno »zajadrala« v prvenstva 
MNZ Ptuj.
Nedvomno je glavni cilj vodstva šole, ki je s prvo tekmovalno 
polsezono izjemno zadovoljno, še nadgraditi določene stvari, 
ne nazadnje je Klopotec šele na začetku svoje poti. Osnovni 
cilj je pozimi dopolniti in okrepiti določene ekipe, ob tem pa 
bo logističen sistem šole treba dvigniti na še višji nivo. Ampak 
po uvodu delovanja, o katerem je marsikdo odkrito dvomil, 
je to sladka skrb in v Klopotcu verjamejo, da bo pot naprej 
še bolj strmo vzpenjajoča. Mlajše selekcije so preteklo tekmo-
valno polsezono opozorile nase in predstavljajo najbolj zdrav 
temelj udejstvovanja NŠ Klopotec. Bolj kot sami rezultati so v 
teh starostnih kategorijah do trinajstega leta starosti pomemb-
ni druženje, prijateljstvo in nasmeh na ustnicah, česar se vod-
stvo šole skupaj s trenerji še kako dobro zaveda. 
Selekcija U15 je kljub dokaj številno skromnemu kadru poka-
zala kar nekaj zavidljivih iger, nagrada za to pa je sredina 
lestvice. Zanimivo je, da je vodstvo NŠ pred začetkom tekmo-
vanja imelo največ »pomislekov« glede selekcije kadetov oz. 
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Selekcija NŠ Klopotec Tržec U15 s trenerjem Danielom Indjićem

U17, predvsem na rovaš kadrovske 
stiske, ampak na koncu se je izka-
zalo, da je prav ta selekcija največje 
presenečenje, saj je iz kroga v krog 
igrala boljše in povsem upravičeno 

Zelo uspešno leto za Selane

Ekipa ŠD Selan na močnem mednarodnem turnirju v Ljutomeru 
decembra letos. Foto: arhiv društva

Za ŠD Selan je izjemno uspešno leto tako po tekmoval-
ni plati kot delovanju društva nasploh. Rezultatsko so 

bili načrti izpolnjeni do potankosti, nič slabše pa ni bilo 
na drugih področjih, ki z igriščem morda nimajo toliko 
skupnega. Smeli so tudi načrti za naprej.

Če naštejemo letošnje le najbolj odmevne športne dosežke, o 
katerih smo v naših številkah že pisali, je treba omeniti zmago 
v ligi Zdrava zabava, Selani so postali občinski prvaki, bili so 
zmagovalci turnirja na travi v Gabrniku, kar je bilo že tretjič 
zapored, obenem so osvojili 2. mesto na memorialu Srečka 
Tominca na domačem turnirju, postali so tudi zmagoval-
ci poletne lige ŠD As (in to brez oddane točke), na močnem 
mednarodnem turnirju v Ljutomeru na memorialu Janka 
Makoterja pa so osvojili izjemno 3. mesto. Selani so bili poleg 
naštetega dejavni in aktivni na še veliko drugih turnirjih. 
Poleg odličnih predstav na igrišču velja pohvaliti tudi delo 
društvenega osebja »ob igrišču«. Tako je društveni ustroj 
ponovno vzorno organiziral tradicionalni memorialni turnir v 
juniju, kjer je nastopilo 18 ekip, organizirali so čistilno akci-
jo, vaški turnir idr. Izpostaviti gre tudi organizacijo športnega 
vikenda za člane ŠD Selan v Bovcu julija letošnjega leta.
Tudi prihodnost se zdi s smelimi ambicijami prizadevnih čla-
nov društva svetla. Tako v letu 2023 načrtujejo kakovostno 
izvedbo okroglega, že 15. memorialnega turnirja v juniju na 
Selih. Poleg tega načrtujejo februarja smučanje v italijanskih 

Dolomitih. Nadaljevati želijo tudi obnovitvena in vzdrževalna 
dela v klubskih prostorih in na športni infrastrukturi, obenem 
pa v zimskem času rezultatsko zelo uspešno nastopajo v zim-
skih malonogometnih ligah. Člani tako igrajo v videmski ligi, 
ligi MNZ Ptuj in ligi Zdrava zabava, veterani pa so aktivni v 
Vidmu in na Ptuju. Za zdaj so pri tem zelo uspešni in v ŠD 
Selan verjamejo, da bo tako tudi v prihodnje. 

Tadej Podvršek

osvojila jesenski naslov. Zelo spodbu-
dne predstave so kazali tudi mladinci 
oz. selekcija U19, kjer se morda zdi, da 
rezultati niso najboljši, a je ob tem tre-
ba poudariti, da jedro tega moštva tvori 

kadetska ekipa, ki bo svoj vrhunec ver-
jetno doživela šele čez kaki dve leti. 
Pred fanti je sedaj odmor, na žalost v 
tem trenutku fantje zaradi zdravstvenih 
ukrepov ne morejo trenirati niti v telo-
vadnicah, zato so treningi na zunanjih 
površinah potekali praktično do začetka 
decembra, kar sicer ni običaj. Za drugi 
del prvenstva pa je vodstvo NŠ Klo-
potec prepričano, da je pred njihovimi 
selekcijami lepa pomlad. Obenem se 
želijo na tem mestu zahvaliti predvsem 
vsem staršem in skrbnikom otrok, ki 
so jim zaupali to pomembno, združeno 
vlogo.
NŠ Klopotec želi ob prihajajočih prazni-
kih vsem ljudem dobre volje, predvsem pa 
staršem otrok, sorodnikom in prijateljem 
zdravja in naj vsaka beseda, vsak pogled, 
vsako dejanje in vsak nasmeh prinese-
jo srečo drugim ljudem. Vsak trenutek je 
lahko nov začetek!

Besedilo in foto: Tadej Podvršek
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Odlična polsezona za Videm,
vrhunec pokalna zmaga nad Dobom

Aktivnosti ŠD Videm so vsaj za 
nekaj časa vsaj delno zamr-

le, saj je nastopil čas, ko je večina 
ustroja društva na zasluženem oddi-
hu, dejavni so le člani uprave, ki že 
pogledujejo, kako in kaj v prihodnje. 
Za Videmčani je zgodovinsko leto, ki 
gre predvsem na račun izjemnega 
uspeha v pokalnem tekmovanju.

Rumeno-zeleni so letos izpeljali več 
delovnih akcij vzdrževanja športne-
ga parka, obenem pa organizirali dva 
večja dogodka – Ovčji bal v začetku 
septembra in martinovanje. Na obeh je 
bila udeležba odlična, hkrati pa takšni 
dogodki pripomorejo ŠD Videm k pre-
živetju in pokažejo, da lahko društveno 
življenje pripomore tudi k promociji 
domače občine. 
V društvu so ponosni, da je bila v sep-
tembru ustanovljena sekcija gimnastike, 
s čimer se vračajo h koreninam. Aktiv-
nosti vodi usposobljena trenerka Katja 
Cafuta, pomagata pa ji Gregor Cafuta 
in Lucija Kovačec. Skupaj sekcija šteje 
okrog 25 otrok. Poleg naštetega sta bili 
letos izpeljani tudi dve večji investiciji 
– postavitev vrat na ograjah ob igrišču 
in izgradnja dodatne garaže za rekvizite 
in kosilnice, oboje s pomočjo Občine 
Videm.
Najvišji vrh piramide vsakega društva 
je člansko moštvo in o polsezoni lahko 
glede rumeno-zelenih govorimo o pre-

Utrinek s pokalnega obračuna z Roltek Dobom

sežkih. Videmčani so namreč postali 
jesenki podprvaki v 3. SNL – vzhod, za 
zmagovalci iz Slovenskih Konjic zaosta-
jajo le za tri točke. Če v preteklosti varo-
vanci Luke Gajška niso imeli konstante 
v svojih nastopih, pa je bilo letos druga-
če, saj so z izjemo dveh, treh tekem bili 
nadvse uspešni, temu primerna pa je 
tudi uvrstitev na tabeli. 
Krona vsega pa je nedvomno uvrstitev 
v osmino pokalnega tekmovanja, kjer se 
bodo Videmčani pomerili s prvoligašem 
iz Celja. 
»Za nami je resnično uspešna jesen, vrh 
vsega pa je izločitev odličnega drugoligaša 
Doba iz pokalnega tekmovanja. V prven-
stvu smo letos imeli zgolj kratko krizo in 
kljub dejstvu, da imamo relativno ozek 

kader, nam je uspel 
velik met. V končni-
ci kar sedmih tekem 
nismo izgubili, kar 
me zelo veseli,« je o 
prvem delu prven-
stva povedal strateg 
Vidma Luka Gajšek 
in o nadaljevanju 
dejal: »Žal smo zaradi 
poškodbe za drugi del 
izgubili Vida Ovčarja, 
zato se bomo posku-
šali okrepiti z dvema Mlade gimnastičarke v akciji. Foto: arhiv društva

igralcema. Že jeseni smo priključili nekaj 
mladincev, nekateri so priložnost dobro 
izkoristili in napredovali. Nedvomno želi-
mo ostati na visokih položajih.«
Igralci iz kluba ob Dravinji bodo pri-
prave na drugi del sezone začeli sredi 
januarja. 

ZGODOVINSKI USPEH 
VIDMA V POKALNEM 
TEKMOVANJU

Potem ko je NZS letos spremenila for-
mat pokalnega tekmovanja in so pri-
ložnost za nastop v njem in s tem tudi 
možnost presenečenja dobili t. i. manjši 
klubi, so v Vidmu z velikimi pričako-
vanji po uspehu v pokalu MNZ Ptuj 
čakali svojega tekmeca na državnem 
nivoju v Pokalu Union, kot se tekmova-
nje uradno imenuje. Rumeno-zeleni so 
v žrebu dobili ekipo iz Doba, ki so jo v 
šestnajstini tekmovanja gostili doma. V 
sredo, 9. novembra, so navijači Vidma 
ob pomoči učencev OŠ Videm pripravi-
li fantastično vzdušje in napolnili tribu-
ne, obenem pa so bili fantje na igrišču 
za srčno predstavo na koncu nagraje-
ni z napredovanjem v osmino finala. 
Odločale so enajstmetrovke, kjer so bili 
domačini uspešnejši, od enega izmed v 
zadnjih letih najboljših slovenskih dru-
goligašev. Žreb osmine finala je nagra-
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dil rumeno-zelene, saj se bodo 8. marca prihodnje leto, ko 
praznujejo vse matere sveta, v gosteh pomerili s prvoligašem 
Celjem, ki goji šampionske ambicije tako v pokalu kot prven-
stvu. Čeprav je do marca še kar nekaj časa, je že sedaj jasno, 
da se obeta prava invazija navijačev Vidma v knežje mesto. 
O tekmecu je trener Vidma Luka Gajšek povedal: »Želeli smo 
si in dobili atraktivnega tekmeca, ki ne nazadnje od nas niti ni 

tako oddaljen. To je spodbuda za fante kot tudi nagrada za nji-
hovo dosedanje delo. V tekmo bomo šli borbeno in sproščeno, želi-
mo namreč dostojno braniti barve Vidma.«
Ker smo v prazničnem času, v ŠD Videm vsem želijo mirne in 
doživete božične praznike ter obilo športnih in drugih uspehov v 
novem letu 2023!

Tadej Podvršek

V Leskovcu se ponašajo z novim košarkarskim igriščem

Skupinska fotografija z vaškega turnirja

ŠD Leskovec je bil v odhajajočem letu nadvse dejavno. 
To velja tako za aktivnosti na igrišču kot tudi ob njem. 

V ospredju je bila dolgo pričakovana izgradnja košarkar-
skega igrišča, ne gre pa zanemariti niti drugih dejavnosti 
prizadevnih članov društva.

Že v spomladanskem času so Leskovčani začeli pripravo pro-
jekta košarkarskega igrišča. V ta namen so uredili in pripra-
vili okolico ter izvedli zakoličenje. Glavna dela za ŠD in vse 
občane KS Leskovec so nato potekala septembra, s tem pa so 
v Leskovec po nekaj desetletjih spet vrnili možnost igranja 
košarke. Tako imajo krajani, predvsem pa naraščajniki ponov-
no možnost izbire različnih športnih aktivnosti, saj je do sedaj 
bilo mogoče le igranje nogometa. V veliko pomoč pri tem jim 
je bila tudi videmska občina. 
V projekt so vložili veliko prostovoljnega dela članov društva 
pri različnih delih – od polaganja vodnikov, postavitve varo-
valne ograje do ureditve okolice. Kot velik uspeh si štejejo 
tudi postavitev razsvetljave novega košarkarskega igrišča, ki so 
jo izvedli s pomočjo donatorja in deli pridnih članov društva. 
Igrišče je bilo svojemu namenu predano 22. oktobra. Poleg 
tega so v tem času opravili vsa potrebna vzdrževalna dela na 
travnatem nogometnem igrišču. Ob vsem tem so v juliju 
izvedli še tradicionalni vaški turnir, ki se ga je udeležilo osem 
ekip iz KS Leskovec. Slavila je ekipa Berinjaka. Pred začetkom 
jesenskega dela sezone so bili primorani zamenjati sistem za 
ogrevanje sanitarne vode, zadnji teden v avgustu pa so bili kot 
vsa leta prej prisotni na Svetem Avguštinu.
Članska ekipa Leskovca je jesenski del tekmovanja v 2. razre-
du MNZ Ptuj končala na 2. mestu. Jesenski naslov jim je 
odnesel poraz v zadnjem krogu doma z ekipo Dornave, a 
kljub temu so Haložani še naprej v boju za napredovanje v 
rang višje. Martin Železnik, ki je pred sezono spet prevzel 
moštvo, je s predstavami svojih fantov lahko zadovoljen, kar 
je tudi priznal: »S prvim delom sezone smo vsekakor zadovolj-
ni, a po drugi strani smo nekaj takega tudi pričakovali. Fantje 
so uresničili moje zamisli, malo so nam sicer nagajale službene 
odsotnosti, a take težave imajo tudi drugi klubi. Smo blizu vrha, 
poraz na zadnji jesenski tekmi pa nas je le še dodatno motiviral, 
da strnemo svoje vrste in spomladi skušamo napasti vodilno pozi-
cijo. Smo športniki, zato bomo vsekakor naskakovali prvo mesto 
in s tem napredovanje v 1. rang tekmovanja.« Trenutno traja Novo leskovško košarkarsko igrišče ponoči. Foto: arhiv društva

zimski premor, toda v Leskovcu že načrtujejo drugi del tek-
movanja, ko bodo, kot že rečeno, napadali sam vrh: »Skušali 
se bomo okrepiti z dvema ali tremi domačimi fanti, ki so začasno 
prenehali igrati nogomet, obenem pa računamo na pomoč tretje-
ligaških sosedov iz Cirkulan. Verjamem, da bomo sestavili kon-
kurenčno ekipo za boj za sam vrh tabele.«
Dodajmo še, da poleg članske ekipe Leskovca v ligah MNZ 
Ptuj nastopajo še selekcije U9, U11 in U13.

Tadej Podvršek
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Mešani občutki po prvem delu prvenstva
Premor med jesenskim in spomladanskim delom 

prvenstva nameravajo dobro izkoristiti tudi nogome-
taši Tržca. Za njimi je precej razgibano leto, v prihodnje 
pa si želijo mirnejše plovbe na lestvici za svoje člansko 
moštvo. 

Rdeče-beli so v 1. razredu MNZ Ptuj, kjer že nekaj let dokaj 
uspešno nastopajo, dolgo iskali svojo identiteto, rezultati 
niso bili najboljši, šele končnica jesenskega dela tekmovanja 
je vrnila nasmehe na obraz odgovornih v klubu. Moštvo je 
pokazalo več želje in borbenosti, znanje kljub precej tankemu 
igralskemu mozaiku tako ali tako ni bilo preveč sporno. S tem 
se strinja tudi strateg Tržca Iztok Fridl: »Na prvi del prvenstva 
gledam nekako z mešanimi občutki. Če smo se še na začetku lovi-
li, smo lahko vsaj s končnico jeseni zadovoljni in iz tega moramo 
izhajati tudi v prihodnje. Morda nam manjkata 2,3 točke, a če 
pogledam vse skupaj kot celoto, moram biti zadovoljni.« 
Omenjali smo že ožji igralski nabor, kar pa nameravajo v Trž-
cu spremeniti že spomladi: »Okrepiti se želimo s tremi nogome-
taši, ki bi dvignili kakovost in povečali konkurenco. Tudi delo 
na treningih bi s tem dvignili na še višji nivo, kajti naši cilji so 
povezani z uvrstitvijo v zgornjo polovico lestvice. Možnosti za to 
so povsem realne in verjamem, da bomo spomladi gledali bolj-
ši Tržec,« je še dejal prvi mož stroke rdeče-belih. Še nekoliko 
bolj zadovoljni od članske vrste so lahko veterani Tržca, ki so 
pred kratkim imeli podobne težave kot člani, a so v letošnji 
sezoni le strnili svoje vrste. V ŠD Tržec so prav tako zadovolj-
ni z napredkom NŠ Klopotec.
Sicer pa bili v klubu, ki domuje ob Polskavi, v tem letu dejav-
ni tudi ob zelenicah. Tako je športni park dobil novo odboj-
karsko igrišče na mivki, nova igrala, fitnes na prostem ter 
nove ograje na starem igrišču in igrišču za mali nogomet, o 

Odbojkarsko igrišče, igrala in fitnes na prostem so velika pridobi-
tev za Tržec.

Veteranska ekipa Tržca

čemer smo že pisali. Številne investicije ob pomoči videmske 
občine in KS Tržec sedaj lepo zaokrožujejo športni objekt, ki 
postaja družabno središče vseh Trževčanov. Aktivni člani dru-
štva so letos izpeljali tudi več delovnih akcij, največji dogodek 
pa je bil tradicionalno junijsko srečanje »Henteki« – Tržec. 
Ob organizaciji dogodkov nikakor ne smemo izpustiti soor-
ganizacije mednarodnega tekmovanja v frizbiju na starem 
igrišču v Tržcu v soboto, 10., in nedeljo, 11. septembra, ki 
sta ga skupaj organizirala ŠD Tržec in ŠD Ultimate Frizbi 
Ptuj. Društvo je jeseni nabavilo tudi nekaj nove športe opre-
me (»markirke«, žoge), obenem pa pomagalo pri nabavi bund 
in trenirk za veterane. Zamenjani so bili tudi dotrajani tuši 
v obeh slačilnicah. Tu se prizadevni člani društva ne mislijo 
ustaviti, saj jih v prihodnjem letu čaka nadaljnja ureditev oko-
lice, veliko časa bodo namenili tudi začetku projekta izgradnje 
novih slačilnic na novem igrišču. 
V načrtu sta tudi novo skladišče za tehnične pripomočke ter 
nabava nove kosilnice in aluminijastih golov predvsem za 
mlajše selekcije, s katerimi želijo skupaj s ŠD Videm in ŠD 
Podlehnik narediti še korak naprej. Prav tako bodo skušali 
pomladiti in okrepiti člansko moštvo. Načrtov je torej veliko, 
a rdeče-beli verjamejo, da jim bo ob še večji podpori njihovih 
članov in simpatizerjev uspelo uresničiti prav vse. 
ŠD Tržec vošči vsem ljudem dobre volje prijetne božične praznike 
ter zdravo, uspešno in zmagovito leto, ki prihaja!

Besedilo in foto: Tadej Podvršek
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Utrip dogajanja v ŠD Zgornja Pristava

Utrinka z medobčinskega srečanja v športnem parku ob ribniku v Zg. Pristavi 
Foto: arhiv ŠD 

V soboto, 15. oktobra, se je v obno-
vljenem športnem parku ob rib-

niku v Zgornji Pristavi po dolgotraj-
nem premoru zgodilo malo medob-
činsko srečanje privržencev športne 
rekreacije. Povabljene ekipe iz Pod-
lehnika, s Ptujske Gore in iz Vidma so 
prišle na srečanje z domačini iz ŠD 
Zgornja Pristava. 

Ekipe so se pomerile v malem nogo-
metu, v individualni demonstraciji 
nogometnih prvin obvladovanja žoge, 
v košarkarskih spretnostih in natančno-
sti v igri raketa in metu trojk ter metu 
krogle (prave olimpijske – 7,26 kg). 
Obiskovalci so se ob spodbujanju ekip 

Po dveh letih premora se je v Videm vrnila zimska liga
Končno, bi lahko rekli ob vrnitvi videmske lige v malem 

nogometu. Potem ko številni igralci naše občine v 
zadnjih dveh letih niso mogli izkusiti slasti igranja malega 
nogometa na parketu, se je to letos na srečo spremeni-
lo. Tako se je liga po dveh letih spet vrnila v vsem svojem 
sijaju.

Liga letos deluje pod okriljem Športne zveze Videm, tudi letos 
pa je njen tehnični vodja Darko Lah. Tekmovanje se je začelo 
19. novembra, končalo pa se bo 11. februarja prihodnje leto. 
Tudi v tej sezoni bomo lahko spremljali dvoboje v članski in 
veteranski selekciji, pri članih nastopa osem moštev, pri vete-

Veteranska ekipa ŠD Videm

Veteranska ekipa ŠD Tržec

ranih pa šest. Člansko ligo sestavljajo ŠD Selan, ŠD Pobrež-
je, KMN Majolka, Tržec R-21, ŠD As, ŠD Lancova vas, ŠD 
Zg. Pristava in NŠ Klopotec, medtem ko šesterček v starejši 
kategoriji tvorijo ŠD Tržec, ŠD Videm, ŠD Pobrežje, ŠD Zg. 
Pristava, ŠD Selan Girpica in KMN Majolka. Člani igrajo 
enokrožni sistem, nato pa sledijo tekme med seboj na mestih 
od 1. do 4. in od 5. do 8., pri veteranih pa se igra dvokrožni 
sistem tekmovanja, ki bo dal prvaka.
Omenimo še, da sta bila zadnja prvaka v videmski zimski ligi 
ŠD Selan pri članih in Pizzeria Andiamo pri veteranih. Kdo 
bo najboljši v letošnji sezoni, pa bomo videli v letu 2023.

Besedilo in foto: Tadej Podvršek

pomerili v odbojki na travi. V točk-
ovanju vseh dejavnosti skupaj so sla-
vili domačini ŠD Zgornja Pristava, 2. 

mesto je pripadlo ekipi veteranov ŠD 
Videm, 3. mesto gostujoči ekipi iz Pod-
lehnika in 4. mesto gostom s Ptujske 
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Uspešna sezona za Vida Jeromla

Vid Jeromel v desu Kolesarskega kluba 
Kranj. Foto: arhiv KK Kranj

Prav gotovo najboljši kolesar naše 
občine Vid Jeromel je letos doži-

vel veliko spremembo. Dres Kolesar-
skega kluba Perutnina Ptuj je zame-
njal za dres ekipe Kolesarskega klu-
ba Kranj, o čemer smo že pisali. Za 
19-letnikom iz Pobrežja je uspešna 
sezona, saj je ponovno dosegel nekaj 
lepih rezultatov.

Sam najbolj izpostavlja pobeg na 2. eta-
pi dirke Po Sloveniji, kjer je bežal okrog 
150 km, ob tem pa so ga velikokrat uje-
le televizijske kamere. Poleg slovenske 
pentlje, ki postaja vse bolj prepoznavna 
po svetu, Vid izpostavlja udeležbo v slo-
venski reprezentanci, s katero je bil na 
Češkem. Omenimo še skupno 4. mesto 
na dirki Beograd–Banjaluka, kjer so 
kolesarji vozili štiri etape. Viden dose-

žek mu je uspel tudi v sosednji Italiji, 
kjer je v močni mednarodni konkuren-
ci na zadnji etapi dirke Giro Del Friuli 
osvojil 16. mesto. Jeromel je letos tako 
nastopal široma po Evropi – v Sloveniji, 
Italiji, Srbiji, Avstriji, Slovaški, Madžar-
ski, Poljski ter Bosni in Hercegovini. 
Z njegovimi predstavami so bili letos 
zadovoljni tudi odgovorni v kranjskem 
kolesarskem kolektivu. Prav tako je z 
menjavo kluba zadovoljen Vid, ki upa 
na uspešno nadaljevanje zgodbe. Tudi v 
naslednjem letu si želi biti čim večkrat 
s slovensko reprezentanco do 23 let, ob 
tem pa izboljšati še nekatere kolesarske 
segmente, še posebej vožnjo navkreber. 
Glavni cilj sezone 2023, ki se bo najver-
jetneje začela konec marca, ostaja junij-
ska dirka Po Sloveniji.

Tadej Podvršek

Gore. Zaradi dobrega odziva bomo sre-
čanje preimenovali v tradicionalno.
Po športnem druženju so člani društva 
v sodelovanju s članicami aktiva žena 
poskrbeli za odlično jedačo in napitki 
za vse generacije. Bilo je živahno in je 
trajalo vse do teme. Zbralo se nas je več 
kot 80 udeležencev vseh generacij.
Konec oktobra je bil v okviru poho-
dniške sekcije organiziran pohod na 
Donačko goro. Kljub negotovemu 
jesenskemu vremenu je bila udeležba 
dobra in na poti domov pojedina na žli-

co v planinskem domu odlična.

ŠPORTNA VADBA V DOMOV 
KRAJANOV DOLENA

V novembru se je v preurejeni dvorani 
Doma krajanov Dolena začela redna 
tedenska športna vadba ob torkih (zače-
tni nivo in starejši) in četrtkih (višji 
nivo in bolje telesno dejavni začetniki). 
Odlično obiskana telovadba se začne ob 
19. uri. Skupini vodita Katja (041 233 
649) in Maja (031 566 686). Potreb-
na opreme: športna oblačila, telovadni 

copati, talna podloga. Za družabne igre 
(šah, šnops, tarok in še kaj) pa sprejema 
prijave in poda podrobne informacije 
Dušica (040 166 134). Informacije o 
pohodih boste člani ŠD dobivali sproti. 
Še se lahko prijavite, zabavno in družab-
no je!
Vsem članom in krajanom naj veseli 
december ob vsem blišču prinese tudi obilo 
časa za iskanje zdravega duha v zdravem 
telesu. Srečno in razgibano v leto 2023, 
na polnočnico pa peš s prijatelji in baklo.

FL
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Kljub pomislekom
je bilo v Katarju izpeljano super prvenstvo

Tomi Jagarinec z družino (v ozadju »morje« zastav udeleženk mun-
diala). Foto: osebni arhiv Tomija Jagarinca

V Katarju se je v pretekih dneh končal letošnji največji 
športni dogodek na svetu – Svetovno nogometno 

prvenstvo. Že enajst let v tej arabski državi živi in delu-
je Tomi Jagarinec, ki sicer prihaja iz Zg. Leskovca, a ga 
je splet naključij po sodelovanju z Dejanom Zavcem in 
odbojkarsko reprezentanco odnesel v to bogato državo, 
zaradi katere se je v zadnjem mesecu v marsikaterem 
pogledu ustavil svet. Tomi v Katarju prebiva z družino. 

Tomi, ki je zaradi vpetosti v mladinski nogomet v Katarju in 
svetovnega prvenstva zelo zaseden, si je kljub obilici dela vzel 
čas tudi za nas in nam praktično iz prve roke pričaral utrip 
mundiala. Za njegov prispevek se mu najlepše zahvaljujemo. 
Pogovor z njim smo prek računalnika izpeljali v času četrtfi-
nalnega tekmovanja.

Kakšen je trenutni utrip v Katarju glede na splošno zna-
no dejstvo, kakšno moč ima nogometna žoga v svetu?
Tomi Jagarinec: »Če smo se pred prvenstvom spraševali, 
kakšno vzdušje bo tukaj v času svetovnega prvenstva, smo 
tudi mi, ki poznamo državo kar dobro, prijetno presene-
čeni nad nogometno kuliso. Po vsem mestu se čuti navija-
ški utrip, ki dosega vrhunec na stadionih. Kot vedno, posla-
stice so bile vse tekme Argentine in Brazilije, ki sta tudi tukaj 
najbolj opevani nogometni državi. Čeprav je obisk svetovne-
ga prvenstva velik finančni zalogaj, so državo preplavili pra-
vi navijači. Imam veliko prijateljev iz Argentine in šele sedaj 
razumem, kaj pomeni, če je nogomet religija. Argentinec je 
pripravljen za obisk svetovnega prvenstva prodati hišo ...«

Kašen se ti zdi nogomet na letošnjem mundialu? Zdi se, 
da že dolgo ni bilo toliko presenečenj.
Tomi Jagarinec: »Kaj pa vem. Vsako svetovno prvenstvo 
postreže z razočaranji in kakšnim presenečenjem. Konkuren-
ca je izjemna, razlike med ekipami vse manjše, na vrhu pa 
je prostor samo za enega. Da Nemci, Belgijci, Danci ne pri-
dejo iz skupine, je gotovo presenečenje, a še vseeno manjše 
od nekaterih, ki do Katarja niso niti prišli, recimo aktualni 
evropski prvaki Italijani. Seveda smo dobili tudi presenečenje 
– Maročane. Ti so res izrazito presenečenje. Mogoče ne igrajo 
najbolj všečne igre, a taksen je šport, s pravo energijo, discipli-
no, navijači in delavnostjo lahko premagaš tudi velikane.«

Kako so se Katarci pripravljali na ta megalomanski 
dogodek, ali so oz. bodo njihovi cilji izpolnjeni?
Tomi Jagarinec: »Katarce v prvi vrsti zanima, da se ustalijo 
kot svetovna športna destinacija. Vsak teden tukaj najdemo 
dogodek na svetovni ravni in svetovno prvenstvo v nogometu 
je nov vrhunec v njihovi zgodovini. Če smo se pred 10 leti 

pogovarjali, da bo s tem tekmovanjem država obstala, da bo 
konec katarske ambicioznosti, danes velja nasprotno. V priho-
dnjih letih se bo tukaj zvrstilo veliko novih globalnih tekmo-
vanj, kot nov vrhunec so si pa zadali organizacijo olimpijskih 
iger. Trenutno svetovno prvenstvo teče kot po maslu in vsi, ki 
so prišli v državo, so prijetno presenečeni nad brezhibno orga-
nizacijo, logistiko, vzdušjem … Edina stvar, ki se jim ni naj-
bolje izšla, je nastop domače izbrane vrste. Ta res ni blestela in 
malo smo si kar oddahnili po zadnji tekmi, da je vsega konec. 
Katarska reprezentanca seveda ni nobena velesila, a odigrati 
svetovno prvenstvo brez izstreljenega naboja je gotovo razo-
čaranje.«

Kakšna je tvoja konkretna vloga na tem prvenstvu?
Tomi Jagarinec: »Moja edina vloga je vloga navijača. Ob 
tem še vedno opravljam službo v reprezentančnem centru, 
kjer skrbim za telesno pripravo mladinskega pogona. Sprva 
smo trenirali nekaj manj, ko pa so izpadli Avstralci, Ganci in 
Katarci, smo se vrnili v naš center in začeli običajen urnik. V 
teh tednih je prišlo v Doho tudi nekaj Slovencev, tako da smo 
si popestrili dneve z druženjem.«

Kaj bo s stadioni, infrastrukturo in celotnim »pompom« 
po prvenstvu?
Tomi Jagarinec: »Sedem od osmih stadionov je zgrajenih za 
potrebe tega svetovnega prvenstva, po njem pa bodo dodelje-
ni klubom domače lige. Nekatere bodo zmanjšali, tistega iz 
ladijskih kontejnerjev pa popolnoma razstavili. Sicer pa priča-
kujemo, da bodo zapolnjeni spet že v naslednjem letu, ko se 
bo tukaj igralo azijsko prvenstvo. Katarci branijo naslov azij-
skih prvakov in dober rezultat na tem tekmovanju bo gotovo 
pomemben.«

Tadej Podvršek
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Slovenski radioamaterji prvi
na svetovnem tekmovanju z otoka Vis

Člani slovenske radioamaterske ekipe

Radioamater Milan med delom …

Skupina radioamaterjev iz Slovenije se že vrsto let ude-
ležuje raznih tekmovanj. Tako smo se v zadnjih dese-

tih letih udeležili več svetovnih tekmovanj z jadranskih 
otokov Vis, Palagruža, Sv. Ivan in tudi z italijanskega otoka 
Lampedusa, ki je lociran že na afriški celini. Skupina petih 
radioamaterjev iz Slovenije pa se je odločila, da se bo v 
letu 2022, v drugi polovici julija, odpravila na otok Vis.

Na Vis smo se podali: Miran iz Cerknega (S50O), Silvo iz 
Mislinje (S50X), Hubi s Prevalj (S53Z) ter Milan (S58MU) 
in Zorica (S54ZO) iz Vareje. Na Visu nas je pričakal še doma-
čin Branko (9A7YY), ki nam je priskrbel v uporabo planinsko 
kočo HPD Hum. Že konec leta 2021 smo začeli priprave, saj 
je bilo treba pripraviti vso opremo.
V jutranjih urah 25. julija 2022 se je del ekipe odpravil na 
pot s poltovornim avtomobilom s prikolico, na katero smo 
natovorili vso opremo, ki smo jo potrebovali za svoje delo na 
tekmovanju. Drugi del ekipe se je na pot odpravil z vlakom iz 
Zagreba do Splita, saj v vozilu ni bilo dovolj prostora.
Med potjo krepko smo se morali potruditi, da potovanje ni 

bilo dolgočasno in da smo prispeli do cilja. Del ekipe v Zagre-
bu najprej niso spustili na vlak s tremi vagoni za Split, ker je 
bil prepoln. Po dolgotrajnem moledovanju se ju je sprevodnik 
le usmilil in ju spustil na vlak, tako da sta lahko pravočasno 
prispela na trajekt. Mobilna ekipa je imela podobne težave v 
trajektni luki, ker je bil trajekt že poln in bi morali čakati do 
poznih večernih ur. Tudi njim jim je osebje trajekta uspelo 
prepričati, da so jih spustili nanj.
Ob prihodu na Vis nas je pričakal Branko, s katerim smo sku-
paj odšli v planinsko kočo Sv. Andrije, ki je v lasti planinskega 
društva HPD Hum Vis, kjer smo se nastanili. V naslednjih 
dneh smo od jutra do večera postavljali antene in montirali 
opremo (radijske postaje, ojačevalce, računalnike). Delo smo 
morali opraviti do sobote opoldne, ko se je začelo največje 
svetovno tekmovanje, na katerem je treba narediti čim več 
zvez s postajami, ki so locirane na različnih otokih sveta. Delo 
smo končali v petek proti večeru, vsak član ekipe je opravil 
svoje delo. 
V četrtek se je sredi dneva Visu približala nevihta z močnim 
vetrom in takrat je bil test postavljene antene. Stolp z anteno 
je kljuboval vetru in upali smo, da bo vreme po tej nevihti 
naprej normalno. To se je na našo srečo tudi uresničilo. Za 
dobro počutje in uživanje v morski kulinariki sta skrbela 
Branko in Zorica. V soboto ob 14. uri smo začeli tekmovanje, 
ki je trajalo 24 ur. V nedeljo ob 14. uri smo imeli v tekmoval-
nem dnevniku 2267 zvez in 230 različnih otokov z vseh celin 
sveta. 
Po uradnih rezultatih, ki jih je objavil organizator, v tem pri-
meru angleška zveza radioamaterjev, smo v svoji kategoriji 
osvojili prvo mesto na svetu. Drugo ekipo smo prehiteli za 
več kot za polovico točk.

REZULTATI 
1. mesto 9A/S58MU: 5.789.660 točk (naša ekipa)
2. mesto IQ3ME/p: 2.377.590 točk (Italija)
3. mesto BN0W: 239.835 točk (Tajvan)
Po tekmovanju smo po krajšem počitku začeli pospravljati 
opremo in antene, tako da je bilo vse pripravljeno za odhod 
proti domu. Organizator tekmovanja je ekipi za osvojeno 
prvo mesto poslal plaketo.
Med potjo in ob prihodu domov smo se dogovorili, da nasle-
dnje leto ponovno odidemo na novo IOTA ekspedicijo, ven-
dar še ostaja vprašanje, kam se bomo podali, saj je vse pove-
zano z velikimi stroški. Našo odpravo na otok Vis je podprla 
tudi Občina Videm, za kar se celotna ekipa zahvaljuje.

Besedilo in foto: Milan Pivk
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Slovo od prijatelja, gasilca, 
nogometaša in koranta Blaža

Fotka 2: Postavljanje ene izmed anten
Fotka 3: Plaketa za 1. mesto

Želimo si, da bi lahko s svojo energijo, vero in upa-
njem spremenili čas, da bi lahko izbrisali trenutek, 
ki nas je od Blaža tako usodno ločil tistega dne v 
začetku decembra. Pa vidimo – in to je najhuje – da 
ne moremo ničesar spremeniti. Življenje nam je spet 
pokazalo, do kod segajo njegove ločnice, naša ome-
jenost.
Srčen človek, prijatelj, zaveznik, ki nikoli ni iskal 
konfliktov, ampak vedno rešitve, je v gasilske vrste 
PGD Tržec vstopil leta 2006. Veljal je za pionirja 
mladinskega tabora PGD Tržec, ki je bil prvič orga-
niziran leta 2018. Pri delu v gasilstvu je bil vsestran-
ski – voznik, napadalec, strojnik, tehnični reševalec. Vestno se je izobraževal in usposabljal, 
nosil je čin višji gasilec I. st. Veljal je za res aktivnega in marljivega pripadnika operativne 
enote PGD Tržec, vedno pripravljen pomagati in biti zgled mlajšim. Njegova izguba bo za 
društvo velik udarec, še posebej na področju dela z mladino, ki ga je imel resnično rad, saj 
ga je to delo navdajalo s ponosom.  
Njegova mladostniška strast, ki jo je negoval vse do poslednjih dni, je bila tudi nogomet. 
Živel je za rdeče-belo barvo Tržca, stal društvu ob strani v slabih dneh in se z njim veselil 
s čustvi nabitih, uspešnih trenutkov, ki jih je bilo na srečo veliko več. Bil je pravi prototip 
lojalnega, neustrašnega in hvaležnega igralca. Takih, kot je bil Blaž, danes žal ne delajo 
več. Njegova pozitivnost in kolegialnost sta bili nalezljivi, z njima je pogosto »okužil« vso 
slačilnico.
Ko se je leta 2018 priključil korantom iz Lancove vasi, je v skupino vnesel mladostniško 
zagnanost in nagajivost. Energija, ki jo je izžareval, je dala vedeti, da lik rogatega koranta 
nosi v srcu, društvo pa je dobilo človeka, na katerega se je vedno lahko zaneslo. Na žalost 
sta Blažev nalezljivi nasmeh in zven harmonike, ki se je razlegal vsakič, ko je s prijatelji sle-
kel kožuhe, za vedno utihnila. 
V ta tihi, zimski čas, ko smo izgubili prijatelja, gasilca, nogometaša in koranta Blaža, pola-
gamo svoje solze in svojo neizmerno žalost. Toda v najtemnejšem kotu teme se svetlika luč 
spoznanja – nikoli ne bo odšel od nas, za vedno bo zapisan v naših srcih, spomina nanj 
nikoli nič ne more izbrisati. 
Dragi Blaž, za vedno boš z nami!

PGD Tržec, ŠD Tržec in Folklorno društvo Lancova vas – sekcija koranti
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Blagoslovljen in miren božič vam želimo

Božični čas

Mir in dobro, dragi bralci in bralke, našega glasi-
la. Adventni čas je čas priprave na božič, zato vas 

vabim. Veselimo se v Gospodu. Kmalu se bo rodil naš 
Odrešenik. Božič oznanja neizmerno ljubezen, ki je spod-
budila Boga, da nam pošlje svojega Sina, ki je postal člo-
vek, da bi nas odrešil. Ob božiču nam Bog daje delež v 
skrivnosti Svete Trojice po Jezusu, rojenem v Betlehemu.

Tako ali drugače, na božični dan vsi čutimo, da se dogaja 
nekaj nenavadnega, nekaj več in drugačnega od tega, kar sodi 
v naš vsakdan. Jezusovo rojstvo, od katerega večina sveta šteje 
leta, je globoko zaznamovalo našo človeško družino in dalo 
nov smisel življenju.

December je mesec številnih praznikov. 
Moja družina se za božič vedno zbere pri babici in dedku. 
Takrat pridejo bratranci, tete in strici. Vsi smo zelo veseli, ker 
se že dolgo nismo videli. Z bratranci iz kock zgradimo veliko 
ladjo, beremo knjige ali pa se pogovarjamo. Vedno si imamo 
kaj zanimivega povedati. S sorodniki se zelo radi družimo. Vsi 
v družini odigramo eno ali dve namizni igri, otroci pa tudi 
zelo radi izdelujemo iz papirja ali pa rišemo. Letos je babi 
naredila tekmovanje, kdo nariše lepšo risbo. Jaz sem bil drugi. 
Zmagovalec dobi knjigo iz zbirke Pet prijateljev. Vsi bi jo radi 
dobili. Babi vsako leto skuha praznično večerjo. Ko se naje-
mo, odpremo darila, se pogovarjamo in pozno zvečer odide-
mo domov. 
Vsako leto komaj čakam na praznike, saj se z bratranci, strici 
in tetami že dolgo nismo videli.

Lan Emeršič, 5. e

Tudi letos se pred nami in v nas dogaja Beseda, Rojstvo, Bog 
človek. Vesela novica je, da Bog prihaja k nam in ostaja med 
nami, da nas osreči.
Potrebujemo to novico, jo slišati, ji vedno znova prisluhniti, 
jo podoživeti v srcu. Potrebujemo jo v našem življenju – v 
osebnem, družinskem in družbenem.

Vsem vam iz samostana sv. Vida: br. Robert, p. Benjamin, p. 
Tarzicij, p. Jože in p. Klemen želimo blagoslovljen in miren 
božič, ki prihaja. Prenesite te čestitke tudi svojim najdražjim, 
ostarelim ter bolnikom po domovih in bolnišnicah.
Mir in vse dobro!


